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سخنگوی دولت بیان کرد:

 آیین نامه های قانون 
 جهش تولید دانش بنیان 
در فرایند اجرا قرار دارد

وزیر امور خارجه:

 با آمریکا 
 از طریق واسطه ها 

تبادل پیام داریم

وزیر تعاون: 

 طرح مدرسه تابستانه مهارت
 اجرا می شود

قالیباف:

 تورم از ناترازی عملیاتی
 بودجه و بانک ها نشات می گیرد
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 زلنسکی یک قهرمان دیوانه
  یک سیاستمدار بی سیاست
 و یک بازنده پیروز است

زلنسکی روی ویرانه های کشورش ایستاده و می 
گوید ما پیروز می شویم! کدام پیروزی؟

چه چیزی از این کشــور باقی مانده که نشــانه 
پیروزی زلنسکی و مردم کشورش باشد.

اینکه در مقابل دســت اندازی یک ابرقدرت به 
کشورش ایستادگی کرده، حتما ارزشمند است . 
اما نباید بهانه لازم را برای حمله به کشــورش و 
ادامه جنگ تا نابودی تمام زیر ساختها، به دست 
روســیه می داد. نباید برای قدرتهای بزرگ در 
کشــورش منافع تعریف می کرد.جنگ اکراین 
محل تسویه حساب انگلیس و آمریکا با روسیه و 
اروپا  شده و هزینه آن را مردم اکراین می پردازند.

اکراین و زلنسکی نباید در زمین انگلیس بازی می 
کردند . بحران اوکراین حتی اروپا را هم با چالش 
مواجه کرده است.بر اساس گزارش اکونومیست 
احتمالا تعداد کشته های زمستان سخت از کوید 
۱۹ هم در اروپا بیشتر بوده است. زلنسکی وارث 
یک کشور بی دفاع شد و قرار بود در مقابل نابودی 
سلاح های هسته ایی خود، قدرتهای بزرگ از آنها 
حمایت کنند. اما این نوع حمایت در ادبیات فارسی 
به »دوستی خاله خرســه« معروف است.بنا بود 
برجام دو و سه و ... هم همین روند را برای ما رقم 

بزنند و از ما حمایت کنند.
زلنسکی نباید به ناتو نزدیک می شد. اکنون ناتو 
مایل نیست در شــرایط سخت و بحرانی در کنار 
مردم اکراین قرار بگیرد و بــا کمکهای ناچیز و 
ســلاح های تاریخ مصرف گذشــته، کمکی به 
اکراینی ها کند و آنها را فقط به کشتن می دهد.

زلنســکی به عنوان یکــی از اقلیتهای یهودی 
اکراین، حتی نتوانســت با وجــود حمایت های 
اولیه، رژیم صهیونســیتی را با خود همراه کند و 
سیستم دفاع ضد موشکی گنبد آهنین و فلاخن 
داود، هیچگاه به اکراین نرسید. سامانه ضد هوایی 
پاتریوت آمریکا هم در عربستان امتحان خود را 
پس داده بود و حتی قادر به مقابله با ســلاح ها و 
تجهیزات ابتدایی انصار ا... نبود.انتخاب زلنسکی 
به عنوان رییس جمهور اکراین یک تجربه تلخ 
جهانی برای انتخاب سلبریتی هایی هستند که 

اقیانوس هایی اند با عمق یک سانتیمتر .
رشد یافته با رشد داده شده فرق دارد و هرگز نمی 
توان به کمک لیست و رای، یک شبه یک نخبه 

سیاسی بوجود آورد. حتی اگر میلیونها رای باشد.
زلنسکی قهرمانانه کشورش را نابود کرد.

مجید گودرزی - استاد دانشگاه و فعال سیاسی 

یادداشت

 به رغم گسترش فضای مجازی به رغم گسترش فضای مجازی
کتاب همچنان در جایگاه والای خود قرار داردکتاب همچنان در جایگاه والای خود قرار دارد

رهبر  معظم انقلاب:رهبر  معظم انقلاب:

رئیس پلیس راهور فراجا اعلام کرد:

رانندگی   گواهینامه های 
نقره ای  طلایی،  سطح  سه  در 
می شوند رنگ بندی  سفید  و 

دهقانی فیروزآبادی تاکید کرد:

فناوری  پارک  ایجاد  ضرورت 
فناوری های  حوزه  در  مشترک 

خودرو

کارشناس بازار سرمایه بیان کرد:

بورس  در  نفت   عرضه 
مبادی  گسترش  ای  بر  بستری 

است کشور  نفت  تی  صادرا 56 3
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رئیس جمهور: 
بانک ها در پرداخت تسهیلات 
مسکن تبعیض آمیز عمل نکنند

رئیس جمهور با انتقاد از تبعیض در تسهیلات دهی 
برخی بانک ها تأکید کرد: ســازمان ها و نهادها 
موظفند بدون هرگونه اعمال تبعیض میان مردم، 
 امکانات خود را در راستای نفع عمومی بکار گیرند.

 در هفتمین جلســه شــورای عالی مسکن که 
پیش از ظهر روزگذشته به ریاست آیت الله سید 
ابراهیم رئیسی برگزار شــد، گزارشی از اقدامات 
انجام شده در خصوص ساماندهی بازار اجاره بها، 
ساماندهی و نظارت بر مشاوران املاک، آخرین 
وضعیت اجرای قانون مالیات بر خانه های خالی 
و همچنین عملکرد بانک ها در ارائه تسهیلات 
ساخت مسکن ارائه شــد.رئیس جمهور در این 
جلسه ضمن گلایه مندی از کندی اجرای طرح 
ساماندهی بنگاه های مشاوران املاک، بر ضرورت 
تسریع در اجرای این طرح و برخورد با بنگاه های 
متخلف یا فاقد مجوز و همچنین اصلاح قانون 
ارائه مجوز به بنگاه های مشاوران املاک تأکید 
کرد.وی در ادامه همچنین بــر پیگیری اجرای 
قانون مالیات بر خانه های خالی براساس آیین نامه 
ابلاغ شده به دستگاه های اجرایی بویژه در استان ها 
و از سوی اســتانداران تأکید کرد و گفت: برای 
تسریع در اجرای این قانون تبادل اطلاعات بین 
دستگاه های مختلف مؤثر خواهد بود و از سوی 
دیگر در روند اجرا هر بخشی از این قانون دارای 
نقض یا اشــکال بود بلافاصله باید به قانونگذار 
اطلاع داده شود.رئیس جمهور همچنین با انتقاد 
از تبعیض در تسهیلات دهی برخی بانک ها تأکید 
کرد: سازمان ها و نهادها موظفند بدون هرگونه 
اعمال تبعیض میان مردم، امکانــات خود را در 
راستای نفع عمومی بکار گیرند.رئیسی با تاکید 
بر برگزاری جلسات منظم شــورای مسکن در 
اســتان ها - حداقل ۲ بار در ماه - استانداران را 
به حساب کشی از دستگاه های مختلف در انجام 
وظایف محوله در زمینه ساخت مسکن مکلف 
کرد.وی با انتقاد از تأخیــر در واگذاری زمین در 
برخی از اســتان ها بر ضرورت رفع موانع اداری 
آن تأکید و از وزارت راه و شهرسازی خواست در 
جلسه بعدی شورای عالی مســکن گزارشی از 
میزان واگذاری زمین به متقاضیان در استان های 
مختلف تهیه و ارائه کند.رئیس جمهور در ادامه با 
اشاره به اهمیت نقش تعاونی ها در اجرای طرح 
ملی نهضت مسکن، گفت: تعاونی های کارگری، 
کارمندی و نیروهای مسلح با استفاده از ظرفیت 
خود می توانند بخش قابل توجهی از متقاضیان 
مسکن را ســاماندهی کنند.در این جلسه که به 
صورت ویدئو کنفرانسی با حضور استانداران ۳۱ 
کشور برگزار شد، گزارشی از عملکرد ۱۰ استان 
پیشرو در اجرای طرح نهضت ملی مسکن ارائه 
شد و رئیس جمهور ضمن قدردانی از مسئولان این 
استان ها، تصریح کرد: عملکرد استان هایی که به 
هر نحوی در اجرای این طرح با کندی مواجه بودند 
نیز حتماً باید به استانداران مربوطه اطلاع داده شود 
تا نواقص و کاستی های اجرای آن را برطرف کنند.

رهبر معظم انقلاب اسلامی در پایان بازدید از نمایشگاه کتاب تهران 
گفتند: فرهنگ سازی کشور نیازمند کتاب است و به رغم گسترش 
فضای مجازی، کتاب همچنان در جایگاه والای خود قرار دارد. رهبر 
معظم انقلاب پس از سه سال و پایان یافتن محدودیت های کرونایی 
با حضور در مصلای امام خمینی )ره( از نمایشگاه بین المللی کتاب 
تهران بازدید کردند.ایشان در ساعات اولیه صبح روزگذشته همزمان 
با پنجمین روز از برگزاری سی و چهارمین نمایشگاه بین المللی 
کتاب تهران در مصلای امام خمینــی )ره( حضور یافتند و ضمن 
بازدید از بخش های مختلف با ناشران و فعالان عرصه کتاب و قلم 
گفت و گو کردند و در جریان تازه های نشر قرار گرفتند.رهبر انقلاب 
در پایان این بازدید در مصاحبه با صداوسیما، گفتند: فرهنگ سازی 
کشور نیازمند کتاب است و به رغم گسترش فضای مجازی، کتاب 

همچنان در جایگاه والای خود قرار دارد.     
حضرتعالی بفرمایید جایگاه کتاب در فرهنگ ما چه 
جایگاهی است و چه کمکی به ارتقای فرهنگ می کند؟

اولًا خیلی خرســندم که این توفیق را پیدا کردم امســال در این 
نمایشگاه شرکت کنم؛ نمایشگاه کتاب که هر سال برگزار می شود، 
یک همایش عظیم مردمی است که جنبه غالب آن جنبه فرهنگ 
است و این امر موضوع بسیار خرسندکننده و شوق آور است.   آنچه 
که من امسال در این نمایشگاه دیدم خرسند کننده بود؛ اولا جمعیت 
زیادی هم دیده می شد و هم در آمارهایی هم که به من  دادند تعداد 
جمعیتی که این چند روز آمده اند بالا بــوده و خیلی خوب بوده و 
مقدار کتابی که خریداری شده هم خیلی خوب بوده؛ خود من که 
چندین غرفه را از نزدیک دیدم، انســان احساس می کند کار نشر 
کتاب برخلاف برخی زمینه های نامســاعد رو به پیشرفت است.

زمینه نامساعد که می گویند، عمدتاً گرانی کاغذ و گاهی نامرغوب 
بودن کاغذ است. امروز وزیر محترم به من خبر دادند که در زمینه 
تولید کاغذ مرغــوب کارهای خوبی را شــروع کرده اند.من چند 
سال قبل به این مساله تاکید کردم، همت نکردند که دنبال کنند. 

حالا بحمدالله شــروع  کرده اند. واقعا خرید کتاب با این قیمت ها 
سخت است امیدواریم کمک کند و قیمت بالای کتاب ها بشکند 
و با ارزان شدن کاغذ و آمدن کاغذ داخلی مرغوب این وضع بهتر 
شود اینها زمینه های نامساعدی است. لیکن با وجود اینها انسان 
می بیند که هم تعداد عناوین کتاب بســیار زیاد شده است. یعنی 
فرض کنید در ســال ۱۴۰۱ تعداد کتابی که چاپ شده از مجموع 
چندین سال قبل از انقلاب بیشتر اســت این خیلی چیز مهمی 

اســت. با اینکه این همه مشــکلات از نظر اقتصادی و امثال آن 
وجود دارد، اما عناوین کتاب بالا رفته اســت.البته شمارگان چاپ 
کتاب خیلی بالا نیست نسبتا و در برخی موارد پایین است. لیکن 
تعداد چاپ بالا اســت. برخی از کتاب هــا ۱۰، ۱۵، ۳۰ بار چاپ 
شده اســت.همین حالا کتابی را به من گفتند که حدود ۲۰۰ بار 
چاپ شده اســت. اگر چنانچه هر دفعه هزار شمارگان هم باشد 
 مبلغ قابل توجه و خوبی اســت. بنابراین این خرسند کننده است.

رهبر انقلاب:

به رغم گسترش فضای مجازی، کتاب 
همچنان در جایگاه والای خود قرار دارد

وحیدی: بدون فرزندآوری نمی توانیم به ایران قوی بیاندیشیم
وزیر کشور گفت: همه کسانی که به آینده ایران می اندیشند بدانند که بدون فرزندآوری و بدون جبران عقب ماندگی ها، نمی توانیم به یک ایران قوی بیاندیشیم و آن را باید به عنوان یک ضرورت 
حتمی در نظر بگیریم. احمد وحیدی روز یکشنبه در حاشیه اجلاس سراسری ستاد و صف در جمع خبرنگاران با اشاره به اینکه در قانون جمعیت مشوق هایی همچون افزایش تسهیلات و 
تشویق برای ازدواج پیش بینی شده است، اضافه کرد: برخی از این موارد ابلاغ شده و برخی هم نیازمند تدوین آیین نامه است.وی به چاره سازی در حوزه جلوگیری از سقط جنین اشاره کرد و 
اظهار داشت: در این رابطه همگان باید به تأکیدهای وزارت بهداشت توجه کنند و هراقدامی برابر چارچوب های آن انجام بگیرد، ما از این حیث وضع مناسبی نداریم و باید به آن رسیدگی شود. ست ستسیا سیا
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پنجره

وزیر امور خارجه گفت: در مسیر فنی پیشرفت های 
خوبی حاصل می شــود و طرفین ابــراز رضایت 
می کنند. البته تبادل هیات ها بدون اینکه رسانه ای 
و هیاهو شود میان ایران و آژانس جریان دارد.حسین 
امیرعبداللهیان وزیر امورخارجه کشورمان در پاسخ 
به سوالی درباره روند گفتگوها و همکاری های ایران 
و آژانس و بحث نصب مجدد دوربین ها گفت: اولا 
اتفاق خوبی به وقوع پیوسته و آن این است که ما همیشه از رافائل گروسی انتقاد می کردیم که 
به جای رفتار سیاسی، تکنیکال و فنی در موضوع آژانس با ایران وارد تعامل شود حتی من در 
دیدار اخیری که با آقای گروسی داشتم به این موضوع تاکید کردم.وزیر امور خارجه ادامه داد: 
آیت الله رئیسی خیلی روشن و شفاف عنوان کردند که ما نسبت به اینکه با آژانس همکاری 
کنیم جدی هستیم. انتظار ما این است که آژانس هم رویکرد سیاسی خود را کنار بگذارد. هر 
اندازه که آژانس از رویکرد سیاسی فاصله می گیرد و به سمت همکاری فنی می آید مسیر برای 
توافقات ما بیشتر باز می شود.امیرعبداللهیان یادآور شد: ما واقعا به دنبال این هستیم که ضمن 
پایبندی مان به قانون مصوبه مجلس شورای اسلامی هر آنچه را که می توانیم در چارچوب 
تعامل و همکاری سازنده و متقابل آژانس و ایران بتوانیم در مسیر فنی، ابهامات و اتهامات 
بی اساس آژانس را از مسیر همکاری های دو کشور کنار بزنیم و هم اینکه صفحه جدیدی 
از همکاری میان دو طرف گشوده شود.وی بیان کرد: ما در آستانه نشست آژانس هستیم و 
خیلی شفاف به آقای گروسی گفتیم که برای ما قابل درک است که اگر برخی طرف های 
خارجی مداخله نکنند ایران و آژانس می توانند همکاری خوب و اطمینان بخشی را رقم بزنند.

واسطه ها  طریق  از  آمریکا   با 
داریم پیام  تبادل 

وزیر امور خارجه:

رئیس مجلس شــورای اســلامی با تاکید بر 
اینکه تورم محصول رشــد نقدینگی است و 
از ناترازی عملیاتی بودجــه و ناترازی بانک ها 
نشات می گیرد، گفت: نتیجه آن سلطه مالی بر 
پولی و ایجاد سوداگری است.محمدباقر قالیباف 
در سومین همایش بین المللی صندوق توسعه 
ملی که با موضوع حکمرانی نوین در صندوق 

توسعه ملی روزگذشته  در مرکز همایش های بین المللی صداوسیما برگزار شد، اظهار 
داشت: تا زمانی که درباره این مسائل تصمیم نگیریم و  آن ها را شفاف در برنامه هفتم 
تبدیل به قانون نکنیم، نابسامانی در اقتصاد تداوم دارد.وی با اشاره به اینکه صندوق 
توسعه ملی را به عنوان محل حفظ دارایی ها نمی دانیم، اضافه کرد: این صندوق نقطه 
کانونی برای پیشرفت کشور است.رئیس مجلس یادآورشد: معتقدم همه انفال باید به 
صندوق توسعه ملی بیاید زیرا انفال مال ملت است و هر دولتی با هر سلیقه ای نمی تواند 
از این انفال استفاده کند.قالیباف با بیان اینکه بدین ترتیب، از خام فروشی و وابستگی 
نفت جلوگیری می شود و به سمت اســتقلال اقتصادی پیش می رویم، خاطرنشان 
کرد: در صندوق های توسعه در سطح جهان، ســه قاعده اصلی انباشت، برداشت و 
ســرمایه گذاری وجود دارد که ما هم باید آنها را رعایت کنیم.وی رســالت صندوق 
توسعه ملی را تبدیل نقاط ضعف تاریخی کشور به نقاط قوت دانست و گفت: اقتصاد 
مردمی یعنی اقتصادی که مرتب و به  صورت تعاملی باشــد. امروز، ما نه  تنها تعامل 
 نمی کنیم، بلکه مزاحم کارآفرینان هستیم و چوب لای چرخ کارآفرینان می گذاریم.

بانک ها  و  بودجه  تی  عملیا ترازی  نا از  تورم 
می گیرد نشات 

قالیباف: 



سرمایه گذاری ۱۰ هزار 
 میلیارد تومانی بیمه ها
 برای ساخت مسکن

سرپرست سازمان ملی زمین و مسکن از انجام 
مذاکرات اولیه این سازمان با بیمه مرکزی برای 
همکاری مشترک در ساخت واحدهای نهضت 
ملی مسکن خبر داد و گفت: بیمه در فاز نخست 
برای ســرمایه گذاری حدود ۱۰ هزار میلیارد 
تومان در بخش مســکن اعلام آمادگی کرده 
است. ارسلان مالکی با تاکید بر اهمیت نقش 
بیمه ها در اقتصاد کلان کشور، افزود:مذاکرات 
اولیه با رئیس کل بیمه مرکزی برای همکاری 
مشترک در ساخت واحدهای نهضت ملی انجام 
شده است.وی با بیان اینکه در مذاکرات اولیه، 
مدل های مشارکتی و سرمایه گذاری جاری در 
ســازمان ملی زمین و مسکن به مدیران ارشد 
صنعت بیمه کشــور معرفی شده است، اضافه 
کرد: همچنین در این نشست برای دریافت مدل 
پیشنهادی مدنظر صنعت بیمه برای مشارکت 
در ساخت مسکن اعلام آمادگی کردیم.مالکی 
شهرک سازی و صندوق های سرمایه گذاری 
را الگوی موفقی برای مشــارکت در ساخت 
مســکن دولتی خواند و ادامه داد: انتخاب این 
مدل ها بسته به ذائقه و تمایل سرمایه گذار دارد.

سرپرست سازمان ملی زمین و مسکن با بیان 
اینکه برای مشارکت در ساخت و سازها به دنبال 
کسب سود نیستیم، تصریح کرد: هدف ما تولید 
مسکن برای اقشار گوناگون جامعه است، اگر 
بنابر شرایط زمین یا موقعیت قراردادها سودی 
از مشــارکت نصیب سازمان شــود، این سود 
 دوباره به چرخه تولید مسکن باز خواهد گشت.

د قتصـا دا قتصـا ا
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دهقانی فیروزآبادی تاکید کرد:

ضرورت ایجاد پارک فناوری مشترک 
در حوزه فناوری های خودرو

وزیر تعاون:طرح مدرسه تابستانه مهارت اجرا می شود
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی از اجرای طرح تابستانه مهارت خبر داد و گفت که با آموزش مناسب و مدیریت اوقات فراغت، زمینه های ایجاد اشتغال فراهم 
می شود.سید صولت مرتضوی در هفتمین جلسه شورای عالی نظام جامع آموزش و تربیت فنی، حرفه ای و مهارتی با اشاره به مصوبه »طرح تابستانه مهارت« 
اظهار داشت: این طرح با کمک ســازمان آموزش فنی وحرفه ای، کمیته امداد امام خمینی)ره( و وزارت آموزش و پرورش انجام می شود و امروز جزئیات آن 
 مورد بررسی قرار گرفت. وی تاکید کرد: در طرح تابســتانی مهارت، در نظر داریم به دانش آموزان آموزش های مهارت محور در اوقات فراغت را ارائه کنیم.
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معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان رییس جمهوری با تاکید 
بر ایجاد پارک فناوری مشترک در حوزه فناوری های خودرو گفت: 
شکل گیری یک پارک فناوری با سرمایه گذاری مشترک، مشارکت 
و حمایت و هم افزایی تمامی فعالان صنعت خودروی کشور می تواند 
فناوری و نوآوری نهفته در شــرکت های دانش بنیان، دانشگاه ها و 
شرکت های نوپا را به بدنه تنومند صنعت خودرو پیوند بدهد.روح الله 
دهقانی فیروزآبادی در بازدید از ظرفیت های شرکت جتکو با اشاره 
به توانمندی بالای مغزافزاری و فناورانه این شــرکت دانش بنیان، 
گفت: صنعت خودروی کشور بیش از ۵۰ سال عمر دارد و تجربه های 

متفاوتی را از سر گذرانده است. در سال های اخیر حرکت های جدی 
برای تحول صنعت خودرو اتفاق افتاده اســت. شرکت دانش بنیان 
جتکو که امروز از توانمندی های آن بازدید کردیم، قریب به ۲۰۰ نفر از 
بهترین نخبگان کشور را در خود جمع کرده است که مسایل خودروی 
کشور را در دل خودروساز نه در یک فضای انتزاعی و دور، بررسی و حل 
می کنند. راهکارهای نوآورانه ای همچون پلتفرم الکترونیک خودرو، 
توسعه خودروی برقی و طراحی و تولید قطعات از توانمندی های این 
شرکت به شمار می رود.وی با بیان این که حل مسائل و ضعف های 
بنیادین صنعتی خودرو نیازمند گذر زمان و نقش آفرینی شرکت های 

دانش بنیان و نیروی انسانی خلاق و فناور است، ادامه داد: با اعتقاد و 
عزم جدی که ایران خودرو به توسعه و حمایت از رسوخ فناوری در 
صنعت خودرو دارد، امید داریم با کمک این نیروی انسانی توانمند، 
شاهد تحولات چشمگیری  در صنعت خودروی کشور باشیم.وی 
افزود: خودروی برقی که امروز به مرحله نیمه صنعتی رسیده و بسیاری 
از تست ها را با موفقیت پشت سر گذاشته است، یکی از اتفاقات تحول 
آفرین در صنعت خودروی کشور است که بر مبنای یک استاندارد 
روزآمد و بسیار دقیق طراحی شده است. با رفع کاستی ها و نزدیک  
شدن به معیارها، این خودرو در آینده ای بسیار نزدیک، از آمادگی برای 
ورود به بازار داخلی و بین المللی برخوردار می شود.دهقانی فیروزآبادی 
با تاکید بر این که صنعت خودروسازی کشور دارای توانمندی های 
زیرساختی، فناورانه و تولیدی بسیار خوبی است، اما این صنعت برای 
شکوفایی به بازار و حمایت نیاز دارد، ادامه داد: خاطرم هست سال ۹۶ 
که از ایران خودرو بازدیدی داشتیم. در آن زمان شاید من هم مانند 
عامه مردم نســبت به توانمندی های صنعت خودروسازی کشورم 
چندان آشنایی و باوری نداشــتم، اما در بازه ۶ماهه ای که در ایران 
خودرو فعالیت کردم، با تمام وجود به این باور رسیدم که این صنعت، 
نه تنها پیشتاز، توانمند و مبتنی بر استانداردهای روز دنیاست، بلکه از 
ظرفیت های زیرساخت و مغزافزاری بسیار خوبی هم برخوردار است.

ئیس بنیاد ملی نخبگان با بیان این که چالش اساسی و اصلی صنعت 
خودرو، از جنس نیروی انسانی، فناوری و سخت افزاری نیست، بلکه 
از جنس اقتصاد و بازار است، ادامه داد: باید بازار بزرگی که اکنون با تعدد 
بازیگران کوچک، دچار محدودیت شده، در اختیار شرکت های توانمند 
و بزرگ قرار بگیرد. هم افزایی و یکپارچه شدن شرکت ها و شکل گیری 
کنسرسیوم های بزرگ دانش بنیان، می تواند به حل این چالش کمک 
کند. در کشورهای صاحب فناوری و توسعه یافته، در یک حوزه صنعتی 
خاص، نهایتاً ۱۰ تا دوازده شرکت بزرگ فعالیت دارند. مصداق این 
موضوع حوزه غذا اســت و در حالی که در اروپا شاید تعداد عناوین 
شرکت های بزرگ به تعداد انگشتان دست هم نرسد، در کشورمان 
۱۷۰۰ برند غذا سعی دارند بازار را از یکدیگر بربایند. در صنعت خودرو 
هم همین چالش وجود دارد و بالغ بر ۲۳ برند فعال در خودروسازی 
در کشور داریم ، آن هم در کشوری بازاری محدود دارد و تحریم نیز بر 
بازار آن سایه گسترده است. با ابعاد کوچک بازار و این تعداد خودروساز، 
محدودیت بازار خودروساز را ناچار می کند، رشد محدودی داشته باشد. 



استاندار کهگیلویه و بویراحمد: 
آهنگ رشد اقتصادی و تولید 
با جمعیت پیر متوقف می شود

اســتاندار کهگیلویه و بویراحمد با اشاره به اینکه 
جمعیتِ فعال هر جامعه ای جوانان تشکیل می دهد، 
گفت: چنانچه جمعیت به سمت پیری رفت، آهنگ 
رشد اقتصادی و تولید نیز متوقف می شود. سید علی 
احمدزاده در افتتاحیه رویداد استانی »مسیر نجات« 
در یاسوج، اظهار کرد: در استان کهگیلویه و بویراحمد 
سال گذشته نرخ فرزندآوری ۱.۷۶ بوده و امسال به 
نرخ ۱.۷۳ رسیده است.وی افزود: با وضعیت بحرانی 
جمعیت روبرو هســتیم، این در حالی است که در 
کشورهای اطراف از ترکیه گرفته تا افغانستان رشد 
چند برابری را داریم.احمدزاده با اشــاره به سخنان 
مقام معظم رهبری درخصوص جمعیت، تصریح 
کرد: بعضی ها مشــکلات اقتصادی را بهانه می 
کنند اما در افغانستان می بینیم که با وجود مشکلات 
اقتصادی فرزندآوری کاملا متفاوت با ایران است، 
در چین دوره ای جمعیت را کنترل کردند و بعد از آن 
به این نتیجه رسیدند که باید برای افزایش جمعیت 
تلاش کنند.استاندار کهگیلویه و بویراحمد ادامه داد: 
بسیاری از کشورهای دنیا برای ایجاد ثبات امنیت و 
رشد اقتصادی و تولید به این نتیجه رسیدند که نقطه 
قوت آنها جمعیت اســت.احمدزاده اظهار کرد: اگر 
نتوانیم رشد جمعیت را مثبت کنیم، برای ۲۰ سال 
آینده جمعیت جوان برای کار نداریم.وی گفت: همه 
ما در این کشور برادر هستیم و سیستان و بلوچستان و 
دیگر استان ها به جان همدیگر وابسته ایم، تهدیدات 
وجود دارد، اما آنقدر بر طبل کنترل جمعیت کوبیده 
شد که به این نقطه رشــد منفی جمعیت رسیدیم.

استاندار کهگیلویه و بویراحمد ابراز کرد: ۱۵ سال 
پیش، فرزندآوری سخت شــده بود و تلاش های 
دولت برای کنترل جمعیت بسیار زیاد بود بطوری 
که مرخصی زایمان به خانم های کارمند نمی دادند.

احمدزاده با تأکید بر اهمیت فرزندآوری در کشــور 
ایران، افزود: تنها کشوری هستیم که دین ما اسلام 
اســت و حکومت ما نیز حکومتی اسلامی است، 
کشورهای دیگر مسلمان هستند ولی حاکمیتشان 
دینی و الهی نیست.وی با اشاره بر اهمیت افزایش 
جمعیت و نیروی انسانی، اضافه کرد: اگر جمعیت 
کشور ما کم شــود، در آینده نمی توانیم تهدیدات 
علیه کشورمان را دفع کنیم. اگر بخواهیم از اسلام 
حمایت کنیم، باید روی جمعیت کار کنیم.احمدزاده 
گفت: مسئله جمعیت با تمامیت ارضی ما، جمهوریت 
و اسلامیت ما، اقتصاد و رشد اقتصادی مرتبط است.

وی بیان کرد: بحث جمعیت از بحث های اقتصادی 
اهمیت بیشــتری دارد و باید برای آن برنامه های 
ویژه و راهکار داشــته باشیم.استاندار کهگیلویه و 
بویراحمــد ادامه داد: مقام معظــم رهبری عنایت 
ویژه ای به موضوع جمعیت دارنــد، تلاش کنید 
به جلسات تشــریفاتی اکتفا نکنید و راهکار ارائه 
کنید و جلســات خروجی تحول زا داشــته باشد.

وی تصریح کرد: نیــاز داریم کــه روی فرهنگ 
فرزندآوری کار شود، فرهنگ اصیل دینی گذشته 
 بازگردد و این جلســات خروجی خوبی داشه باشد.

پنجره

استاندار چهارمحال و بختیاری:فعالیت های ستادی به کار قرارگاهی در حوزه جوانی جمعیت تبدیل شود
استاندار چهارمحال و بختیاری با اشاره به ضرورت جوانی جمعیت برای استان و کشور، گفت: باید تلاش کرد تا فعالیت ها در حوزه جوانی جمعیت از حالت ستادی به شکل 
قرارگاهی تبدیل شود.غلامعلی حیدری در نخستین رویداد جایزه ملی جوانی جمعیت در استان افزود: رهبر معظم انقلاب بر مبحث جوانی جمعیت تاکید بسیاری دارند 
چرا که موضوع مهمی است و غفلت ورزیدن نسبت به آن تبعات ناگواری برای کشور خواهد داشت.وی ادامه داد: اگر چه طبق آخرین گزارش وزارت کشور، چهارمحال و 
بختیاری جزو استان های برتر حوزه راهبری جوانی جمعیت اعلام شده است اما نباید به این وضعیت بسنده کرد و تلاش ها و فعالیت های خود را در ادامه دوچندان کنیم.
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فرمانده ســپاه حضرت ولی عصر)عج( در خوزستان گفت: در سال 
جدید باید نگاه تحولی در فضای رسانه داشته باشیم و نگاه تحولی نیز 
باید متناسب با هدایت های موردنظر مقام معظم رهبری باشد.حسن 
شاهوارپور در نشست با اعضای سازمان بسیج رسانه خوزستان اظهار 
کرد: جا دارد از زحمات، تلاش ها و تمام اقدامات این سازمان و تمام 
رسانه های استان در تمام این ســال ها به ویژه سال ۱۴۰۱ قدردانی 
کنم. امیدوارم با همت و مجاهدتی که خبرنگاران در حوزه رســانه 
دارند همواره مردم ما از زحمات و تلاش های شما خبرنگاران بهره مند 
شوند.وی ادامه داد: امروز رسانه یکی از نیازمندی های اصلی مردم در 
زندگی شان است. قبلًا شاید به این کیفیت و به این حساسیت مردم 
با رسانه زندگی شان عجین نبود اما امروز به دلیل وضعیتی که حوزه 
اطلاع رسانی پیدا کرده است و می توان گفت به دلیل انفجار اطلاعات 
در یکی، دو دهه اخیر در کل دنیا، امروز بخشی از زندگی مردم با رسانه 
عجین است و مردم روزانه خلوت شان را با رسانه سپری می کنند و 
نسبت به این موضوع احساس نیاز دارند. از این جهت باید به این نیاز 
مردم کمک شود و بر این اساس سپاه پاسداران و بسیج مستضعفین 
و بسیج مردمی نهادهای برخواسته از مردم هستند و برای خدمت و 
کمک به مردم باید تلاش مضاعف داشته باشیم. خدا را شکر سازمان 
بسیج رسانه استان خوزستان در سطح کشور دارای مقام های بسیار 
خوب، عالی و برجسته ای است و این نشان از خدمت و تلاشی است 
که در تمام مجموعه بسیج رسانه در استان دنبال می شود.فرمانده 
سپاه حضرت ولی عصر)عج( در خوزستان گفت: کار رسانه ای یک 
کار جمعی است و تلاشی که در رســانه انجام می شود جمعی بوده 
و همه باید کنار هم قرار بگیرند تــا اتفاق خوبی به وجود بیاید. حوزه 
رسانه مجازی یا الکترونیکی که امروز در فضای دیجیتال شکل گرفته 
است روز به روز رو به توسعه است و مردم هم احساس نیازشان در این 
بخش روز به روز خیلی بیشتر می شود. در حوزه فرصت ها، آسیب ها و 
تهدیدها و همه مسائلی که در فضای رسانه ای واقعی و زندگی واقعی 
ما اتفاق می افتد، در فضای رسانه مجازی هم اتفاق می افتد. بنابراین 
ایده پردازی، طرح ریزی، عملیــات و نتیجه گیری در این فضا خیلی 
مهم است. دوستانی که در فضای رسانه خدمت می کنند، علاوه بر 
ایده پردازی و طرح ریزی که مداوم بایــد اتفاق بیفتد، همزمان باید 
بحث عملیات نیز مانند فضای مجازی رقم بخورد. یعنی باید عملیات 
را خودمان لمس کنیم و نهایتاً باید به نتیجه گیری ختم شود.وی عنوان 
کرد: اکنون در آستانه سوم خرداد که یک رویداد بسیار مهم، تاریخی 

و ماندگار است، هستیم. سوم خرداد یک قله است، قله ای که در حوزه 
کارآمدی نظام برای ایجاد امنیت پایدار در کشور توانست دشمن را به 
عقب براند و خرمشهر آزاد شود. شهدای والامقامی تقدیم کردیم و 
چهارم خردادماه نیز روز دزفول به همین کیفیت است و روز مقاومت 
ایران و مردمی است که روزها و شب های متوالی در مقابل بمباران ها و 
موشک ها ایستادگی کردند و پشتوانه محکمی برای رزمندگان شدند و 
رزمندگان نیز دلشان به این گرم بود که مردم مقاومت می کنند و همین 
باعث شد ما بتوانیم دشمن را شکست دهیم و سرخورده کنیم. این ها 
رویدادهای مهمی است و باید این رویدادها بیان شوند و این توقع را 
داریم که پیش از اینکه وارد سوم خرداد شویم رسانه ما با تولیدات فاخر و 
بتواند زمینه و بستر ذهنی افراد را به سمت این اتفاق و رویداد مهم ببرد.

شاهوارپور گفت: رسانه با توجه به اینکه رویدادمحور است، می تواند 
دراین فضا هم رویداد بسازد و هم می تواند رویدادها را مدیریت کند 
و خدا را شکر ما رویدادهای مهمی را در روزها و ماه های سال داریم 
که شاید در برخی جاها نیاز نیســت که خود رسانه رویداد بسازد. اما 

رویداد ساختن شگرد دشمنان است و می بینیم که دشمنان ما در سال 
گذشته همواره تلاش می کردند رویدادهای جعلی را برای کشور ما 
درســت کنند تا این رویدادها جای رویدادهای اصلی کشور و نظام 
انقلاب اسلامی را پر کند. آن هم رویدادهایی که برای ما عزت آفرین 
و اقتدارآفرین بودند و با پشتوانه بودنشان باعث همگرایی مردم ما 
هستند. دشمن می خواست این رویدادها از یاد برود و رویدادهای جعلی 
و ساختگی که موردنیاز خودش است جایگزین شده و درصدد ناامید 
کردن مردم هستند. در واقع با این رویدادها می خواهند شاکله جامعه 
را دچار تزلزل کنند و اختلاف ایجاد کنند. دشمنان با این اقدامات در 
سال گذشته به دنبال آوردن رسانه ها به میدان بود. متأسفانه حوادث 
تأسف باری اتفاق افتاد و شهدای والامقامی را تقدیم کردیم و متأسفانه 
برخی افراد مظلومانه در حادثه همچون شاه چراغ، ایذه، کرج، تهران 
و مشهد، توســط افراد فریب خورده و وابســته به شهادت رسیدند 
که این اتفاقات حاصل تلاش مذبوحانه دشــمن در فضای رسانه 
 بود که می خواست فضای رسانه ای کشور را تحت تأثیر قرار دهد. 

فرمانده سپاه خوزستان:

رسانه باید نگاه تحولی داشته باشد

مین  نز یرا مین ا نز یرا ا
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رییس گمــرک ایران گفــت: خدمات تخصصــی و ویژه به 
شرکت های دانش بنیان در ۱۰ گمرک کشور انجام می شود. 
محمد رضوانی روز گذشته در آیین کلنگ زنی مجتمع فرو سیلس 
و ساختمان گمرک در منطقه ویژه اقتصادی بروجرد افزود: رهبر 
معظم انقلاب پارسال را سال حمایت از شرکت های دانش بنیان 
نام گذاری کردند یعنی حمایت از دانش بنیان باید مستمر باشد.

وی اظهار کرد: سال گذشته یک بســته حمایتی برای رونق 
شرکت های دانش بنیان داشتیم که با توسعه و وسعت بیشتری 
ادامه دارد.وی بیان کرد: در حوزه حمایت از تسهیلات گمرکی 
سقف تسهیلات قابل ارائه به واحدهای تولیدی، به شرکت های 
دانش بنیان داده می شــود.رییس گمرک ایــران گفت: برای 
شرکت های دانش بنیان و حمایت ویژه از آنها، مجموعه ای از 

تفاهم نامه ها و توافق نامه ها با معاون علمی و فناوری رییس 
جمهور بسته شده است.رضوانی فر افزود: با کمک شرکت های 
دانش بنیان براساس مصوبه ای ظرف ۲ سال آینده تمام گمرکات 
کشور را مجهز به آشکارساز و ایکس ری می کنیم.وی اضافه کرد: 
با کمک شرکت های دانش بنیان امکان فنی تولید دستگاه ها 
آشکار ساز وجود دارد و برخلاف رویه گذشته که دستگاه های 
آشکارساز وارداتی بود، از ظرفیت شرکت های دانش بنیان و با 
مشارکت بخش خصوصی توسعه و تولید می شود.رییس گمرک 
ایران گفت: از همین امروز امکان ارائه خدمات در گمرک منطقه 
ویژه اقتصادی بروجرد فراهم است و هر تولید کننده بخواهد 
می تواند، خدمــات بگیرد.رضوانی فر افزود: در ســال جاری 
مقرر شد به صورت ویژه از تولید حمایت شود، مجموعه ای از 

خدمات را در گمرک برای واحدهای تولیدی در نظر گرفته ایم.
وی اظهار کرد: بخشی از آن ارائه خدمات ترخیص کالا است 
ضمن اینکه سرعت و انجام تشریفات با حداکثر سرعت انجام 
می شود، پذیرش ضماتنامه به جای حقوق عوارض گمرکی، 
ترخیص درصدی فراهم شــده و در برخی مواقع شرکت ها با 
دریافت ارز مواجه می شوند که با سازکارها اجازه می دهیم ۹۰ 
درصد کالا را ترخیص کنند.رییس گمرک ایران گفت: امکان 
اســتفاده از بیمه، توســعه انبار اختصاصی برای شرکت های 
بزرگ تولیدی، امکان استفاده از حمل یکســره و از ظرفیت 
بند یک ماده ۳۸ قانون صادرات و واردات که اگر شرکت های 
بزرگ در تامین قطعات مصرفی تنگنا دارند با سرعت بیشتری 
 از ظرفیت قانونی اســتفاده شــود تا این قطعات تامین شود.

رییس گمرک ایران:

 خدمات تخصصی به شرکت های دانش بنیان 
در ۱۰ گمرک کشور انجام می شود



اختصاص ۴۰ میلیارد تومان 
برای پیشگیری از اطفا حریق 

در سازمان محیط زیست
معاون محیط زیســت محیطی و تنوع زیستی 
سازمان حفاظت محیط زیست گفت: امسال ۴۰ 
میلیارد تومان اعتبار برای پیشــگیری از اطفای 
حریق در مناطق تحت مدیریت سازمان اختصاص 
یافته است.حسن اکبری در حاشیه بازدید از دشت 
لار در جمع خبرنگاران افزود: شاید این مبلغ برای 
تامین تجهیزات مورد نیاز پیشگیری و اطفا آتش 
سوزی کافی نباشد اما نسبت به سال های قبل 
چشمگیرتر است.وی در ادامه به کشفیات قاچاق 
گونه هوبره اشــاره کرد و گفت: هوبره پرنده ای 
اســت که در بخش های شــرقی کشور زیست 
می کنند و در ۱۰ سال گذشته ۷۰۰ قطعه هوبره 
از قاچاقچیان کشف شــده که قطعا چندین برابر 
آن به خارج از کشور فرســتاده شده است.معاون 
سازمان حفاظت محیط زیســت در مورد قاچاق 
حیات وحــش گفت: انتقال برخــی پرندگان به 
کشورهای حاشیه خلیج فارس و عربی و گاهی 
قاچاق گونه های حیات وحش به غرب کشور را 
به صورت قاچاق داریم ولی به تنهایی توان برخورد 
با این موضوع را نداریم.اکبری در ادامه به وضعیت 
گورخر ایرانی اشاره کرد و گفت: جمعیت گورخر 
ایرانی فقط به یک جمعیت در بهرام گور اســتان 
فارس خلاصه شده است و باید زیستگاه جدیدی 
 در نظر بگیریم و بخشی از گورخرها را منتقل کنیم.

وی افزود: همچنین مطالعات کارگاهی در مورد 
پلنگ ها انجام شــده تا برنامــه عملیاتی نجات 
پلنگ را نیز بتوانیم به اجــرا بگذاریم.اکبری در 
ادامه به وضعیت یوزپلنگ ایرانی اشــاره کرد و 
گفت: یوز گونه ای در خطر انقراض اســت که با 
توجه به شرایط این گونه امسال ۶ میلیارد تومان 
برای پروژه یوز پلنگ اختصــاص داده ایم.وی با 
بیان اینکه مردمی ســازی حفظ محیط زیست 
در اولویت ســازمان قرار دارد، اظهارداشت: آئین 
نامه طبیعت گردی نیز با کمک میراث فرهنگی 
در حال بازنگری است.وی افزود: تمام استان ها 
تا آخر سال باید پروژه مشارکت حفاظتی داشته 
باشــند. اطلاعاتمان در مورد پراکنش پرندگان 
در حال انقراض تکمیل نیســت و برنامه و نقشه 
کریدور حیات وحش در حال تهیه است.اکبری 
بیان داشــت: آفرود یکی از مخرب ترین حرکت 
برای محیط زیست است چون کوبیدگی خاک، 
آســیب حیات وحش را بــه همــراه دارد برای 
ساماندهی آن بخشــنامه ای را با کمک وزارت 
میراث فرهنگی و گردشگری تهیه کردیم تا این 
طبیعت گردی ساماندهی شــود.وی اعلام کرد: 
سالانه در کشور ۸۰ هزار موجود زنده زیر لاستیک 
خودروها در جاده ها از بین می روند که با توجه به 
اهمیت ایمنی ســازی جاده میامی سبزه وار وارد 
عمل شده اســت و بقیه جاده ها هم باید مدنظر 
قرار گیرد.معاون سازمان حفاظت محیط زیست 
با اشاره به موضوع چرای بی رویه دام در طبیعت 
 گفت: این موضوع باید رفع و ســاماندهی شود.

55
پنجره

رییس شورای شهر تهران :شهرداری در مورد فیش های حقوقی و سفرهای خارجی گزارش دهد
رئیس شــورای شــهر تهران از شــهرداری خواســت که گزارش خود را در خصــوص فیش هــای حقوقی و ســفرهای خارجی مدیران به شــورای 
شــهر ارائه دهد.مهدی چمران در خصوص فیش های حقوقی منتشــر شــده از کارمندان شــهرداری در فضــای مجازی گفت: شــهرداری در این 
خصوص در صحن شــورا گزارش دهد. هر چند که من دیدم که مدیر پســماند و روابط عمومی شــهرداری در این خصــوص توضیحاتی ارائه کردند؛ 
معه اما دقت داشــته باشــید که اثر نامطلوب خبر اولیه بیشــتر اســت و باید در این خصوص توضیــح دهند تا هر روز یک فیش حقوقی منتشــر نشــود. معهجا جا
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عضو انجمن متخصصان زنان و زایمان ایران گفت: مصرف 
آمپول نوروبیون که طی سالهای اخیر رواج غیرقابل تصوری 
پیدا کرده می تواند به عارضه کبد چرب غیرالکلی و در نهایت 
نارسایی کبدی منجر شود.دکتر فرناز مشیری افزود:برخی 
ویتامین های پیچیده در میان خانــواده "ب" نیز بر عملکرد 

کبد تاثیر می گذارند و برخلاف ســایر ویتامین های محلول 
در آب، کبد می تواند ویتامین "ب" دوازده را همانند ویتامین 
های محلول در چربی برای استفاده های بعدی خود تا چندین 
سال ذخیره کند.وی اظهار داشت: به طورکلی ویتامین های 
پیچیده گروه "ب" برای حفظ ســلامت بدن ضروری است 
ولی بااین حال، مانند ویتامین های محلول در چربی، چنانچه 
بیش ازحد نیاز از ویتامین های خاص گروه " ب" مصرف کنیم 
احتمالا با آسیب های کبدی در آینده روبرو خواهیم شد.مشیری 
ادامه داد: محل متابولیزه شدن ویتامین "ب۱۲" همانند برخی 
دیگر از داروها در کبد است و همین مساله موجب تحمیل بار 
فراوانی بر این عضو حیاتی می شود به گونه ای که این عامل 
یکی از علل بروز کبد چرب در پی مصرف خودسرانه و نا بجای 
آمپول نوروبیون محسوب می شود.وی با بیان اینکه آمپول 
نوروبیون طی ســالهای اخیر متقاضیان فراوانی پیدا کرده 

 و اغلب مردم به دلیل تقویت قوای جســمانی از آن استفاده 
می کنند، افزود: این دارو حــاوی برخی ویتامین های گروه 
"ب" است که بار کبدی را جهت متابولیزه شده افزایش می 
دهد.عضو هیات علمی و درمانی دانشگاه علوم پزشکی گفت: 
ویتامین "ب" دوازده )کوبالامین( در صورت داشتن ذخیره 
مناســب در کبد می تواند حداکثر برای مدت چهار سال نیاز 
فرد سالم را پاسخگو باشد؛ ولی کسانی که به دلایل اختلالات 
متابولیک و تغذیه ای با کمبود آن روبرو هستند، مجاز به استفاده 
از این دارو خواهند بود.این جراح و متخصص زنان، زایمان و 
نازایی کشورمان، تصریح کرد: ویتامین "ب" دوازده در صورت 
نیاز باید توسط گیاهخواران و یا افراد دچار سوء جذب به دلایلی 
همچون جراحی های کوچک کردن معده و دستگاه گوارش 
)جهت کنترل چاقی( استفاده شود؛ ولی در مجموع افراد باید در 
صورت نیاز به این ویتامین طبق دستور پزشک مصرف کنند.

عضو انجمن متخصصان زنان و زایمان ایران خبرداد:

هشدار جدی برای اپیدمی تزریق آمپول »نوروبیون«

رییس پلیس فراجا گفت: بر اساس طرحی که از سوی پلیس 
به دولت پیشنهاد شده و اکنون هم در دست بررسی است، 
گواهینامه های رانندگی در سه ســطح طلایی ،نقره ای و 
سفید رنگ بندی شوند. ســردار کمال هادیانفرافزود: رنگ 
بندی طلایی مربوط به رانندگانی اســت که دارای تخلف 
نیســتند و در تمامی این رنگ بندی ها مشوق و امتیازاتی 
دیده شده اســت و طرح مذکور که پیشنهاد پلیس است، در 
دست بررســی دولت قرار دارد.وی همچنین به گواهینامه 
موتورسیکلت اشــاره کرد و اظهار داشــت: ۱۲ میلیون و 
۷۰۰ هزار موتورسیکلت در کشــور داریم که حدود نیمی از 
دارندگان این وسایل نقلیه، گواهینامه ندارند.سردار هادیانفر 
سخت بودن مراحل و هزینه بالا را عمده مانع برای دریافت 
گواهینامه موتورسیکلت دانست و افزود: اجرای طرحی برای 
کاهش ۵۰ درصدی هزینه ها، یکی از اقدامات پلیس است 
که از طریق آموزشــگاههای رانندگی منجر به کوتاه شدن 
مراحل و صدور سیستمی گواهینامه خواهد شد.رئیس پلیس 
راهور فراجا در مورد گواهینامــه های بین المللی، گفت: در 
حاضر با ۷۶ کشور بر اســاس کنوانسیون وین دارای توافق 
برای تبادل گواهینامه هســتیم و اکنون بــه دنبال ۲ زبانه 
کردن گواهینامــه های رانندگی هستیم.ســردار هادیانفر 
ادامه داد: اکنون با ۱۰ کشور توافق تبادل گواهینامه انجام 
شده است و منتظر نهایی و اجرایی شدن این توافق هستیم.

به گفته وی، توافق تبادل گواهینامه با کشــورهای اسپانیا، 
چین، بلغارســتان، ترکیه، ایتالیا، قطر، اندونزی و سه کشور 
دیگر است و جمهوری اســلامی ایران با همه کشورهای 
دنیا غیر از امریکا و رژیم صهیونستی آماده تبادل گواهینامه 
است سال گذشته در هر ســاعت ۲ تا ۳ نفر از هموطنان در 
سوانح خودرویی جان خود را از دست می دادند و ۲۵ نفر هم 
مصدوم می شدند؛ از این رو برای رفع این مساله، توقف تولید 
خودروهای ناایمن مانند پراید و ۴۰۵ در دســتور کار ما قرار 
دارد.وی اظهار کرد: عدم ارتقای کیفی خودروهای تولیدی 
در حالی است که هنوز در تصادفات شاهد حریق هستیم یا 
به دلیل آلیاژ به کار رفته در خودروها هنگان سوانح، درب ها 
قفل و سرنشینان محبوس می شوند که این مسئله مرگ و 
میر و مصدومیت را افزایش می دهد.وی با اشــاره به تاکید 

رهبر معظم انقلاب بر سهم دستگاهها در کاهش تصادفات 
و جانباختگان، افزود: طبق قانون، ۳۲ دستگاه در این مساله 
نقش دارند که باید به وظایف خود عمــل کنند.هادیان فر 
گفت: شمار دارندگان گواهینامه رانندگی در کشور در آستانه 
۵۲ میلیون نفر است که بیش از ۸۰ درصد از این تعداد مربوط 
به خودرو است.وی با اشاره به افزایش چهار درصدی صدور 
گواهینامه خودرو و ۲۵ درصدی تردد خودرویی، ادامه داد: 
تعداد خودروهای کشور امســال به ۴۰ میلیون وسیله نقلیه 
افزایش می یابد و به طور میانگین بــه ازای هر ۲ نفر یک 
خودرو در کشــور داریم.رییس پلیس فراجا تاکید کرد: ۹۵ 
درصد از مردم در حوزه ترافیکی، قانونمند هستند که نشانه 
فرهنگ بالای ترافیکی مردم، خدمات شبانه روزی پلیس 
و همچنین فعالیت رسانه است.رئیس پلیس راهور فراجا به 
موضوع تصادفات اشــاره کرد و افزود: سال گذشته حدود 

یک میلیــون و ۱۰۰ هزار تصادف در کشــور ثبت و برای 
۵۷۲ هزار مورد از آنها کروکی کشــیده شد.سردار هادیانفر 
ادامه داد: پارسال ۱۹ هزار و ۴۹۰ نفر از هم وطنان در شهر 
و جاده بر اثر تصادف جان باختند که افزایش ۱۶ درصدی 
نسبت به سال ۱۴۰۰ داشته است که پیشتر هم پیش بینی 
کرده بودیم. رییس پلیس راهور تاکید کرد: از دولت هم می 
خواهیم که برای کاهش تصادفات به پلیس کمک کند و با 
ایجاد تحول در قوانین، پای کار بیاید.به گفته او، اگر همین 
روند ادامه داشته باشد، در  پایان ســال ۱۴۰۲ تعداد کشته 
های حوادث رانندگی از مرز ۲۰ هزار نفر عبور خواهد کرد. 
وی همچنین ادامه داد: حدود ۴۰۰ هزار نفر در سال گذشته 
مصدوم شدند که باید رسانه ها این مسئله را برای مسئولان 
به یک دغدغه تبدیل کننــد و دولت و مجلس انقلابی باید 
 امروز وارد میدان شــوند زیرا اکنون هم دیر شــده است.

رئیس پلیس راهور فراجا اعلام کرد:

 گواهینامه های رانندگی در سه سطح 
طلایی، نقره ای و سفید رنگ بندی می شوند



  آگهی مزایده عمومی 
     
شهرداری اندیمشک در نظر دارد به اســتناد مجوز شماره 44/1/36025 مورخ 1401/11/30  
استانداری خوزستان نسبت به فروش 7 دستگاه اتوبوس شهری فرسوده را با پایه کارشناسی 
از طریق سامانه ستاد ایران با رعایت تشریفات قانونی مزایده عمومی واگذار نماید. بوینوسیله 

از شرکت یا اشخاص واجدشرایط جهت شرکت در مزایده دعوت به عمل می آید.
1-محل دریافت اسناد مزایده:از طریق سامانه ستاد ایران دریافت نمایند.

2-میزان ســپرده نقدی یا ضمانت نامه متقاضیان می بایست نسبت به واریز  5 درصد قیمت 
کل پایه 16/800/000/000 ریال به مبلغ 840/000/000 ریال را بعنوان سپرده شرکت در مزایده 
را به حساب شماره 21134387031۹73 شهرداری اندیمشک نزد بانک انصار )ضمانت نامه 

بانکی( از طریق سامانه ستاد اقدام نماید.
3- مهلت زمانی دریافت اسناد مزایده از سایت : از ساعت 11:00 روز دوشنبه مورخ 1402/1/28 

لغایت ساعت 18:00 روز شنبه مورخ 1402/2/۹ می باشد.
4- مهلت زمانی ارائه پیشنهادات : متقاضیان می توانند پیشنهادات خود را از ساعت 1۹:00 
روز شنبه مورخ 1402/2/۹ تا ســاعت 1۹:00 روز سه شنبه مورخ 1402/2/1۹ از طریق سامانه 

ستاد ارائه نماید.
 5- بازگشایی پاکات که از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ساعت ۹ صبح روز 

چهارشنبه  مورخ 1402/2/20 انجام خواهد گرفت.
 6- برندگان اول، دوم و سوم مزایده هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند ضمانت نامه آنان به 

ترتیب ضبط خواهد.
7- بدیهی است شرکت در مزایده و ارائه پیشــنهاد به منزله قبول شروط و تکالیف مقرر در 
اسناد مزایده بوده و شهرداری در رد یا قبول هریک از پیشنهادات مختار است  و شرکتهایی که 
مجوز فعالیت از شرکت گاز و شرکت پخش فرآوردهای نفتی ایران نداشته باشند پاکات آنها باز 
نخواهد شد سایر اطلاعات و جزییات و شرایط مربوط به مزایده در اسناد مزایده درج می باشد.

امور قرارداها- شهرداری اندیمشک

نوبت اول

شهرداری اندیمشک
 فراخوان تجدید مناقصة عمومی 

 همزمان با ارزیابی کیفی )فشرده( یک مرحله ای

 ارائه خدمات نقلیه عمومی جهت ایاب و ذهاب کارکنان 
مدیریت بنادر و دریانوردی آبادان 

  مدیریت بنــادر و دریانوردی آبــادان در نظر دارد، تجدیــد مناقصه عمومی همزمان بــا ارزیابی کیفی 
)فشــرده( با موضوع ارائه خدمات نقلیه عمومی جهت ایاب و ذهاب کارکنان مدیریــت بنادر و دریانوردی 
 آبادان  بشــماره )20020013۹600003 ( را از طریق ســامانه تــدارکات الکترونیکی دولــت برگزار نماید.
 کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکتها از طریق درگاه

 سامانة تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس  www.setadiran.ir  انجام خواهد شد و لازم است مناقصه 
گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت 

شرکت در مناقصه محقق سازند.تاریخ انتشار مناقصه در سامانه تاریخ 1402/02/25 می باشد.
مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت: ساعت 17:00 روز شنبه تاریخ 1402/02/30

مهلت زمانی ارسال پیشنهاد: ساعت  08:00 روز شنبه تاریخ  1402/03/16
زمان بازگشایی پاکتها: ساعت 10:30روز سه شنبه تاریخ 1402/03/16

تاریخ برگزاری جلسة پرسش و پاسخ: ساعت 12:00 روز شنبه تاریخ 1402/03/13
اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکتهای الف:

آدرس: آبادان خیابان امام خمینی.)ره( و تلفن 06153244000
اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه:

مرکز تماس: 021-41۹34
دفتر ثبت نام: 88۹6۹737 و 851۹3768

 اطلاعــات تماس دفاتــر ثبت نام ســایر اســتانها ، در ســایت ســامانه )www.setadiran.ir( بخش 
"ثبت نام/پروفایل تأمین کننده / مناقصه گر" موجود است. 

مدیریت بنادر و دریانوردی آبادان

 دوشنبه  25 اردیبهشت 1402  سال سوم   شماره 328 66

۳۵ درصد حجم سدهای کشور خالی است
افزایش دمای هوا فرایند ذوب شدگی سطح پوشش برفی را تشدید کرده و از طرف دیگر بارش های اخیر موجب افزایش درصد پرشدگی سدها شده، اما هنوز این میزان با کاهش 
همراه است.جدیدترین گزارش مرکز اطلاعات و داده های آب کشور بیانگر آن است که حجم آب موجود در سدهای کشور از ابتدای سال آبی جاری تا ۲۳ اردیبهشت ماه امسال 
۳۲ میلیارد و ۱۱۰ میلیون مترمکعب شده، در حالی که سال گذشته و در همین بازه زمانی حجم آب ورودی به سدهای کشور ۲۷ میلیارد و ۱۳۰ میلیون مترمکعب بوده که 
حاکی از رشد ۱۸ درصدی است.حجم آب ورودی به سدهای کشور از ابتدای سال آبی جاری تا ۲۳ اردیبهشت ۱۴۰۲ به عدد ۳۱ میلیارد و ۳۰ میلیون مترمکعب رسیده است.

سخنگوی کمیسیون برنامه و بودجه مجلس 
تأکید کرد:

کارنامــه موفــق وزارت 
نفــت دولت ســیزدهم در 
دیپلماسی انرژی، مسئولیت 
اجتماعی و تأمین پایدار گاز

سخنگوی کمیسیون برنامه و بودجه مجلس 
شورای اسلامی گفت: وزارت نفت در زمینه 
مســئولیت های خود در دولت ســیزدهم 
کارنامه موفقی به ویژه در تأمین نیاز داخلی و 
دیپلماسی انرژی داشته است.محمدمهدی 
مفتح با بیان اینکه در دولت سیزدهم وزارت 
نفت با داشتن وزیری مسلط به حوزه نفت و 
گاز و با روحیه انقلابی در چارچوب اهداف 
نظام مقدس جمهوری اســلامی حرکت 
کرده است، اظهار کرد: وزارت نفت در زمینه 
مسئولیت  اجتماعی خود در دولت سیزدهم 
کارنامه موفقی داشــته اســت.وی افزود: 
این وزارتخانه بــا توجه به محدودیت های 
موجود دســتاوردهای بزرگی داشته است. 
چنانکه با وجود مشــکلاتی که در زمستان 
۱۴۰۱ پیش بینی می شــد در حوزه تأمین 
نیاز داخلی به خوبی عمل کرد.ســخنگوی 
کمیسیون برنامه و بودجه مجلس تصریح 
کرد: با وجود ســرمای زمســتان پارسال، 
مشکل عمده ای در حوزه تأمین انرژی ایجاد 
نشد، هرچند که گاز در انتهای برخی خطوط 
گازرسانی افت فشــار داشت، اما به سرعت 
این مشکلات برطرف  شد.مفتح با تأکید بر 
اینکه وزارت نفت در حوزه تأمین گرمایش 
مردم در زمستان پارسال نمره خوبی گرفته 
اســت، اظهار کرد: با وجــود تحریم های 
موجود که از ســوی آمریکا علیه کشــور 
اعمال شده اســت، حرکت های مناسبی را 
 در حوزه دیپلماســی گازی شاهد هستیم.

ماجرای انتشار دود سیاه از 
پالایشگاه آبادان چیست؟

مدیر روابط عمومی پالایشــگاه آبادان در 
خصوص افزایش طول شــعله پالایشگاه 
آبادان و انتشار دود سیاه در هوا توضیحاتی 
ارائه کرد.مصطفی شری زاده، در خصوص 
افزایش طول شــعله پالایشــگاه آبادان و 
انتشــار دود ســیاه در هوا اظهار کرد: این 
مساله با توجه به راه اندازی واحدهای فاز دو 
پالایشگاه آبادان، مقطعی است.وی افزود: 
با توجه به ماهیت راه اندازی و اســتفاده از 
کاتالیست ها ممکن اســت افزایش دود و 
طول مشعل پالایشگاه به صورت مقطعی 
رخ دهد.مدیر روابط عمومی پالایشــگاه 
آبــادان گفــت: کارکنــان و متخصصان 
شــرکت پالایش نفت آبادان در واحدهای 
عملیاتی تمام تلاش خود را برای به حداقل 
 رســاندن این مهم به کار خواهند بســت.

پنجره

انرژی و  انرژینفت  و  نفت 
 | |  |

HAMSEDA.DAILY@GMAIL.COM

کارشناس بازار سرمایه بیان کرد:

 عرضه نفت در بورس 
بستری برای گسترش مبادی صادراتی نفت کشور است

کارشناس بازار سرمایه با بیان اینکه گواهی سپرده نفت خام و ورود 
بخش خصوصی به معاملات نفتی می تواند بستری برای گسترش 
مبادی صادرات نفت کشور باشد، گفت: در شرایط تحریمی، بخش 
خصوصی با اســتفاده از راه های ابتکاری می تواند به فروش نفت 
کمک کند؛ همچنین، شــفافیت معاملات بیشتر می شود. گواهی 
ســپرده کالایی یک ورقه بهادار است که در بورس قابلیت پذیرش 
و معاملات دارد. این اوراق گواهی از یک کالای معینی که در بورس 
پذیرش شده است، نشئت می گیرد. گواهی کالایی زعفران، سکه 
و... در کشور داریم و از این نوع اوراق استقبال خوبی در بازار سرمایه 
کشور صورت گرفته است.در گواهی سپرده نفت خام، به جای اینکه 
با استفاده از بازاریاب های بین المللی و داخلی به دنبال سرمایه گذار 
باشیم، به تعریف یک ابزار مالی می پردازیم و سرمایه گذار با ریسک 
خودش به معاملات ورود می کند. در واقع این گواهی، اولین ابزار ارزی 
ما و یک ابزار استاندارد بین المللی است که قابلیت اشتراک گذاری 
دارد.سرمایه گذاران روی این ابزار شروع به معاملات ثانویه می کنند 
و زمین بازی جدیدی ایجاد می شود که هر کسی بنا بر سیاست ها، 
ریســک ها و حجم ســرمایه گذاری از طریق چند روش می تواند 
به حوزه نفت کمک کند.قبلًا اگر کســی ۱۰ میلیارد تومان داشت 
نمی توانست وارد حوزه نفت شود و این کالا را بخرد. ابزاری برای ورود 
بخش خصوصی به این حوزه نداشــتیم. طبق مصوبه شورای عالی 
اقتصاد این امکان ایجاد شده که مدیریت امور بین الملل نفت اجازه 
داشته باشد وکالتاً از طرف سرمایه گذاران خرد اقدام به فروش نفت 
کند. به این ترتیب، ســرمایه هایی که تا امروز قابلیت ورود به این 
 تجارت را نداشته اند، الان شرایط فعالیت برایشان فراهم شده است.

»برزو حق شناس« کارشناس بازار ســرمایه در گفت وگو با ایرنا در 

خصوص گواهی ســپرده نفت خام، گفت: اگر نتوانیم نقدینگی را 
در کشــورمان مدیریت کنیم و آن را به سمت وسوی درستی سوق 
دهیم، این نقدینگی به ســمت بازارهایی مانند مســکن و خودرو 
می رود.وی تصریح کــرد: ورود نقدینگی بــه بازارهایی همچون 
مسکن و خودرو اثرات تورمی را تشــدید خواهد کرد، در همه جای 
دنیا از ابزارهایی مانند گواهی سپرده استفاده می شود و این روش ها 
اثرگذاری خود را نشان داده اند.کارشــناس بازار سرمایه ادامه داد: از 

ابزارهایی مانند گواهی سپرده نفت خام استفاده می شود تا نگذارند 
نقدینگی به قسمت فیزیکی کالاها برود، گواهی سپرده ایده خوبی 
است و به کنترل نقدینگی در کشور کمک می کند. هر چقدر میزان 
بهره گیری از این ابزارها در کشــور بیشتر شــود، بهتر است.حق 
شناس گفت: به طور کلی، ابزارهایی مانند گواهی سپرده نفت خام 
می توانند کمک بزرگی به اقتصاد کشــور کنند و سیاست گذاران 
 اقتصادی می توانند از این طرح ها نهایت بهره برداری را داشته باشند.

ایران کشور اول دنیا در 
ساخت خطوط لوله نفت شد

یک موسســه تحقیقاتی آمریکایی اعلام کرد حدود ۱۹۰۰ 
کیلومتر خط لوله نفتی در ایران در دست ساخت است و ایران 
با وجود تحریم ها در رتبه نخســت جهان از این نظر قرار دارد. 
پایگاه تخصصی گلوبال انرژی مانیتور با بررســی پروژه های 
نفتی در کشــورهای مختلف اعلام کرد ۹۱۰۰ کیلومتر خط 
لوله انتقال نفت در سطح جهان در دست ساخت است و برای 
ساخت ۲۱۹۰۰ کیلومتر خط لوله نیز برنامه ریزی شده است. 
هزینه ساخت کل این خطوط ۱۳۱.۹ میلیارد دلار برآورد شده 
اســت.بر این اســاس در مجموع ۳۱ هزار کیلومتر خط لوله 
نفتی در جهان در حال ســاخت بوده و یا برای آن برنامه ریزی 
شده اســت. این رقم نسبت به ســال قبل ۳۰ درصد افزایش 
داشته اســت.حدود نصف خطوط لوله نفت در حال ساخت یا 
برنامه ریزی شــده در دو قاره آفریقا و آسیا قرار دارند که شامل 
۴۴۰۰ کیلومتر خط لوله در حال ساخت با هزینه ۱۴.۴ میلیارد 
دلاری و ۱۰۸۰۰ کیلومتر خط لوله برنامه ریزی شده با هزینه 
۵۹.۸ میلیارد دلاری است.این موسسه تحقیقی آمریکایی با 
معرفی ۲۰ کشور نخست دنیا از نظر طول خطوط در حال ساخت 
نفتی، ایران را در صدر این فهرست قرار داده است.ایران با وجود 
اینکه تحت تحریم های غیرقانونی آمریکا قرار دارد بزرگ ترین 
عملیات احداث خطوط لوله نفتی را در دســت اجرا دارد. طول 
خطوط لوله نفتی که در ایران در دست احداث است بالغ بر ۱۹۰۰ 
کیلومتر برآورد شده که بیشتر از هر کشور دیگر در جهان است.

پس از ایران،  کشور هند در رتبه دوم قرار گرفته است. هند در 
حال ساخت ۱۶۳۰ کیلومتر خط لوله نفت در خاک خود است. 
نیجر نیز با ســاخت ۱۲۰۰ کیلومتر خط لوله در رتبه سوم قرار 
دارد. کانادا، بنین، چین، تایلند، عراق، روسیه، آرژانتین، آمریکا، 
مقدونیه شمالی، لهســتان، اردن، بلغارستان، آنگولا، سوریه، 
 کنیا، زامبیا و تانزانیا به ترتیب در رتبه هــای بعدی قرار دارند.



  آگهی مزایده عمومی 
     
شهرداری اندیمشک در نظر دارد به استناد مجوز شماره 44/1/36025 مورخ 1401/11/30  استانداری خوزستان نسبت به فروش 7 دستگاه اتوبوس 
شهری فرسوده را با پایه کارشناسی از طریق سامانه ســتاد ایران با رعایت تشریفات قانونی مزایده عمومی واگذار نماید. بوینوسیله از شرکت یا 

اشخاص واجدشرایط جهت شرکت در مزایده دعوت به عمل می آید.
1-محل دریافت اسناد مزایده:از طریق سامانه ستاد ایران دریافت نمایند.

2-میزان سپرده نقدی یا ضمانت نامه متقاضیان می بایست نســبت به واریز  5 درصد قیمت کل پایه 16/800/000/000 ریال به مبلغ 840/000/000 
ریال را بعنوان سپرده شرکت در مزایده را به حساب شماره 21134387031۹73 شــهرداری اندیمشک نزد بانک انصار )ضمانت نامه بانکی( از 

طریق سامانه ستاد اقدام نماید.
3- مهلت زمانی دریافت اسناد مزایده از سایت : از ساعت 11:00 روز دوشنبه مورخ 1402/1/28 لغایت ساعت 18:00 روز شنبه مورخ 1402/2/۹ می 

باشد.
4- مهلت زمانی ارائه پیشنهادات : متقاضیان می توانند پیشنهادات خود را از ساعت 1۹:00 روز شنبه مورخ 1402/2/۹ تا ساعت 1۹:00 روز سه شنبه 

مورخ 1402/2/1۹ از طریق سامانه ستاد ارائه نماید.
 5- بازگشایی پاکات که از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ساعت ۹ صبح روز چهارشنبه  مورخ 1402/2/20 انجام خواهد گرفت.

 6- برندگان اول، دوم و سوم مزایده هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند ضمانت نامه آنان به ترتیب ضبط خواهد.
7- بدیهی است شــرکت در مزایده و ارائه پیشنهاد به منزله قبول شروط و تکالیف مقرر در اسناد مزایده بوده و شهرداری در رد یا قبول هریک از 
پیشنهادات مختار است  و شرکتهایی که مجوز فعالیت از شرکت گاز و شرکت پخش فرآوردهای نفتی ایران نداشته باشند پاکات آنها باز نخواهد 

شد سایر اطلاعات و جزییات و شرایط مربوط به مزایده در اسناد مزایده درج می باشد.

امور قرارداها- شهرداری اندیمشک

نوبت  اول

شهرداری اندیمشک

 آگهی مناقصه عمومی دومرحله ای
 شماره  م  1402/201  

نام و نشانی کارفرما : شرکت لوله سازی اهواز -  اهواز ناحیه صنعتی کارون
موضوع مناقصه : تأمین خدمات عمومی شامل امورمربوط به نظافت ، پیشخدمتی ، نگهداری فضای سبز،نامه رسانی داخلی و خارجی، نگهداری ساختمان 

و تاسیسات و آبدارخانه ها ، خدمات چاپ و تکثیر در شرکت لوله سازی اهواز جهت دوره یکساله آتی، طبق شرایط و اسناد مناقصه
نوع مناقصه : دو مرحله ای عمومی همراه با ارزیابی فنی، کیفی ، مالی و بازرگانی می باشد .

تخصص، سوابق و توان مالی : شرکت کننده در مناقصه باید توان مالی کافی، تخصص لازم ، سابقه و تجربه کاری مفید و مرتبط را با ارائه تائیدیه ها و مدارک 
مستند داشته باشد. 

گواهی نامه تائید صلاحیت : ارائه گواهینامه های تائید صلاحیت معتبر و مرتبط از جمله » تائید صلاحیت ایمنی پیمانکاری « الزامی می باشد .
شرکت لوله سازی اهواز در رد و یا قبول هریک و یا کلیه پیشنهاد ها کاملًا مختار و مجاز می باشد . 

مبلغ و نوع تضمین شرکت در مناقصه : نوع تضمین باید به صورت ضمانت نامه بانکی معتبر3 ماهه و یا چک تضمین شده بانکی به مبلغ 8,000,000,000ریال 
در وجه شرکت لوله سازی اهواز باشد . 

هزینه درج آگهی های مناقصه به عهده برنده مناقصه می باشد .
 زمان و محل دریافت اسناد :

 از کلیه اشخاص حقوقی واجد شرایط فوق دعوت به عمل می آید تا جهت کسب آگاهی بیشتر و همچنین خرید و دریافت اسناد مناقصه از تاریخ دوشنبه 
1401/02/18 لغـــایت روز چهارشنبه  مورخ 1402/03/03، همه روزه، به جز روزهای پنجشــنبه ، جمعه و تعطیلات رسمی از ساعت 8 صبح  الی12ظهر ؛ 
نماینده شرکت خود را الزاماً بوسیله ارایه اصل وکالت نامه ثبت شده در دفاتر اسناد رسمی ) از صاحبان امضاء مجاز ( به همراه تصویر مدارک قانونی شرکت 
درساعات یکی از روزهای اداری به امور قرارداد ها واقع در اهواز ، ناحیه صنعتی کارون شرکت لوله سازی اهواز ساختمان مرکزی  طبقه سوم مراجعه و یا 

جهت کسب اطلاعات با شماره تلفن 32270031-061 تماس حاصل فرمایند. 
/http : // www.apm-ir.com

شرکت لوله سازی اهواز ) سهامی عام (

نوبت دوم

عضو هیئت مدیره پرسپولیس:
مشکل مالکیت استقلال و 
پرسپولیس باید حل شود

عضو هیئت مدیره باشــگاه پرســپولیس گفت: 
مشخص شدن مالکیت سرخابی ها خواسته اصلی 
هواداران است و امیدوارم تا مشکلی ایجاد نشده، 
این موضوع حل شود.حسین خبیری در خصوص 
احتمال حذف پرسپولیس از لیگ قهرمانان آسیا، 
گفت: باید به مدتی قبل برگردم زمانی که قرار شد 
سازمان خصوصی سازی برای واگذاری دو باشگاه و 
مالکیت مشترک آنها جلساتی را برگزار و مشکلات 
را حل کند.وی تاکید کــرد: دولت مردمی و وزیر 
ورزش و جوانان برخلاف دولت ها و وزارت خانه های 
قبل این بار کاری را عملی کردند که شاید در تاریخ 
ماندگار شود و نشــان دادند حرف الکی نمی زنند. 
واگذاری این دو باشگاه و تکلیف مالکیت مهم ترین 
خواسته هواداران اســت که در حال حاضر همه 
چیز معطل رییس سازمان خصوص سازی است.

عضو هیئت مدیره باشــگاه پرسپولیس گفت: در 
حال حاضر بیش از یک ســال است که سازمان 
خصوصی سازی باید فرایند واگذاری را آماده کند و 
هنوز این کار انجام نشده است. از نظر کنفدراسیون 
فوتبال آســیا ما برای حرفه ای ســازی و گرفتن 
مجوزهای لازم باید مالکیت مان مشخص شود و 
امیدوارم دوستان ما در سازمان خصوصی سازی به 
جای پرداختن به مسایلی که وظیفه آنها نیست به 
حل مشکل ما بپردازند.وی تصریح کرد: تیم های 
مدعی قهرمانی در سخت ترین شرایط قرار دارند اما 
دوستان با استوری و توییت های خود ما و استقلال 
را تحت فشار قرار می دهند اما برای تیم دیگر طور 
دیگر رفتار می کنند. هواداران ما و استقلال تنها 
یک ســوال دارند که دلیل رفتار دوستان در اوج 
رقابت های لیگ برتر چیســت. البته شاید رفتار 
آنها عمدی نباشد اما باید بدانند متخصص ورزش 
نیستند و با هر اظهار نظر نادرستی می توانند میلیون 
ها هوادار را غمگین کنند.خبیری در پاسخ به این 
سوال که آیا حذف پرسپولیس از لیگ قهرمانان 
درست اســت، گفت: رفتار دوستان باعث شده تا 
بحث مالکیت مشترک ما و استقلال مطرح شود 
و اگر کنفدراسیون فوتبال آســیا ما را از حضور در 
لیگ قهرمانان محروم کند مطرح کنندگان چنین 
مسائلی باید پاسخگوی هواداران باشند.وی اظهار 
داشــت: ما از زمان بارگذاری مدارک به بهترین 
شــکل کارهای خود را انجام دادیم ولی این که 
اگر به دلیل مالکیت مشــترک ما ضرر کنیم ایراد 
به دوســتان و آقای قربان زاده به خاطر مصاحبه 
هایشان و اینکه مسئولیت واگذاری دو باشگاه را 
انجام نداده برمی گردد و اگــر ما در ماه های اخیر 
درست جلو رفته بودیم الان مالکیت ما مشخص 
شده بود. خبیری خاطرنشان کرد: آقایان از چیدمان 
هیئت مدیره دو باشگاه صحبت می کنند اما من یک 
ســوال دارم. مگر این موضوع وظیفه شما است؟ 
چیدمان هیئت مدیره یــک کار کاملا تخصصی 
است که در اختیار وزیر ورزش و معاون او است که 
 انصافا به بهترین شکل هم این کار را انجام دادند. 
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قلعه نویی: ما ایران هستیم و بازیکنان بزرگی داریم
سرمربی تیم ملی فوتبال ایران با بیان اینکه برای تمامی تیم های آسیایی احترام زیادی قائل است، گفت: ما ایران هستیم و بازیکنان بزرگی داریم. باید از همان بازی نخست جام 
ملت های آسیا، کارمان را با قدرت شروع کنیم. امیر قلعه نویی در گفت وگو با تلویزیون اینترنتی کفدراسیون فوتبال آسیا، اظهار داشت: ابتدا باید از مسئولان فدراسیون فوتبال قطر 
برای برگزاری جام جهانی و جام ملت های آسیا تشکر کنم. کنفدراسیون فوتبال آسیا باید تلاش کند که فوتبال قاره کهن به سطح اروپا برسد. برای همه تیم ها باید احترام قائل شویم.
وی افزود: تیم های حاضر در مرحله نهایی جام ملت ها با آمادگی خوبی حاضر می شوند. برای همه آنها احترام خاصی قائل هستیم اما ما ایران هستیم و از ابتدا باید با قدرت شروع کنیم.

ملی پوش دسته ۱۰۹ کیلوگرم وزنه برداری اعلام کرد که 
از رقابت با قهرمــان ازبک ها ناامید نیســت و با تمرینات 
مستمر روزی او را شکســت خواهد داد.مهدی کرمی در 
گفت وگو با خبرنگاران  با اشاره به کسب عنوان قهرمانی 
تیمی پیکارهای قهرمانی وزنه برداری آسیا اظهار داشت: 
ســطح رقابت بســیار بالا بود و تمام مدعیان برای ثبت 
رکــورد و امتیاز ســهمیه المپیــک ۲۰۲۴ پاریس تلاش 
کردند. خوشحالم که از این کارزار سخت موفق به کسب 
یک مدال برنز شدم. شرایط مسابقه در دسته ۱۰۹ کیلوگرم 
همیشه سخت و دشوار است چرا که قهرمانان نامداری در 

آن حضور دارند. واقعیت این اســت که انتظار این رقابت 
سخت را نداشتم. وزنه برداران کشــورهای مختلف بسیار 
خوب ظاهر شدند و حتی یک وزنه بردار جوان عراقی موفق 
به کسب مدال طلا شد. خوشحالم که در رقابت قهرمانان 
من نیز یک مدال کسب کردم تا به تیم در مسیر قهرمانی 
کمک کنم.دارنده مدال برنز حرکت دوضرب قهرمانی آسیا 
در دسته ۱۰۹ کیلوگرم ادامه داد: تمرینات ما دیر شروع شد 
و من بعد از رقابت های لیگ برتر، تمرین زیادی نداشــتم 
اما با کمک کادر فنی و نواب نصیرشــلال ســرمربی تیم 
ملی به سطح مناســبی از آمادگی رسیدم. باید تلاش خود 

را بیشتر کنم تا در مســابقات قهرمانی سال ۲۰۲۳ جهان 
در عربستان نتایج بهتری کسب کنم. همچنین بازی های 
آسیایی ۲۰۲۲ هانگژو در پیش است و همه از وزنه برداری 
انتظار مدال دارند.ملی پوش وزنه برداری ایران در پاسخ به 
پرسشی در خصوص احتمال تغییر وزن خود گفت: در دسته 
۱۰۹ کیلوگرم که یک دسته غیر المپیکی است وزنه می زنم 
و منتظر تصمیــم کادر فنی برای تغییر وزن هســتم هر 
تصمیمی که برای من اتخاذ شود آن را می پذیرم.رقابت با 
روسلان نورالدین اف دارنده مدال طلای جهان و المپیک 
از ازبکستان از دیگر موضوعات این گفت وگو بود. وی در 
این خصوص گفت: نورالدین افُ یــک وزنه بردار بزرگ و 
شناخته شده در سطح جهان است و من قول می دهم که 
روزی او را شکســت خواهم داد.پیکارهــای وزنه برداری 
قهرمانی آســیا روزهای ۱۳ تا ۲۳ اردیبهشــت در جینجو 
کره جنوبی برگزار شــد. این رقابت ها یکــی از مهمترین 
گزینشــی های المپیک در قاره آسیا بود که تیم ملی ایران 
در بخش مردان ۱۰ نماینده و در بخش زنان پنج وزن بردار 
را اعزام کرده بود.تیم ملی ایران در پایان این مسابقات با 
کسب ۶۳۵ امتیاز موفق به عنوان قهرمانی قاره کهن شد. 
ازبکستان با ۶۳۱ امتیاز و چین با ۶۰۸ به ترتیب دوم و سوم 
شــدند.پولادمردان ایران در این دوره از رقابت ها صاحب 
۲ طلا، ۳ نقره و ۳ برنز شد. حســین سلطانی در دسته ۸۱ 
کیلوگرم ۲ مدال طلا و یک نقره، میرمصطفی جوادی در 
دســته ۸۹ کیلوگرم ۲ مدال برنز، مهدی کرمی در دسته 
۱۰۹ کیلوگــرم یک مدال برنز، در دســته فوق ســنگین 
آیت شــریفی مدال نقــره یک ضرب و علیرضا یوســفی 
 مدال نقره دوضرب دسته فوق ســنگین را کسب کردند.
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کُری سنگین وزنه بردار جوان ایرانی برای قهرمان ازبک ها



کنسرت »حامیم«، پایه های طراوت جریان نوخواه موسیقی 
پاپ را تثبیت نمود و نشــان داد که حیات این گونه موسیقی، 
روال عادی و نرمال خود را طی کرده تا پیشران های دیگری 
که مرتبط با این مولفه هستند، با شــتاب بیشتری به حرکت 
خود ادامه دهند.چهارمین خواننده ای اســت که پس از زانکو، 
معین زندی و آرمین، طی ۳ ماه ونیم اخیر، نخســتین کنسرت 
خود را برگزار کرد. قطعا اتفاق مثبتی اســت که نشان می دهد 
پوســت اندازی موســیقی پاپ، با جدیت دنبال شده و تلاش 
بسیاری می شود تا این گونه موســیقی، حیات طبیعی داشته 

و مســیر معمول خود را بپیماید.حامیم البتــه غافلگیری های 
بســیاری در خود داشــت. از تمام شــدن ۱۰ هزار بلیت طی 
حدود ۳ ســاعت گرفته تا مخاطبانی کــه از راه های دور خود 
را به این کنســرت رســاندند. فقط در یک مورد دیده شد که 
۲ مخاطب، دوان دوان خود را به رویال هال رساندند و عنوان 
کردند که هواپیمــای آنها همین الان نشســته و آنها موفق 
شــدند تنها در نیم ســاعت پایانی این کنســرت حضور پیدا 
کنند.برخی نگهبانان ســالن نیز عنوان کردند که مخاطبانی 
از مشــهد و مازندران به این اجرا آمده اند. قطعا تعداد افرادی 

که موفق شدند تا در ۴ سانس کنســرت حامیم حضور داشته 
باشند، به مراتب بیشتر از این تعداد اســت.این اتفاق قطعا در 
کنســرت های دیگر نیز رخ می دهد و مخاطبانی از شهرهای 
دیگر، خود را به تهران می رســانند که این مهم، در ذات خود، 
نشــان دهنده چند اتفاق است:نخســت آن که، کنسرت، تنها 
محدود به چارچوب سرگرمی نمی شود و به عنصری تاثیرگذار 
در زندگی بســیاری از جوان ها تبدیل شده است به طوری که 
آنها را مجاب می کند تا با متوســط هزینــه بلیت ۴۰۰ هزار 
تومانی، اقدام به خریــداری آن کنند.هم اکنون ۲ ماه تا اتمام 
فصل کنسرت ها زمان باقی مانده که در این مدت، خوانندگان 
بســیاری، در حال نهایی کردن برنامه های خود برای اجرا در 
تهران و شهرستان ها هستندنکته مهم بعدی، تغییرات سبک 
زندگی خانواده ها و علی الخصوص جوان ها اســت که تلاش 
می کنند تا در این شرایط اقتصادی، از شهرهای دور و نزدیک 
به این اجراها آمده و مخاطبان کنســرت باشــند.نکته سوم، 
به رونق کنسرت ها بازمی گردد. در شــرایط کنونی، کنسرت 
خوانندگان بسیاری، سولداوت شده و صندلی ها در بازه زمانی 
اندکی پر می شود که این رویکرد، فارغ از باطل شدن اندیشه 
بایکوت کنسرت ها، از عطش و نیاز بالای دوستداران موسیقی 
به اجرای زنده حکایت دارد.این ۳ نکته مهــم را باید در کنار 
توجه به رونمایی از اســتعدادهای جدید قرار داد تا شتاب این 
روند، خود را بیشتر نشان دهد. شــتابی که قطعا به نفع جریان 
نواندیش حوزه موسیقی، استعدادهای جدید، حیات موسیقی 
پاپ و البته مردم خواهد بــود. در کنار این مولفه ها، ســرانه 
نشاط اجتماعی با افزایش چشــمگیری مواجه شده و گوش 
 شنیداری جامعه، تنوع و حق انتخاب بیشتری پیدا خواهد کرد.

مولفه هایی که با کنسرت حامیم ثابت شد

 نمایش یک فیلم ۹۰ ساله 
و ابهاماتی که به جا مانده

فیلم ۳۵ میلی متری و سیاه و سفید »فردوسی« که 
حدود ۹۰ سال قدمت دارد در موزه سینما به نمایش 
گذاشته خواهد شد، درحالی که تاکید می شود پیدا 
شــدن چنین فیلم های قدیمی، تاریخ سینمای 
ایران را واقعی می کند.»فردوسی« به  کارگردانی 
عبدالحسین سپنتا و تهیه کنندگی اردشیر ایرانی، 
محصول امپریال فیلم )بمبئی( اســت که سال 
۱۳۱۳ کلید زده شد و به عنوان ششمین فیلم تاریخ 
سینمای ایران شناخته می شود.این فیلم چند سال 
قبل توسط فیلمخانه ملی ایران ترمیم و بازسازی 
شد و درباره ماجرای آن نوشته شده است:   »داستان 
از خانه فردوسی آغاز می شود که وی از پنجره اتاقی 
به پل خراب شهر توس با چهره ای گرفته و مغموم 
نگاه می کند. در جایی دیگر فردوسی صحنه هایی 
از شــاهنامه را در مقابل ســلطان محمود برای 
حاضرین می سراید. در پایان، انتهای زندگی شاعر 
حماسه سرای ایران نشان داده می شود. فردوسی در 
کهولت زندگی خود را در انزوا می گذراند و زمانی که 
از پنجره بیرون را می نگرد، می شنود که بچه های 
رهگذر اشعار شاهنامه را می خوانند. صحنه آخر 
مرگ شاعر است. جنازه او را روی پل توس دو نفر به 
دوش دارند. پشت سر جنازه فقط یک نفر راه می رود 
و او دختر شاعر است.« این پژوهشگر سینما با اشاره 
به اینکه »پیداشدن فیلم فردوسی علاوه بر نشان 
دادن نقش عبدالحسین سپنتا در سینما، سوال هایی 
را هم مطرح می کند« گفت: پاســخ دادن به این 
سوال ها برای شناخت همین بیست دقیقه از فیلم 
می تواند مفید باشد. اینکه این فیلم کپی نگاتیو بوده 
یا پزیتیو و بر روی آن چه چیزی نوشته شده مهم 
است. زیرا در بسیاری از فیلم هایی که در بخش 
نگاتیو فیلمخانه ملی موجود است، کاغذی وجود 
دارد که از طریق آن می توان بیشتر فیلم را شناخت.

تهامی نژاد با ابراز امیدواری از اینکه پیداشدن فیلم 
فردوســی این امید را در ما زنده می کند که شاید 
روزی سایر فیلم های مرحوم سپنتا یا فیلم های 
دیگر تاریخ سینما همانند این فیلم پیدا شود گفته 
بود: »این فیلم تنها یک بار آن هم در جشن هزاره 
فردوســی به نمایش درآمده بود. سپنتا به عنوان 
نماینده رسمی شرکت امپریال فیلم کمپانی علاقه 
داشت در هزارمین سالروز تولد فردوسی فیلمی 
را درباره زندگی وی بســازند و در طوس نمایش 
 دهد به همین دلیل دست به ساخت این فیلم زد.

پنجره
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قانون اساسی؛ بزرگترین ثمره 
جمهوری اسلامی

دکتر سید محمدهادی راجی
در کنار اهتمامی که حضرت امام به اصل وجود قانون اساســی و 
سرعت در تدوین قانون اساسی داشت، یک اهتمام دیگری هم داشتند 
که »اســلامی« بودن قانون اساسی است؛ چرا که ما صرفاً نیاز نداریم 
فقط قانون اساسی داشته باشــیم بلکه قرار است قانون اساسی برای 

جمهوری اسلامی داشته باشیم.
حضرت امام خمینی)ره( به عنوان کســی کــه بنیانگذار انقلاب 
اســلامی بود، اهتمام ویژه ای به قانون اساسی داشت. در این حد که 
پیش از پیروزی انقلاب  اسلامی ایشان به مرحوم دکتر حبیبی که بعداً 
معاون اول رئیس جمهور شــد، دستور داد گروهی را تشکیل دهند و 
پیش نویس قانون اساسی را تهیه کنند. در خاطرات بزرگانی از جمله 
خود ایشان و مرحوم دکتر کاتوزیان و... هست که پیش از انقلاب و در 
همان بحبوحه جریانات انقلاب جلسات مفصلی تشکیل می دادند و 
پیش نویس قانون اساسی را تهیه می کردند که اینها به رؤیت حضرت 
امــام)ره( هم می رســید ولی آن پیش نویــس در نهایت با تغییرات 
متعددی مواجه شــد و قانون  اساســی فعلی ما بــا آن پیش نویس 
تفاوت هایــی دارد ولی اصل قضیه این بــود که حضرت امام)ره( این 
اهتمام را داشــت که ما اولاً نیاز به قانون اساسی داریم و این نیاز هم 

نیازی است که سریع باید تأمین شود.
در کنار این اهتمامی که حضرت امام به اصل وجود قانون اساسی و 
سرعت در تدوین قانون  اساسی داشت، یک اهتمام دیگری هم داشتند 
که »اســلامی« بودن قانون اساسی است؛ چرا که ما صرفاً نیاز نداریم 
فقط قانون اساسی داشته باشــیم بلکه قرار است قانون  اساسی برای 

جمهوری  اسلامی داشته باشیم.
یکی از جاهایی که حضرت امام)ره( بر این موضوع تأکید گذاشتند، 
آن پیامی اســت که ایشان به مجلس بررســی نهایی قانون  اساسی 
فرستادند که در جلد نهم صحیفه حضرت امام)ره( هم درج شده است. 
در آنجا نکات مختلفی را به مجلس بررسی نهایی تأکید می کنند که 
محور عمده این نکات بر این اســاس است که این قانون  اساسی باید 
»اسلامی« باشد. مثلاً می گویند مردم مسلمان به شما نمایندگان رأی 
دادند، مردم انقلاب  اسلامی کردند و گفتند اسلام را باید احیاء کنید؛ 
پس شما باید به سراغ اســلام بروید. بحث های اسلامی را فقها باید 
اعلام نظر کنند. اگر کسی تمایلات شرقی یا غربی دارد، این شرقی و 

غربی در مقابل اسلام است؛ اینها را دخالت ندهید و...
حضرت امام)ره( در تدوین قانون  اساسی اصرار بر این داشتند که از 
دیکتاتورمآبــی جلوگیری شــود و با توجه بــه دغدغه های مکتبی 
آینده نگری شــود. همچنین از همه قشــرها حمایت شود و انقلاب 
اسلامی تنها محدود به ایران نشود و برای سایر نهضت های  اسلامی هم 

الهام بخش باشد.
در کنار این پیامی که حضرت امام)ره( به مجلس بررســی نهایی 
قانون  اساسی دادند، در خاطرات هست که در خود تشکیل این مجلس 
هم ایشان، از علمای مختلف بلاد دعوت کردند که در انتخابات شرکت 
کنید و در نتیجه همین دعوت بود که بسیاری از علما که عمدتاً در 
انقلاب هم شرکت داشتند، در انتخابات بررسی نهایی مجلس شرکت 
کرده و نتیجه این شــد که اکثر اعضای مجلس بررسی نهایی قانون  
اساسی علمای مجتهد بودند و همین قضیه باعث شد قانون  اساسی  که 
الان در دســت داریم، قانون اساسی ای باشد که رنگ و بوی اسلامی 

دارد.
حضرت امام)ره( در صحیفــه جلد 11 صفحه 1۳۷ می  فرماید، 
قانون اساسی یکی از ثمرات عظیم بلکه بزرگ ترین ثمره جمهوری 
اسلامی است. حال چرا ایشان چنین جایگاهی برای قانون  اساسی 
ما قائل شدند و آن را ثمره انقلاب دانستند باید گفت به این دلیل 
است که حرف هایی که ما در بحث های اسلامی داریم قانون اساسی 
ما ســعی کــرده برای این حرف هــا زمینه اجرایــی فراهم کند و 
نظام سازی و الگوســازی برای این حرف ها انجام دهد و ما در این 
نظــام و الگو اســلام را پیــاده می  کنیم و از این جهت اســت که 
قانون اساســی برای ما ارزشــمند اســت. در مقدمه قانون  اساسی 
جمهوری  اسلامی ایران هم به این نکته اشاره شده که قانون اساسی 
ما مبین نهادهای فرهنگی، اجتماعی، سیاســی و اقتصادی جامعه 
ایران و بر اســاس اصول و ضوابط اسلامی است که انعکاس خاص 

قلبی امت اسلامی می  باشد.
ما مسلمانان امت اسلامی ایران انقلاب کردیم یعنی یک خواست 
قلبی داشتیم که قانون  اساسی آمده، این خواست قلبی را در نهادهای 
فرهنگی، اجتماعی، سیاسی و اقتصادی و...به اجرا درآورده است. اصل 
بحث در قانون  اساسی، جایگاه »مردم« در تشکیل حکومت  اسلامی 
است. خود خداوند متعال که حاکمیت مطلق بر جهان و انسان دارد، 
انسان را حاکم بر شرایط اجتماعی خویش قرار داده و بر همین اساس، 
ملت ما از این حق تعیین سرنوشت خدادادی استفاده کردند و ابتدا 
انقلاب را رقم زدند و در انتخابات شرکت کردند، سپس اصل این نظام 
را به عنوان جمهوری  اســلامی مورد پذیرش قــرار دادند و در ادامه، 
نمایندگانش را مشخص کرده و آن نمایندگان مردم، قانون  اساسی را 

نوشتند.
شاید در بحث های ساختاری بتوانیم نقدهایی بر قانون  اساسی 
وارد کنیم و بگوییم که ممکن است ساختار بهتری را بتوان برای 
آن تدوین کرد؛ همان اتفاقی که در بازنگری قانون  اساسی افتاد و 
ســاختارها کمی تغییر پیدا کرد و به ســمتی رفت که کارآمدتر 
باشــد، اما هدف این بوده که ما موازین  اسلامی را داشته باشیم و 
به ســمت اجرایی شدن این موازین پیش برویم که قانون اساسی 
ما به بهترین نحو از پس این امر مهم برآمده اســت. البته در اجرا 
ممکن است اشــکالاتی داشته باشــد یعنی بتوانیم ساختارهای 
بهتــری را هم طراحی کنیم ولی تلاش ایــن بوده که این قانون  
اساســی مبتنی بر موازین اسلامی باشــد و این، کار ارزشمندی 
است که ما باید قدر آن را بدانیم و تلاش مان این باشد که بتوانیم 
اولاً به درســتی آن را به اجرا درآوریــم و اگر هم می  خواهیم در 
جهت اصلاح اش پیشــنهاداتی بدهیم تا با توجه به همین مبانی  

بتوانیم از ثمرات آن و انقلاب اسلامی بهره مند شویم.
حضرت امام)ره( در صحیفه جلد 11 صفحه 1۳۷ می  فرماید قانون  
اساسی یکی از ثمرات عظیم بلکه بزرگ ترین ثمره جمهوری اسلامی 
است. حال چرا ایشــان چنین جایگاهی برای قانون  اساسی ما قائل 
شــدند و آن را ثمره انقلاب دانستند باید گفت به این دلیل است که 
حرف هایی که ما در بحث های اسلامی داریم، قانون اساسی ما سعی 
کرده برای ایــن حرف ها زمینه اجرایی فراهم کند و نظام ســازی و 
الگوسازی برای این حرف ها انجام دهد و ما در این نظام و الگو، اسلام 
را پیــاده می  کنیم و از این جهت اســت که قانون  اساســی برای ما 

ارزشمند است.

خبر

استاندار خوزستان تاکید کرد:
ایجاد خوشه های صنعتی از طریق 
آموزش، بازاریابی، مشارکت بانک ها

 و بخش خصوصی
استاندار خوزستان بر ایجاد خوشه های صنعتی از طریق آموزش، 
بازاریابی محصولات، ساماندهی فارغ التحصیلان و مشارکت بانک ها و 

بخش خصوصی تاکید کرد.
علی اکبر حسینی محراب در نشست ساماندهی خوشه های صنعتی 
اظهار کرد: موضوع اول در زمینه خوشــه های صنعتی شروع آموزش 
است که متولی آن مشخص شود تا در صدا و سیما و رسانه ها اطلاع 
رسانی لازم در خصوص خوشه های صنعتی صورت گیرد. نخبه های 
دانشــگاهی و آموزشی با هماهنگی شرکت شهرک های صنعتی می 

توانند در این زمینه کمک کنند.
به گزارش ایسنا به نقل از پایگاه اطلاع رسانی استانداری خوزستان، 
وی افزود: موضوع دوم بازاریابی برای محصول مربوطه در هر خوشــه 

صنعتی است.
استاندار خوزســتان ادامه داد: محور سوم برقراری ارتباط منسجم 

مدیران با کارگاه های صنعتی است.
حسینی محراب تصریح کرد: موضوع دیگر برپایی نمایشگاه برای 

محصولات تولیدی خوشه های صنعتی است.
وی عنوان کرد: ساماندهی فارغ التحصیلان در صنایع مختلف نیز 

باید جزو اولویت های ما باشد.
حســینی محراب اظهار کرد: بازدید از مناطق موفق خوشــه های 
صنعتی در سطح کشور یا دنیا برای انتقال تجارب به استان نیز می تواند 
راهگشا باشد.استاندار خوزستان بیان کرد: همچنین باید تلاش کنیم 
بانک ها و بخش خصوصی جهت سرمایه گذاری در خوشه های صنعتی 

مشارکت کنند.

مدیرکل آموزش و پرورش استان خبر داد:
پذیرش ۸۵ هزار مهمان نوروزی 
در مراکز اسکان آموزش و پرورش 

خوزستان
مدیرکل آموزش و پرورش خوزســتان از پذیرش و اسکان 85 
هزار و ۶۷2 نفر در مراکز اسکان نوروزی آموزش و پرورش تا پایان 

هشتمین روز اسکان خبر داد.
مسعود حمیدی نژاد با بیان اینکه تاکنون 1۹ هزار و 8۹2 خانوار 
در مراکز اســکان نوروزی استان خوزستان پذیرش شده اند، اظهار 
کــرد: از این تعداد تاکنون بالغ بر 1۷ هزار و ۷۳۶ خانوار در مراکز 
اســکان نوروزی آموزش و پرورش اســتان خوزســتان پذیرش و 

اسکان داده شده اند.
به گزارش ایســنا، وی در ادامه با برشــمردن تعــداد نفر روز 
پذیرش شــده در مراکز اسکان آموزش و پرورش خاطرنشان کرد: 
تاکنون و در پایان هشــتمین روز اسکان بالغ بر 121 هزار و 441 

نفر روز در مراکز اسکان مهمانان نوروزی پذیرش شده اند.
بنا بر اعلام آموزش و پرورش خوزستان، حمیدی نژاد گفت: ۹۹ 
کلاس ویژه، 2 هــزار و 110 کلاس درجه کیفی الف، یک هزار و 
۶۶۹ کلاس ب و یــک هــزار و 1۶8 کلاس درجه کیفی ج آماده 
پذیرش اســکان مهمانــان نوروزی هســتند. 18 مرکز رفاهی در 
مناطــق و نواحی اســتان خوزســتان نیز به صورت ویــژه آماده 

خدمت رسانی به فرهنگیان در ایام نوروز هستند.

سرپرست معاونت خدمات شهری شهرداری اهواز خبر داد
اسکان روزانه ۵۰۰ خانوار در 
کمپ های نوروزی شهر اهواز

سرپرســت معاونت خدمات شهری شــهرداری اهواز از اسکان 
روزانه 500 خانوار در کمپ های نوروزی این شهر خبر داد.

علی شمســی در گفت وگو با ایســنا، با اشــاره بــه تمهیدات 
شهرداری برای اســکان مهمانان نوروزی اظهار کرد: ستاد اسکان 
شهرداری اهواز 2۹ اسفندماه آغاز به کار کرد و امکانات مورد نیاز 
برای اسکان مهمانان نوروزی در پارک لاله و نمایشگاه بین المللی 

اهواز تامین شد.
وی افزود: از زمان آغاز سفرهای نوروزی تاکنون، روزانه حداقل 
500 خانوار در این مکان ها اسکان یافته اند و هر خانوار 24 تا 48 

ساعت در این محل ها مستقر بوده اند. 
سرپرست معاونت خدمات شهری شهرداری اهواز گفت: با توجه 
به مســاعد بودن شرایط آب و هوایی خوزستان مسافران زیادی به 
این اســتان آمده اند به گونه ای که بیشــتر مکان های اسکان اداره 

آموزش و پرورش نیز پر شده اند.
شمســی بیان کرد: به منظور ایجاد شور و نشاط بین مسافران، 
برگزاری جشنواره های فرهنگی در محل کمپ های نوروزی نیز در 

حال انجام است.
وی با اشاره به تامین امکانات مورد نیاز در محل اسکان مهمانان 
نوروزی، افزود: ســرویس بهداشتی، حمام، پارکینگ و دیگر موارد 
مورد نیاز از جمله استقرار نیروهای اورژانس، هلال احمر و نیروی 
انتظامی در این مکان ها پیش بینی شده و امنیت خوبی تامین شده 
اســت. کمپ قایقرانی ســازمان آتش نشــانی و خدمــات ایمنی 
شهرداری اهواز نیز در پارک لاله مستقر شده تا ایمنی تفریح های 

آبی در رودخانه کارون را کنترل و تامین کند.

توزیع ۳۲۳ تن میوه شب عید 
در خوزستان

مدیر تعاون روســتایی خوزســتان گفت: توزیع میوه نوروزی با 
قیمت تنظیم بازاری در استان تمدید شد.

جمیل زرگانــی با توجه به اتمام طرح توزیــع میوه نوروزی با 
قیمت تنظیم یازاری در اســتان اظهار کرد: از ابتدای طرح تاکنون 
210 تن پرتقال تامســون و 11۳ تن سیب درختی در غرفه های 

موجود در شهرستان ها فروخته شده است.
وی افزود: بیشــترین فــروش میوه در شهرســتان های اهواز، 

شوشتر، دزفول و آبادان بوده است.
زرگانی با اشاره به اینکه بیش از ۶0 تن میوه نوروزی شامل ۳1 
و یک دهم تن پرتقال و ۳0 تن سیب درختی در سردخانه ها باقی 
مانده اســت، بیان کرد: طرح توزیع میوه تا 8 فروردین سال جاری 

تمدید می شود.

یادداشت

از  بازدید  گفت:  خوزستان  در  فقیه  ولی  نماینده 
روستاهای خوزستان و ایجاد ارتباط با مردم این مناطق و 
جمع آوری مطالبات آن ها از جمله برنامه های مهم سال 

جاری دفتر امام جمعه اهواز است.
المسلمین سید محمد نبی موسوی  حجت الاسلام و 
مشکلات  بررسی  موضوع  خصوص  در  شنبه  سه  فرد 
ایرنا  خبرنگار  با  گو  و  گفت  در  خوزستان  روستاهای 
بیان کرد: بنای ما این است که امسال تمامی روستاهای 
استان را بازدید کنیم و از نزدیک با مردم ملاقات داشته 
باشیم که مطالبات آنها را پیگیری کنیم؛ امروز نخستین 
سفر به روستاهای استان را از شهرستان باوی شروع کردیم 
که از نزدیک با مردم روستاهای این شهرستان نیز دیدار و 

گفت و گو داشتیم.
وی گفت: برخی روستاهای این شهرستان نیازمند آب 
را می  آشامیدنی  مردم آب  از  برخی  بودند،  پایدار  شرب 
خریدند و از یکسری مشکلات دیگر نیز مطلع شدیم که 
این موارد جمع آوری شده تا به مسئولان مربوطه اطلاع 

رسانی شود.
امام جمعه اهواز یکی از توصیه های مقام معظم رهبری 
توجه به مناطق محروم به ویژه روستاها عنوان کرد و افزود: 
تاکنون به شهرستان های مختلف استان سرکشی انجام 
گرفته اما بازدید از روستاها زیاد نبوده و با توجه به جمعیت 
قابل توجه روستاها، رسیدگی به مشکلات اهالی در اولویت 

است.حجت الاسلام موسوی فرد با بیان اینکه نظام اسلامی 
سال  برای  اظهارکرد:  دارد  روستاها  مردم  به  ویژه  توجه 
روستاهای  از  آمایش سرزمینی  که  داریم  نظر  در  جاری 
استان تهیه کنیم و دیدارهای مردمی بیشتری در روستاها 

صورت گیرد.
نماینده ولی فقیه در خوزستان بیان کرد: ائمه جمعه 
جایگاه اجرایی ندارند اما طبق دستور مقام معظم رهبری 
باید ارتباط تنگاتنگی با مردم داشته باشیم و مطالبات و 
مشکلات مردم را بشنویم و به مدیران استانی و ملی ابلاغ 

کنیم.
امام جمعه اهواز افزود: در دیدارهایی که با مردم داریم 
قول نمی دهیم اما تمامی موارد و مطالبات را جمع آوری 
می کنیم و در خصوص مواردی که امکان انجام اقدامات 
تحقق  برای  را  تلاشمان  تمام  باشد،  داشته  وجود  لازم 

خواسته مردم بکار خواهیم گرفت.
وی گفت: برخی روستاها پنج خانوار بیشتر نیستند و 
برای خدمات رسانی بهتر به مردم این روستاها نیاز است 

که به روستاهای بزرگتر ملحق شوند.

امام جمعه اهواز: 

مشکلات روستاهای خوزستان را به صورت میدانی بررسی خواهیم کرد

 معــاون پژوهش، برنامه ریزی و توســعه منابع 
اداره کل آموزش و پرورش خوزستان گفت: طرح 
معلمان نمونه امســال برای نخستین بار در چهار 
بخش مدرسه ای، منطقه ای، استانی و کشوری در 

حال برگزاری است.
عزیزالله آروین دوشنبه در گفت و گو با خبرنگار 
ایرنا با اشــاره به شــیوه متفاوت برگزاری مراسم 
بزرگداشت مقام معلم در ســال جاری بیان کرد: 
امسال برای بزرگداشــت مقام معلم طرحی به نام  

معلمان نمونه راه اندازی شده است.
وی گفت: آغــاز این طرح از نیمه اســفند ماه 
پارســال بوده که در مرحله مدرســه ای ۶ هزار و 

441 معلم شرکت کردند.
آرویــن افــزود: در مرحله مدرســه ای از نظر 
سنجی دانش آموزان و اولیای آنها و عملکرد معلم 
در طول ســال تحصیلی برای ارزیابی استفاده می 

شــود.معاون پژوهش، برنامه ریزی و توسعه منابع 
اداره کل آموزش و پرورش خوزســتان ادامه داد: 
چهار هــزار و 40۶ معلم بعــد از این مرحله وارد 
بخش منطقه ای شــده اند که تعدادی دیگری از 
این معلم ها بعد از ارزیابی وارد مرحله اســتان و 
کشــوری می شــوند، هنوز اطلاعــات ارزیابی 2 
مرحله پایانی تعیین نشــده است. وی با اشاره به 
هدف از اجرای این طرح اظهار داشت: این طرح با 
هدف شناسایی و معرفی و تجلیل از معلمان نمونه 

برگزار شده است.
آرویــن افــزود: یک هــزار و 480 ارزیابی کار 
ارزیابی معلم های شــرکت کننده در این طرح را 
برعهــده دارند. معــاون پژوهــش، برنامه ریزی و 
توسعه منابع اداره کل آموزش و پرورش خوزستان 
بیــان کــرد: از دیگر اهــداف این طــرح تقویت 
خودباوری، ایجاد انگیزه در معلمان، شناســایی و 

معرفــی معلم نمونه به عنوان الگوی تقویت جایگاه 
اجتماعی آنان است.

وی با اشــاره به هدف از اجرای این طرح اظهار 
داشــت: این طرح با هدف شناســایی و معرفی و 

تجلیل از معلمان نمونه برگزار شده است.
معــاون پژوهش، برنامه ریزی و توســعه منابع 
اداره کل آموزش و پرورش خوزستان بیان کرد: از 
دیگــر اهداف این طرح تقویــت خودباوری، ایجاد 
انگیزه در معلمان، شناســایی و معرفی معلم نمونه 
به عنوان الگــوی تقویت جایــگاه اجتماعی آنان 
اســت.وی گفت: تجلیل از معلمــان نمونه معرفی 
شــده در ایــن طرح در بــازه زمانــی 12 تا 18 

اردیبهشت ماه امسال برگزار می شود.
12 اردیبهشــت ماه روز بزرگداشت مقام معلم 
فرهنگی   اســت.جمعیت جامعه  نامگذاری شــده 

خوزستان ۷0 هزار نفر است.

 مدیــرکل غله و خدمــات بازرگانی خوزســتان از 
آماده ســازی 10۶مرکز خرید گندم تضمینی در استان 

خبر داد.
امید جهان نژادیان در گفت وگو با ایرنا افزود: این مراکز 
وابســته به غله و خدمات بازرگانی و تعاون روســتایی 
خوزســتان )به عنوان مباشر( از 20 فروردین ماه امسال 

آماده تحویل گندم از کشاورزان هستند.
ظرفیت ذخیره ســازی گندم در خوزستان به بیش از 

1.5میلیون تنُ رسید
مدیــرکل غله و خدمات بازرگانی خوزســتان گفت: 
مجموع ذخیره سازی گندم در خوزستان به یک میلیون 

و 52۹هزار تنُ رسیده است.
جهان نژادیان افزود: هشت سیلوی دولتی )ملکی( به 
ظرفیــت 410هزار تـُـن، 15کارخانــه آرد به ظرفیت 
۳8۳هزار تنُ و 22 ســیلو بخــش خصوصی به ظرفیت 
۷۳۶هزار تنُ در ســطح استان خوزستان وجود دارد که 

کفاف کل خرید تضمینی گندم را دارند.

به گفته وی مصرف سالانه گندم در خوزستان حدود 
۷00هزار تنُ اســت که مازاد آن به استان های نیازمند 

ارسال می شود.
1۳0هزار ریال مبلغ هرکیلوگرم گندم به نرخ تضمینی

مدیــرکل غله و خدمــات بازرگانی خوزســتان نرخ 
تضمینی هرکیلوگرم گندم معمولی در سال زراعی جاری 

را 1۳0هزار ریال عنوان کرد.
جهان نژادیان افزود: عاملیت پرداخت وجه گندمکاران 
خوزســتان برعهده بانک کشاورزی استان گذاشته شده 

است.
به گزارش ایرنا در سال زراعی جاری 421هزار هکتار 
گنــدم آبی و 1۷2هزار هکتار گندم دیم در خوزســتان 
زیرکشت قرار گرفت که با توجه به بارش های مناسب و 
بهبود دیمزارها پیش بینی می شود امسال یک میلیون و 
4۹۶ هزار تنُ گندم در خوزستان به صورت تضمینی از 

کشاورزان خوزستانی خریداری شود.
سال زراعی گذشته حدود یک میلیون و ۳۶0هزار تنُ 

گندم در خوزستان به صورت تضمینی خریداری شد که 
از این حیث در جایگاه نخست کشوری قرار گرفت.

برداشت گندم در خوزستان از 20فروردین ماه شروع 
و در یک دوره فشرده 40روزه به پایان می رسد.برداشت 
گندم ابتدا در مناطق جنوبی اســتان شروع و سپس به 
تدریج به مناطق مرکزی و غربی خوزســتان کشــیده 

خواهد شد.
استان خوزستان در سه سال متوالی در زمینه خرید 
تضمینی گندم مقام نخست کشوری را کسب کرده است 

و پیش بینی شده امسال نیز این جایگاه را حفظ کند.
خوزستان با تولید سالانه 1۷.5میلیون تنُ محصولات 
کشــاورزی ، باغی ، دامی ، شــیلات و عسل در جایگاه 

نخست کشوری قرار دارد.
استان خوزستان یک میلیون و250هزار هکتار اراضی 
زیرکشت دارد که در صورت ساخت شبکه های آبیاری و 
زهکشی و تامین پایدار آب ،امکان توسعه اراضی زیرکشت 

تا 2.2 میلیون هکتار وجود دارد.

اجرای طرح معلمان نمونه در خوزستان

آماده سازی 1۰۶ مرکز خرید گندم تضمینی در خوزستان
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قانون اساسی؛ بزرگترین ثمره 
جمهوری اسلامی

دکتر سید محمدهادی راجی
در کنار اهتمامی که حضرت امام به اصل وجود قانون اساســی و 
سرعت در تدوین قانون اساسی داشت، یک اهتمام دیگری هم داشتند 
که »اســلامی« بودن قانون اساسی است؛ چرا که ما صرفاً نیاز نداریم 
فقط قانون اساسی داشته باشــیم بلکه قرار است قانون اساسی برای 

جمهوری اسلامی داشته باشیم.
حضرت امام خمینی)ره( به عنوان کســی کــه بنیانگذار انقلاب 
اســلامی بود، اهتمام ویژه ای به قانون اساسی داشت. در این حد که 
پیش از پیروزی انقلاب  اسلامی ایشان به مرحوم دکتر حبیبی که بعداً 
معاون اول رئیس جمهور شــد، دستور داد گروهی را تشکیل دهند و 
پیش نویس قانون اساسی را تهیه کنند. در خاطرات بزرگانی از جمله 
خود ایشان و مرحوم دکتر کاتوزیان و... هست که پیش از انقلاب و در 
همان بحبوحه جریانات انقلاب جلسات مفصلی تشکیل می دادند و 
پیش نویس قانون اساسی را تهیه می کردند که اینها به رؤیت حضرت 
امــام)ره( هم می رســید ولی آن پیش نویــس در نهایت با تغییرات 
متعددی مواجه شــد و قانون  اساســی فعلی ما بــا آن پیش نویس 
تفاوت هایــی دارد ولی اصل قضیه این بــود که حضرت امام)ره( این 
اهتمام را داشــت که ما اولاً نیاز به قانون اساسی داریم و این نیاز هم 

نیازی است که سریع باید تأمین شود.
در کنار این اهتمامی که حضرت امام به اصل وجود قانون اساسی و 
سرعت در تدوین قانون  اساسی داشت، یک اهتمام دیگری هم داشتند 
که »اســلامی« بودن قانون اساسی است؛ چرا که ما صرفاً نیاز نداریم 
فقط قانون اساسی داشته باشــیم بلکه قرار است قانون  اساسی برای 

جمهوری  اسلامی داشته باشیم.
یکی از جاهایی که حضرت امام)ره( بر این موضوع تأکید گذاشتند، 
آن پیامی اســت که ایشان به مجلس بررســی نهایی قانون  اساسی 
فرستادند که در جلد نهم صحیفه حضرت امام)ره( هم درج شده است. 
در آنجا نکات مختلفی را به مجلس بررسی نهایی تأکید می کنند که 
محور عمده این نکات بر این اســاس است که این قانون  اساسی باید 
»اسلامی« باشد. مثلاً می گویند مردم مسلمان به شما نمایندگان رأی 
دادند، مردم انقلاب  اسلامی کردند و گفتند اسلام را باید احیاء کنید؛ 
پس شما باید به سراغ اســلام بروید. بحث های اسلامی را فقها باید 
اعلام نظر کنند. اگر کسی تمایلات شرقی یا غربی دارد، این شرقی و 

غربی در مقابل اسلام است؛ اینها را دخالت ندهید و...
حضرت امام)ره( در تدوین قانون  اساسی اصرار بر این داشتند که از 
دیکتاتورمآبــی جلوگیری شــود و با توجه بــه دغدغه های مکتبی 
آینده نگری شــود. همچنین از همه قشــرها حمایت شود و انقلاب 
اسلامی تنها محدود به ایران نشود و برای سایر نهضت های  اسلامی هم 

الهام بخش باشد.
در کنار این پیامی که حضرت امام)ره( به مجلس بررســی نهایی 
قانون  اساسی دادند، در خاطرات هست که در خود تشکیل این مجلس 
هم ایشان، از علمای مختلف بلاد دعوت کردند که در انتخابات شرکت 
کنید و در نتیجه همین دعوت بود که بسیاری از علما که عمدتاً در 
انقلاب هم شرکت داشتند، در انتخابات بررسی نهایی مجلس شرکت 
کرده و نتیجه این شــد که اکثر اعضای مجلس بررسی نهایی قانون  
اساسی علمای مجتهد بودند و همین قضیه باعث شد قانون  اساسی  که 
الان در دســت داریم، قانون اساسی ای باشد که رنگ و بوی اسلامی 

دارد.
حضرت امام)ره( در صحیفــه جلد 11 صفحه 1۳۷ می  فرماید، 
قانون اساسی یکی از ثمرات عظیم بلکه بزرگ ترین ثمره جمهوری 
اسلامی است. حال چرا ایشان چنین جایگاهی برای قانون  اساسی 
ما قائل شدند و آن را ثمره انقلاب دانستند باید گفت به این دلیل 
است که حرف هایی که ما در بحث های اسلامی داریم قانون اساسی 
ما ســعی کــرده برای این حرف هــا زمینه اجرایــی فراهم کند و 
نظام سازی و الگوســازی برای این حرف ها انجام دهد و ما در این 
نظــام و الگو اســلام را پیــاده می  کنیم و از این جهت اســت که 
قانون اساســی برای ما ارزشــمند اســت. در مقدمه قانون  اساسی 
جمهوری  اسلامی ایران هم به این نکته اشاره شده که قانون اساسی 
ما مبین نهادهای فرهنگی، اجتماعی، سیاســی و اقتصادی جامعه 
ایران و بر اســاس اصول و ضوابط اسلامی است که انعکاس خاص 

قلبی امت اسلامی می  باشد.
ما مسلمانان امت اسلامی ایران انقلاب کردیم یعنی یک خواست 
قلبی داشتیم که قانون  اساسی آمده، این خواست قلبی را در نهادهای 
فرهنگی، اجتماعی، سیاسی و اقتصادی و...به اجرا درآورده است. اصل 
بحث در قانون  اساسی، جایگاه »مردم« در تشکیل حکومت  اسلامی 
است. خود خداوند متعال که حاکمیت مطلق بر جهان و انسان دارد، 
انسان را حاکم بر شرایط اجتماعی خویش قرار داده و بر همین اساس، 
ملت ما از این حق تعیین سرنوشت خدادادی استفاده کردند و ابتدا 
انقلاب را رقم زدند و در انتخابات شرکت کردند، سپس اصل این نظام 
را به عنوان جمهوری  اســلامی مورد پذیرش قــرار دادند و در ادامه، 
نمایندگانش را مشخص کرده و آن نمایندگان مردم، قانون  اساسی را 

نوشتند.
شاید در بحث های ساختاری بتوانیم نقدهایی بر قانون  اساسی 
وارد کنیم و بگوییم که ممکن است ساختار بهتری را بتوان برای 
آن تدوین کرد؛ همان اتفاقی که در بازنگری قانون  اساسی افتاد و 
ســاختارها کمی تغییر پیدا کرد و به ســمتی رفت که کارآمدتر 
باشــد، اما هدف این بوده که ما موازین  اسلامی را داشته باشیم و 
به ســمت اجرایی شدن این موازین پیش برویم که قانون اساسی 
ما به بهترین نحو از پس این امر مهم برآمده اســت. البته در اجرا 
ممکن است اشــکالاتی داشته باشــد یعنی بتوانیم ساختارهای 
بهتــری را هم طراحی کنیم ولی تلاش ایــن بوده که این قانون  
اساســی مبتنی بر موازین اسلامی باشــد و این، کار ارزشمندی 
است که ما باید قدر آن را بدانیم و تلاش مان این باشد که بتوانیم 
اولاً به درســتی آن را به اجرا درآوریــم و اگر هم می  خواهیم در 
جهت اصلاح اش پیشــنهاداتی بدهیم تا با توجه به همین مبانی  

بتوانیم از ثمرات آن و انقلاب اسلامی بهره مند شویم.
حضرت امام)ره( در صحیفه جلد 11 صفحه 1۳۷ می  فرماید قانون  
اساسی یکی از ثمرات عظیم بلکه بزرگ ترین ثمره جمهوری اسلامی 
است. حال چرا ایشــان چنین جایگاهی برای قانون  اساسی ما قائل 
شــدند و آن را ثمره انقلاب دانستند باید گفت به این دلیل است که 
حرف هایی که ما در بحث های اسلامی داریم، قانون اساسی ما سعی 
کرده برای ایــن حرف ها زمینه اجرایی فراهم کند و نظام ســازی و 
الگوسازی برای این حرف ها انجام دهد و ما در این نظام و الگو، اسلام 
را پیــاده می  کنیم و از این جهت اســت که قانون  اساســی برای ما 

ارزشمند است.

خبر

استاندار خوزستان تاکید کرد:
ایجاد خوشه های صنعتی از طریق 
آموزش، بازاریابی، مشارکت بانک ها

 و بخش خصوصی
استاندار خوزستان بر ایجاد خوشه های صنعتی از طریق آموزش، 
بازاریابی محصولات، ساماندهی فارغ التحصیلان و مشارکت بانک ها و 

بخش خصوصی تاکید کرد.
علی اکبر حسینی محراب در نشست ساماندهی خوشه های صنعتی 
اظهار کرد: موضوع اول در زمینه خوشــه های صنعتی شروع آموزش 
است که متولی آن مشخص شود تا در صدا و سیما و رسانه ها اطلاع 
رسانی لازم در خصوص خوشه های صنعتی صورت گیرد. نخبه های 
دانشــگاهی و آموزشی با هماهنگی شرکت شهرک های صنعتی می 

توانند در این زمینه کمک کنند.
به گزارش ایسنا به نقل از پایگاه اطلاع رسانی استانداری خوزستان، 
وی افزود: موضوع دوم بازاریابی برای محصول مربوطه در هر خوشــه 

صنعتی است.
استاندار خوزســتان ادامه داد: محور سوم برقراری ارتباط منسجم 

مدیران با کارگاه های صنعتی است.
حسینی محراب تصریح کرد: موضوع دیگر برپایی نمایشگاه برای 

محصولات تولیدی خوشه های صنعتی است.
وی عنوان کرد: ساماندهی فارغ التحصیلان در صنایع مختلف نیز 

باید جزو اولویت های ما باشد.
حســینی محراب اظهار کرد: بازدید از مناطق موفق خوشــه های 
صنعتی در سطح کشور یا دنیا برای انتقال تجارب به استان نیز می تواند 
راهگشا باشد.استاندار خوزستان بیان کرد: همچنین باید تلاش کنیم 
بانک ها و بخش خصوصی جهت سرمایه گذاری در خوشه های صنعتی 

مشارکت کنند.

مدیرکل آموزش و پرورش استان خبر داد:
پذیرش ۸۵ هزار مهمان نوروزی 
در مراکز اسکان آموزش و پرورش 

خوزستان
مدیرکل آموزش و پرورش خوزســتان از پذیرش و اسکان 85 
هزار و ۶۷2 نفر در مراکز اسکان نوروزی آموزش و پرورش تا پایان 

هشتمین روز اسکان خبر داد.
مسعود حمیدی نژاد با بیان اینکه تاکنون 1۹ هزار و 8۹2 خانوار 
در مراکز اســکان نوروزی استان خوزستان پذیرش شده اند، اظهار 
کــرد: از این تعداد تاکنون بالغ بر 1۷ هزار و ۷۳۶ خانوار در مراکز 
اســکان نوروزی آموزش و پرورش اســتان خوزســتان پذیرش و 

اسکان داده شده اند.
به گزارش ایســنا، وی در ادامه با برشــمردن تعــداد نفر روز 
پذیرش شــده در مراکز اسکان آموزش و پرورش خاطرنشان کرد: 
تاکنون و در پایان هشــتمین روز اسکان بالغ بر 121 هزار و 441 

نفر روز در مراکز اسکان مهمانان نوروزی پذیرش شده اند.
بنا بر اعلام آموزش و پرورش خوزستان، حمیدی نژاد گفت: ۹۹ 
کلاس ویژه، 2 هــزار و 110 کلاس درجه کیفی الف، یک هزار و 
۶۶۹ کلاس ب و یــک هــزار و 1۶8 کلاس درجه کیفی ج آماده 
پذیرش اســکان مهمانــان نوروزی هســتند. 18 مرکز رفاهی در 
مناطــق و نواحی اســتان خوزســتان نیز به صورت ویــژه آماده 

خدمت رسانی به فرهنگیان در ایام نوروز هستند.

سرپرست معاونت خدمات شهری شهرداری اهواز خبر داد
اسکان روزانه ۵۰۰ خانوار در 
کمپ های نوروزی شهر اهواز

سرپرســت معاونت خدمات شهری شــهرداری اهواز از اسکان 
روزانه 500 خانوار در کمپ های نوروزی این شهر خبر داد.

علی شمســی در گفت وگو با ایســنا، با اشــاره بــه تمهیدات 
شهرداری برای اســکان مهمانان نوروزی اظهار کرد: ستاد اسکان 
شهرداری اهواز 2۹ اسفندماه آغاز به کار کرد و امکانات مورد نیاز 
برای اسکان مهمانان نوروزی در پارک لاله و نمایشگاه بین المللی 

اهواز تامین شد.
وی افزود: از زمان آغاز سفرهای نوروزی تاکنون، روزانه حداقل 
500 خانوار در این مکان ها اسکان یافته اند و هر خانوار 24 تا 48 

ساعت در این محل ها مستقر بوده اند. 
سرپرست معاونت خدمات شهری شهرداری اهواز گفت: با توجه 
به مســاعد بودن شرایط آب و هوایی خوزستان مسافران زیادی به 
این اســتان آمده اند به گونه ای که بیشــتر مکان های اسکان اداره 

آموزش و پرورش نیز پر شده اند.
شمســی بیان کرد: به منظور ایجاد شور و نشاط بین مسافران، 
برگزاری جشنواره های فرهنگی در محل کمپ های نوروزی نیز در 

حال انجام است.
وی با اشاره به تامین امکانات مورد نیاز در محل اسکان مهمانان 
نوروزی، افزود: ســرویس بهداشتی، حمام، پارکینگ و دیگر موارد 
مورد نیاز از جمله استقرار نیروهای اورژانس، هلال احمر و نیروی 
انتظامی در این مکان ها پیش بینی شده و امنیت خوبی تامین شده 
اســت. کمپ قایقرانی ســازمان آتش نشــانی و خدمــات ایمنی 
شهرداری اهواز نیز در پارک لاله مستقر شده تا ایمنی تفریح های 

آبی در رودخانه کارون را کنترل و تامین کند.

توزیع ۳۲۳ تن میوه شب عید 
در خوزستان

مدیر تعاون روســتایی خوزســتان گفت: توزیع میوه نوروزی با 
قیمت تنظیم بازاری در استان تمدید شد.

جمیل زرگانــی با توجه به اتمام طرح توزیــع میوه نوروزی با 
قیمت تنظیم یازاری در اســتان اظهار کرد: از ابتدای طرح تاکنون 
210 تن پرتقال تامســون و 11۳ تن سیب درختی در غرفه های 

موجود در شهرستان ها فروخته شده است.
وی افزود: بیشــترین فــروش میوه در شهرســتان های اهواز، 

شوشتر، دزفول و آبادان بوده است.
زرگانی با اشاره به اینکه بیش از ۶0 تن میوه نوروزی شامل ۳1 
و یک دهم تن پرتقال و ۳0 تن سیب درختی در سردخانه ها باقی 
مانده اســت، بیان کرد: طرح توزیع میوه تا 8 فروردین سال جاری 

تمدید می شود.

یادداشت

از  بازدید  گفت:  خوزستان  در  فقیه  ولی  نماینده 
روستاهای خوزستان و ایجاد ارتباط با مردم این مناطق و 
جمع آوری مطالبات آن ها از جمله برنامه های مهم سال 

جاری دفتر امام جمعه اهواز است.
المسلمین سید محمد نبی موسوی  حجت الاسلام و 
مشکلات  بررسی  موضوع  خصوص  در  شنبه  سه  فرد 
ایرنا  خبرنگار  با  گو  و  گفت  در  خوزستان  روستاهای 
بیان کرد: بنای ما این است که امسال تمامی روستاهای 
استان را بازدید کنیم و از نزدیک با مردم ملاقات داشته 
باشیم که مطالبات آنها را پیگیری کنیم؛ امروز نخستین 
سفر به روستاهای استان را از شهرستان باوی شروع کردیم 
که از نزدیک با مردم روستاهای این شهرستان نیز دیدار و 

گفت و گو داشتیم.
وی گفت: برخی روستاهای این شهرستان نیازمند آب 
را می  آشامیدنی  مردم آب  از  برخی  بودند،  پایدار  شرب 
خریدند و از یکسری مشکلات دیگر نیز مطلع شدیم که 
این موارد جمع آوری شده تا به مسئولان مربوطه اطلاع 

رسانی شود.
امام جمعه اهواز یکی از توصیه های مقام معظم رهبری 
توجه به مناطق محروم به ویژه روستاها عنوان کرد و افزود: 
تاکنون به شهرستان های مختلف استان سرکشی انجام 
گرفته اما بازدید از روستاها زیاد نبوده و با توجه به جمعیت 
قابل توجه روستاها، رسیدگی به مشکلات اهالی در اولویت 

است.حجت الاسلام موسوی فرد با بیان اینکه نظام اسلامی 
سال  برای  اظهارکرد:  دارد  روستاها  مردم  به  ویژه  توجه 
روستاهای  از  آمایش سرزمینی  که  داریم  نظر  در  جاری 
استان تهیه کنیم و دیدارهای مردمی بیشتری در روستاها 

صورت گیرد.
نماینده ولی فقیه در خوزستان بیان کرد: ائمه جمعه 
جایگاه اجرایی ندارند اما طبق دستور مقام معظم رهبری 
باید ارتباط تنگاتنگی با مردم داشته باشیم و مطالبات و 
مشکلات مردم را بشنویم و به مدیران استانی و ملی ابلاغ 

کنیم.
امام جمعه اهواز افزود: در دیدارهایی که با مردم داریم 
قول نمی دهیم اما تمامی موارد و مطالبات را جمع آوری 
می کنیم و در خصوص مواردی که امکان انجام اقدامات 
تحقق  برای  را  تلاشمان  تمام  باشد،  داشته  وجود  لازم 

خواسته مردم بکار خواهیم گرفت.
وی گفت: برخی روستاها پنج خانوار بیشتر نیستند و 
برای خدمات رسانی بهتر به مردم این روستاها نیاز است 

که به روستاهای بزرگتر ملحق شوند.

امام جمعه اهواز: 

مشکلات روستاهای خوزستان را به صورت میدانی بررسی خواهیم کرد

 معــاون پژوهش، برنامه ریزی و توســعه منابع 
اداره کل آموزش و پرورش خوزستان گفت: طرح 
معلمان نمونه امســال برای نخستین بار در چهار 
بخش مدرسه ای، منطقه ای، استانی و کشوری در 

حال برگزاری است.
عزیزالله آروین دوشنبه در گفت و گو با خبرنگار 
ایرنا با اشــاره به شــیوه متفاوت برگزاری مراسم 
بزرگداشت مقام معلم در ســال جاری بیان کرد: 
امسال برای بزرگداشــت مقام معلم طرحی به نام  

معلمان نمونه راه اندازی شده است.
وی گفت: آغــاز این طرح از نیمه اســفند ماه 
پارســال بوده که در مرحله مدرســه ای ۶ هزار و 

441 معلم شرکت کردند.
آرویــن افــزود: در مرحله مدرســه ای از نظر 
سنجی دانش آموزان و اولیای آنها و عملکرد معلم 
در طول ســال تحصیلی برای ارزیابی استفاده می 

شــود.معاون پژوهش، برنامه ریزی و توسعه منابع 
اداره کل آموزش و پرورش خوزســتان ادامه داد: 
چهار هــزار و 40۶ معلم بعــد از این مرحله وارد 
بخش منطقه ای شــده اند که تعدادی دیگری از 
این معلم ها بعد از ارزیابی وارد مرحله اســتان و 
کشــوری می شــوند، هنوز اطلاعــات ارزیابی 2 
مرحله پایانی تعیین نشــده است. وی با اشاره به 
هدف از اجرای این طرح اظهار داشت: این طرح با 
هدف شناسایی و معرفی و تجلیل از معلمان نمونه 

برگزار شده است.
آرویــن افــزود: یک هــزار و 480 ارزیابی کار 
ارزیابی معلم های شــرکت کننده در این طرح را 
برعهــده دارند. معــاون پژوهــش، برنامه ریزی و 
توسعه منابع اداره کل آموزش و پرورش خوزستان 
بیــان کــرد: از دیگر اهــداف این طــرح تقویت 
خودباوری، ایجاد انگیزه در معلمان، شناســایی و 

معرفــی معلم نمونه به عنوان الگوی تقویت جایگاه 
اجتماعی آنان است.

وی با اشــاره به هدف از اجرای این طرح اظهار 
داشــت: این طرح با هدف شناســایی و معرفی و 

تجلیل از معلمان نمونه برگزار شده است.
معــاون پژوهش، برنامه ریزی و توســعه منابع 
اداره کل آموزش و پرورش خوزستان بیان کرد: از 
دیگــر اهداف این طرح تقویــت خودباوری، ایجاد 
انگیزه در معلمان، شناســایی و معرفی معلم نمونه 
به عنوان الگــوی تقویت جایــگاه اجتماعی آنان 
اســت.وی گفت: تجلیل از معلمــان نمونه معرفی 
شــده در ایــن طرح در بــازه زمانــی 12 تا 18 

اردیبهشت ماه امسال برگزار می شود.
12 اردیبهشــت ماه روز بزرگداشت مقام معلم 
فرهنگی   اســت.جمعیت جامعه  نامگذاری شــده 

خوزستان ۷0 هزار نفر است.

 مدیــرکل غله و خدمــات بازرگانی خوزســتان از 
آماده ســازی 10۶مرکز خرید گندم تضمینی در استان 

خبر داد.
امید جهان نژادیان در گفت وگو با ایرنا افزود: این مراکز 
وابســته به غله و خدمات بازرگانی و تعاون روســتایی 
خوزســتان )به عنوان مباشر( از 20 فروردین ماه امسال 

آماده تحویل گندم از کشاورزان هستند.
ظرفیت ذخیره ســازی گندم در خوزستان به بیش از 

1.5میلیون تنُ رسید
مدیــرکل غله و خدمات بازرگانی خوزســتان گفت: 
مجموع ذخیره سازی گندم در خوزستان به یک میلیون 

و 52۹هزار تنُ رسیده است.
جهان نژادیان افزود: هشت سیلوی دولتی )ملکی( به 
ظرفیــت 410هزار تـُـن، 15کارخانــه آرد به ظرفیت 
۳8۳هزار تنُ و 22 ســیلو بخــش خصوصی به ظرفیت 
۷۳۶هزار تنُ در ســطح استان خوزستان وجود دارد که 

کفاف کل خرید تضمینی گندم را دارند.

به گفته وی مصرف سالانه گندم در خوزستان حدود 
۷00هزار تنُ اســت که مازاد آن به استان های نیازمند 

ارسال می شود.
1۳0هزار ریال مبلغ هرکیلوگرم گندم به نرخ تضمینی

مدیــرکل غله و خدمــات بازرگانی خوزســتان نرخ 
تضمینی هرکیلوگرم گندم معمولی در سال زراعی جاری 

را 1۳0هزار ریال عنوان کرد.
جهان نژادیان افزود: عاملیت پرداخت وجه گندمکاران 
خوزســتان برعهده بانک کشاورزی استان گذاشته شده 

است.
به گزارش ایرنا در سال زراعی جاری 421هزار هکتار 
گنــدم آبی و 1۷2هزار هکتار گندم دیم در خوزســتان 
زیرکشت قرار گرفت که با توجه به بارش های مناسب و 
بهبود دیمزارها پیش بینی می شود امسال یک میلیون و 
4۹۶ هزار تنُ گندم در خوزستان به صورت تضمینی از 

کشاورزان خوزستانی خریداری شود.
سال زراعی گذشته حدود یک میلیون و ۳۶0هزار تنُ 

گندم در خوزستان به صورت تضمینی خریداری شد که 
از این حیث در جایگاه نخست کشوری قرار گرفت.

برداشت گندم در خوزستان از 20فروردین ماه شروع 
و در یک دوره فشرده 40روزه به پایان می رسد.برداشت 
گندم ابتدا در مناطق جنوبی اســتان شروع و سپس به 
تدریج به مناطق مرکزی و غربی خوزســتان کشــیده 

خواهد شد.
استان خوزستان در سه سال متوالی در زمینه خرید 
تضمینی گندم مقام نخست کشوری را کسب کرده است 

و پیش بینی شده امسال نیز این جایگاه را حفظ کند.
خوزستان با تولید سالانه 1۷.5میلیون تنُ محصولات 
کشــاورزی ، باغی ، دامی ، شــیلات و عسل در جایگاه 

نخست کشوری قرار دارد.
استان خوزستان یک میلیون و250هزار هکتار اراضی 
زیرکشت دارد که در صورت ساخت شبکه های آبیاری و 
زهکشی و تامین پایدار آب ،امکان توسعه اراضی زیرکشت 

تا 2.2 میلیون هکتار وجود دارد.

اجرای طرح معلمان نمونه در خوزستان

آماده سازی 1۰۶ مرکز خرید گندم تضمینی در خوزستان

کوه های مریخی چابهار

بدیع الزمان زیر برگهٔ استخدام 
شفیعی کدکنی چه نوشت؟
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برنامه رادیویی »نگین« به 
زندگی شخصی محمدرضا 
شــفیعی کدکنــی، ادیب، 
نویســنده، پژوهشگر، استاد 
دانشگاه تهران و شاعر اهل 
ایــران می پردازد.عبــدالله 
علایی تهیه کننــده برنامه 
»نگین« توضیح داده است: 
این برنامه به معرفی نخبگان، 
برجستگان و دانشمندان ایرانی می پردازد و در برنامه روزگذشته، ۲۴ 
اردیبهشت مروری بر زندگی محمدرضا شفیعی کدکنی پژوهشگر و 
شاعر مجموعه شعر در کوچه باغ های نشابور و به کجا چنین شتابان 
با تخلص» م. سرشک« خواهیم داشت.وی تصریح کرد: محمدرضا 
شفیعی کدکنی که بیش تر به عنوان پژوهشگر، منتقد و استاد زبان و 
ادبیات فارسی معروف است، یکی از چهره های مطرح شعر معاصر 
ایران به شــمار می رود که از دهه ۵۰ به جرگه شــاعران پیوست. 
دکتر شفیعی همچنین مدتی را بنا به دعوت دانشگاه های آکسفورد 
انگلستان و پرینســتون آمریکا و ژاپن به عنوان استاد به تدریس و 
تحقیق اشتغال داشت. شفیعی کدکنی از سال ۱۳۴۸ تاکنون استاد 
دانشگاه تهران است. بدیع الزمان فروزانفر زیر برگه پیشنهاد استخدام 
وی نوشته بود »احترامی است به فضیلت او«.این تهیه کننده رادیویی 
متذکر شد: در مهر ۱۳۹۸ در هفتمین دوره جشنواره  بین المللی هنر 
برای صلح، »نشان عالی هنر برای صلح« به شفیعی کدکنی اهدا شد.

به گزارش ایســنا، برنامه »نگین« از شــنبه تا چهارشنبه به تهیه 
کنندگی عبدالله علایی و بــا اجرای فاطمه آل عباس و حســن 
 همایی ســاعت ۱۴ و ۵۵ دقیقــه از رادیو ایران پخش می شــود.

کتاب فلسفه ای برای زندگی
همان طور که از عنوان اصلی و عنوان فرعی مشخص 
است، این کتاب تلاش می کند یک فلسفه برای زندگی 
بر اساس فلسفه رواقیون تقدیم خواننده کند. فلسفه ای 
که بنیانگذار آن زِنون کیتیومی بود و نویسنده اعتقاد دارد 
در دنیای امروز هم این فلسفه بسیار موثر خواهد بود.اما 
نکته جالب توجه این است که در ابتدای کتاب نویسنده 
به این اشاره می کند که شما بهتر است در زندگی از یک 
فلسفه خاص پیروی کنید. چندان مهم نیست که فلسفه 
زندگی شما فلسفه رواقی باشد، چیزی که مهم است، 
این است که شما یک فلسفه داشته باشید. چون بدون 

داشتن یک فلسفه خاص ممکن است بد زندگی کنیم.

معرفی کتاب

کردستان و سنندج از جمله بخش های مهم کشورمان به 
حساب می آید که همواره دشمن به آن چشم طمع داشته، 
اما در این شــهر مدافعانی حضور داشــتند که در شرایط 
سخت تا پای جان آن را حفظ کرده اند.در ابتدای پیروزی 
انقلاب اســلامی، یکی از توطئه های دشــمنان داخلی 
و خارجی انقــلاب برای ضربه زدن بــر پیکره جمهوری 
اسلامی و تضعیف ریشه های نهال نوپای انقلاب، تجزیه 
قومی و سرزمینی کشور با توجه به وجود اقوام مختلف در 
ایران بود؛ حربه ای که تا بدین روز نیز دشمنان انقلاب از به 
کار بستن آن برای تضعیف امنیت ملی ایران ناامید نیستند.

یکی از این اقوام و مناطقی کــه از ابتدای انقلاب تا بدین 
روز همواره مورد تحریک دشمنان قرارگرفته، قوم کرد و 
منطقه کردستان بوده است. مرکز اسناد و تحقیقات دفاع 
مقدس مصمم است در چند شماره، روند حدوداً یک ماهه 
گروگان گیری شهر سنندج توسط معاندین و منافقین در 
فروردین و اردیبهشت ۱۳۵۹ و ســپس آزادسازی آن را 
توســط نیروهای وفادار به انقلاب موردبررسی قرار دهد.

بدون شک بررســی تلاش ها و اقدامات انجام شده برای 
آزادسازی ســنندج، یادآور ایثارگری ها و مجاهدت هایی 
اســت که برای حفظ آب وخــاک میهن اســلامی مان 

انجام شده و سرمشــقی برای نســل امروز و نسل های 
 آینده ایران در حفظ یکپارچگی و وحدت ملت ایران است:

در ادامه اعمال مقررات آتش بس در روز گذشته، از صبح 
این روز نیز دولت به مدت ۸ ســاعت آتش بس را تمدید 
کرد تا دوبــاره مردم بی طرف فرصت پیدا کنند؛ شــهر را 
ترک کنند یا به پادگان پناهنده شوند.)در مدت آتش بس( 
اجسادی که از آن سخن گفته شد، آن تعداد که مربوط به 
مدافعان انقلاب اسلامی بود از ارتفاع منبع آب، جمع آوری 
و به عقب انتقال داده شــدند. ســپس بر دوش جمعیت 
کثیری از مردم تشییع گردیدند. سه شهید باشگاه افسران 
نیز که می توانست جزو اجساد یادشــده به شمار آید، در 
قسمتی از محوطه باشگاه به خاک سپرده شدند.تعدادی از 
پاسداران اعزامی از شهرهای گلپایگان، مبارکه و اصفهان 
نیز که در ســه راهی مردوخ تا سه راه شــهدا به شهادت 
رســیده یا به اســارت درآمده بودند، بنا به قول شاهدان، 
به دست عوامل مســلح گروه ها مدفون شــدند.در این 
میان پیکرهای افراد گروهان علی موحد دانش از گردان 
دوم ســپاه تهران که در تپه های شــریف آباد و حسن آباد 
باقی مانده بودند، اهمیت بیشتری داشتند.صادق معصومی 
یکی از پاسداران گردان ۲ سپاه تهران که در حمله به این 
نقطه در ۹ اردیبهشت، شرکت داشت، صحنه دل خراش 
انتقال یکی از پاسداران را چنین توصیف می کند:مصطفی 
دعوتی از پشــت تیرخورده بود. ما رفتیم بالای سرش و 
شــکمش را جمع وجور کردیم تا منتقلش کنیم به عقب 
برای کفن ودفن. از داخل شــکمش گیاه درآوردیم؛ چون 
 چند روزی که در آنجا مستقرشده بودیم، گیاه می خوردیم.

غاری که از 41 هزار سال قبل توریستی بوده است
در جشن تولد هنرمندان اردیبهشت ماهی 

اعلام شد
بودجه ۲۰ میلیاردی موسسه 

هنرمندان پیشکسوت و 
اختصاص زمینی در پرند

جشــن تولد هنرمندان اردیبهشت ماهی، با 
اعلام خبر تخصیص بودجــه ۲۰ میلیاردی 
و همچنیــن اختصــاص زمینــی در پرند 
به هنرمندان برگزار شــد.در این مراســم 
مهــدی افضلی )عضــو هیات مدیــره و از 
اعضای موسســه کمک به فرهنگ و هنر(، 
محمود اسلامی )معاون توســعه مدیریت 
و منابع وزارت ارشــاد(، سیدعباس عظیمی 
)مدیرعامل موسسه هنرمندان پیشکسوت( و 
جمعی از هنرمندان عضو این موسسه حضور 
داشتند.ســیدعباس عظیمی در ابتدای این 
جشن  تولد گفت: سال گذشته، از طرف وزیر 
ارشاد، مسئله ی ادغام موسسه برطرف شده 
و استقلال آن حفظ شد. همچنین، در بحث 
تکریم هنرمندان نیز پیگیری بیشتری صورت 
خواهد گرفــت.او رابطه ی صندوق اعتباری 
هنر و موسســه ی هنرمندان پیشکسوت را 
دوســتانه و صمیمی خواند و نتیجه ی این 
دوستی را به نفع هنرمندان برشمرد.داریوش 
ارجمند، رئیــس هیات مدیره ی موسســه 
هنرمندان پیشکسوت در ادامه ی این مراسم 
گفت: تعداد ما کم اســت، اما این موسســه 
کمیّتی نیست، کیفیتی است. دوتا از آدم های 
اینجا به اندازه ی تمام وزارت ارشــاد کفایت 
می کند. دوستانی که سال ها و سال ها برای 
هنر این مملکت اســتخوان خُرد کرده اند و 
وزارت ارشــاد باید به اینکه در دلش چنین 
موسســه ای دارد، به خود بنازد.او ادامه داد: 
کیفیت عمر مهم است، نه کمیّت آن. ارزش 
زندگی  است که اهمیت دارد. برای من کیفیت 
اعضای این موسســه، کاری که در گذشته 
انجام داده اند، حضوری کــه اکنون دارند و 
تاثیری که در آینده می گذارند، اهمیت دارد.

محمود اســلامی هم درباره تسهیلاتی که 
بناست وزارت ارشــاد به موسسه هنرمندان  
پیشکســوت اختصاص بدهد، توضیح داد: 
همانند سال های قبل، ســفرهای سیاحتی 
و زیارتیِ موسسه، امســال نیز پابرجاست. 
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قانون اساسی؛ بزرگترین ثمره 
جمهوری اسلامی

دکتر سید محمدهادی راجی
در کنار اهتمامی که حضرت امام به اصل وجود قانون اساســی و 
سرعت در تدوین قانون اساسی داشت، یک اهتمام دیگری هم داشتند 
که »اســلامی« بودن قانون اساسی است؛ چرا که ما صرفاً نیاز نداریم 
فقط قانون اساسی داشته باشــیم بلکه قرار است قانون اساسی برای 

جمهوری اسلامی داشته باشیم.
حضرت امام خمینی)ره( به عنوان کســی کــه بنیانگذار انقلاب 
اســلامی بود، اهتمام ویژه ای به قانون اساسی داشت. در این حد که 
پیش از پیروزی انقلاب  اسلامی ایشان به مرحوم دکتر حبیبی که بعداً 
معاون اول رئیس جمهور شــد، دستور داد گروهی را تشکیل دهند و 
پیش نویس قانون اساسی را تهیه کنند. در خاطرات بزرگانی از جمله 
خود ایشان و مرحوم دکتر کاتوزیان و... هست که پیش از انقلاب و در 
همان بحبوحه جریانات انقلاب جلسات مفصلی تشکیل می دادند و 
پیش نویس قانون اساسی را تهیه می کردند که اینها به رؤیت حضرت 
امــام)ره( هم می رســید ولی آن پیش نویــس در نهایت با تغییرات 
متعددی مواجه شــد و قانون  اساســی فعلی ما بــا آن پیش نویس 
تفاوت هایــی دارد ولی اصل قضیه این بــود که حضرت امام)ره( این 
اهتمام را داشــت که ما اولاً نیاز به قانون اساسی داریم و این نیاز هم 

نیازی است که سریع باید تأمین شود.
در کنار این اهتمامی که حضرت امام به اصل وجود قانون اساسی و 
سرعت در تدوین قانون  اساسی داشت، یک اهتمام دیگری هم داشتند 
که »اســلامی« بودن قانون اساسی است؛ چرا که ما صرفاً نیاز نداریم 
فقط قانون اساسی داشته باشــیم بلکه قرار است قانون  اساسی برای 

جمهوری  اسلامی داشته باشیم.
یکی از جاهایی که حضرت امام)ره( بر این موضوع تأکید گذاشتند، 
آن پیامی اســت که ایشان به مجلس بررســی نهایی قانون  اساسی 
فرستادند که در جلد نهم صحیفه حضرت امام)ره( هم درج شده است. 
در آنجا نکات مختلفی را به مجلس بررسی نهایی تأکید می کنند که 
محور عمده این نکات بر این اســاس است که این قانون  اساسی باید 
»اسلامی« باشد. مثلاً می گویند مردم مسلمان به شما نمایندگان رأی 
دادند، مردم انقلاب  اسلامی کردند و گفتند اسلام را باید احیاء کنید؛ 
پس شما باید به سراغ اســلام بروید. بحث های اسلامی را فقها باید 
اعلام نظر کنند. اگر کسی تمایلات شرقی یا غربی دارد، این شرقی و 

غربی در مقابل اسلام است؛ اینها را دخالت ندهید و...
حضرت امام)ره( در تدوین قانون  اساسی اصرار بر این داشتند که از 
دیکتاتورمآبــی جلوگیری شــود و با توجه بــه دغدغه های مکتبی 
آینده نگری شــود. همچنین از همه قشــرها حمایت شود و انقلاب 
اسلامی تنها محدود به ایران نشود و برای سایر نهضت های  اسلامی هم 

الهام بخش باشد.
در کنار این پیامی که حضرت امام)ره( به مجلس بررســی نهایی 
قانون  اساسی دادند، در خاطرات هست که در خود تشکیل این مجلس 
هم ایشان، از علمای مختلف بلاد دعوت کردند که در انتخابات شرکت 
کنید و در نتیجه همین دعوت بود که بسیاری از علما که عمدتاً در 
انقلاب هم شرکت داشتند، در انتخابات بررسی نهایی مجلس شرکت 
کرده و نتیجه این شــد که اکثر اعضای مجلس بررسی نهایی قانون  
اساسی علمای مجتهد بودند و همین قضیه باعث شد قانون  اساسی  که 
الان در دســت داریم، قانون اساسی ای باشد که رنگ و بوی اسلامی 

دارد.
حضرت امام)ره( در صحیفــه جلد 11 صفحه 1۳۷ می  فرماید، 
قانون اساسی یکی از ثمرات عظیم بلکه بزرگ ترین ثمره جمهوری 
اسلامی است. حال چرا ایشان چنین جایگاهی برای قانون  اساسی 
ما قائل شدند و آن را ثمره انقلاب دانستند باید گفت به این دلیل 
است که حرف هایی که ما در بحث های اسلامی داریم قانون اساسی 
ما ســعی کــرده برای این حرف هــا زمینه اجرایــی فراهم کند و 
نظام سازی و الگوســازی برای این حرف ها انجام دهد و ما در این 
نظــام و الگو اســلام را پیــاده می  کنیم و از این جهت اســت که 
قانون اساســی برای ما ارزشــمند اســت. در مقدمه قانون  اساسی 
جمهوری  اسلامی ایران هم به این نکته اشاره شده که قانون اساسی 
ما مبین نهادهای فرهنگی، اجتماعی، سیاســی و اقتصادی جامعه 
ایران و بر اســاس اصول و ضوابط اسلامی است که انعکاس خاص 

قلبی امت اسلامی می  باشد.
ما مسلمانان امت اسلامی ایران انقلاب کردیم یعنی یک خواست 
قلبی داشتیم که قانون  اساسی آمده، این خواست قلبی را در نهادهای 
فرهنگی، اجتماعی، سیاسی و اقتصادی و...به اجرا درآورده است. اصل 
بحث در قانون  اساسی، جایگاه »مردم« در تشکیل حکومت  اسلامی 
است. خود خداوند متعال که حاکمیت مطلق بر جهان و انسان دارد، 
انسان را حاکم بر شرایط اجتماعی خویش قرار داده و بر همین اساس، 
ملت ما از این حق تعیین سرنوشت خدادادی استفاده کردند و ابتدا 
انقلاب را رقم زدند و در انتخابات شرکت کردند، سپس اصل این نظام 
را به عنوان جمهوری  اســلامی مورد پذیرش قــرار دادند و در ادامه، 
نمایندگانش را مشخص کرده و آن نمایندگان مردم، قانون  اساسی را 

نوشتند.
شاید در بحث های ساختاری بتوانیم نقدهایی بر قانون  اساسی 
وارد کنیم و بگوییم که ممکن است ساختار بهتری را بتوان برای 
آن تدوین کرد؛ همان اتفاقی که در بازنگری قانون  اساسی افتاد و 
ســاختارها کمی تغییر پیدا کرد و به ســمتی رفت که کارآمدتر 
باشــد، اما هدف این بوده که ما موازین  اسلامی را داشته باشیم و 
به ســمت اجرایی شدن این موازین پیش برویم که قانون اساسی 
ما به بهترین نحو از پس این امر مهم برآمده اســت. البته در اجرا 
ممکن است اشــکالاتی داشته باشــد یعنی بتوانیم ساختارهای 
بهتــری را هم طراحی کنیم ولی تلاش ایــن بوده که این قانون  
اساســی مبتنی بر موازین اسلامی باشــد و این، کار ارزشمندی 
است که ما باید قدر آن را بدانیم و تلاش مان این باشد که بتوانیم 
اولاً به درســتی آن را به اجرا درآوریــم و اگر هم می  خواهیم در 
جهت اصلاح اش پیشــنهاداتی بدهیم تا با توجه به همین مبانی  

بتوانیم از ثمرات آن و انقلاب اسلامی بهره مند شویم.
حضرت امام)ره( در صحیفه جلد 11 صفحه 1۳۷ می  فرماید قانون  
اساسی یکی از ثمرات عظیم بلکه بزرگ ترین ثمره جمهوری اسلامی 
است. حال چرا ایشــان چنین جایگاهی برای قانون  اساسی ما قائل 
شــدند و آن را ثمره انقلاب دانستند باید گفت به این دلیل است که 
حرف هایی که ما در بحث های اسلامی داریم، قانون اساسی ما سعی 
کرده برای ایــن حرف ها زمینه اجرایی فراهم کند و نظام ســازی و 
الگوسازی برای این حرف ها انجام دهد و ما در این نظام و الگو، اسلام 
را پیــاده می  کنیم و از این جهت اســت که قانون  اساســی برای ما 

ارزشمند است.

خبر

استاندار خوزستان تاکید کرد:
ایجاد خوشه های صنعتی از طریق 
آموزش، بازاریابی، مشارکت بانک ها

 و بخش خصوصی
استاندار خوزستان بر ایجاد خوشه های صنعتی از طریق آموزش، 
بازاریابی محصولات، ساماندهی فارغ التحصیلان و مشارکت بانک ها و 

بخش خصوصی تاکید کرد.
علی اکبر حسینی محراب در نشست ساماندهی خوشه های صنعتی 
اظهار کرد: موضوع اول در زمینه خوشــه های صنعتی شروع آموزش 
است که متولی آن مشخص شود تا در صدا و سیما و رسانه ها اطلاع 
رسانی لازم در خصوص خوشه های صنعتی صورت گیرد. نخبه های 
دانشــگاهی و آموزشی با هماهنگی شرکت شهرک های صنعتی می 

توانند در این زمینه کمک کنند.
به گزارش ایسنا به نقل از پایگاه اطلاع رسانی استانداری خوزستان، 
وی افزود: موضوع دوم بازاریابی برای محصول مربوطه در هر خوشــه 

صنعتی است.
استاندار خوزســتان ادامه داد: محور سوم برقراری ارتباط منسجم 

مدیران با کارگاه های صنعتی است.
حسینی محراب تصریح کرد: موضوع دیگر برپایی نمایشگاه برای 

محصولات تولیدی خوشه های صنعتی است.
وی عنوان کرد: ساماندهی فارغ التحصیلان در صنایع مختلف نیز 

باید جزو اولویت های ما باشد.
حســینی محراب اظهار کرد: بازدید از مناطق موفق خوشــه های 
صنعتی در سطح کشور یا دنیا برای انتقال تجارب به استان نیز می تواند 
راهگشا باشد.استاندار خوزستان بیان کرد: همچنین باید تلاش کنیم 
بانک ها و بخش خصوصی جهت سرمایه گذاری در خوشه های صنعتی 

مشارکت کنند.

مدیرکل آموزش و پرورش استان خبر داد:
پذیرش ۸۵ هزار مهمان نوروزی 
در مراکز اسکان آموزش و پرورش 

خوزستان
مدیرکل آموزش و پرورش خوزســتان از پذیرش و اسکان 85 
هزار و ۶۷2 نفر در مراکز اسکان نوروزی آموزش و پرورش تا پایان 

هشتمین روز اسکان خبر داد.
مسعود حمیدی نژاد با بیان اینکه تاکنون 1۹ هزار و 8۹2 خانوار 
در مراکز اســکان نوروزی استان خوزستان پذیرش شده اند، اظهار 
کــرد: از این تعداد تاکنون بالغ بر 1۷ هزار و ۷۳۶ خانوار در مراکز 
اســکان نوروزی آموزش و پرورش اســتان خوزســتان پذیرش و 

اسکان داده شده اند.
به گزارش ایســنا، وی در ادامه با برشــمردن تعــداد نفر روز 
پذیرش شــده در مراکز اسکان آموزش و پرورش خاطرنشان کرد: 
تاکنون و در پایان هشــتمین روز اسکان بالغ بر 121 هزار و 441 

نفر روز در مراکز اسکان مهمانان نوروزی پذیرش شده اند.
بنا بر اعلام آموزش و پرورش خوزستان، حمیدی نژاد گفت: ۹۹ 
کلاس ویژه، 2 هــزار و 110 کلاس درجه کیفی الف، یک هزار و 
۶۶۹ کلاس ب و یــک هــزار و 1۶8 کلاس درجه کیفی ج آماده 
پذیرش اســکان مهمانــان نوروزی هســتند. 18 مرکز رفاهی در 
مناطــق و نواحی اســتان خوزســتان نیز به صورت ویــژه آماده 

خدمت رسانی به فرهنگیان در ایام نوروز هستند.

سرپرست معاونت خدمات شهری شهرداری اهواز خبر داد
اسکان روزانه ۵۰۰ خانوار در 
کمپ های نوروزی شهر اهواز

سرپرســت معاونت خدمات شهری شــهرداری اهواز از اسکان 
روزانه 500 خانوار در کمپ های نوروزی این شهر خبر داد.

علی شمســی در گفت وگو با ایســنا، با اشــاره بــه تمهیدات 
شهرداری برای اســکان مهمانان نوروزی اظهار کرد: ستاد اسکان 
شهرداری اهواز 2۹ اسفندماه آغاز به کار کرد و امکانات مورد نیاز 
برای اسکان مهمانان نوروزی در پارک لاله و نمایشگاه بین المللی 

اهواز تامین شد.
وی افزود: از زمان آغاز سفرهای نوروزی تاکنون، روزانه حداقل 
500 خانوار در این مکان ها اسکان یافته اند و هر خانوار 24 تا 48 

ساعت در این محل ها مستقر بوده اند. 
سرپرست معاونت خدمات شهری شهرداری اهواز گفت: با توجه 
به مســاعد بودن شرایط آب و هوایی خوزستان مسافران زیادی به 
این اســتان آمده اند به گونه ای که بیشــتر مکان های اسکان اداره 

آموزش و پرورش نیز پر شده اند.
شمســی بیان کرد: به منظور ایجاد شور و نشاط بین مسافران، 
برگزاری جشنواره های فرهنگی در محل کمپ های نوروزی نیز در 

حال انجام است.
وی با اشاره به تامین امکانات مورد نیاز در محل اسکان مهمانان 
نوروزی، افزود: ســرویس بهداشتی، حمام، پارکینگ و دیگر موارد 
مورد نیاز از جمله استقرار نیروهای اورژانس، هلال احمر و نیروی 
انتظامی در این مکان ها پیش بینی شده و امنیت خوبی تامین شده 
اســت. کمپ قایقرانی ســازمان آتش نشــانی و خدمــات ایمنی 
شهرداری اهواز نیز در پارک لاله مستقر شده تا ایمنی تفریح های 

آبی در رودخانه کارون را کنترل و تامین کند.

توزیع ۳۲۳ تن میوه شب عید 
در خوزستان

مدیر تعاون روســتایی خوزســتان گفت: توزیع میوه نوروزی با 
قیمت تنظیم بازاری در استان تمدید شد.

جمیل زرگانــی با توجه به اتمام طرح توزیــع میوه نوروزی با 
قیمت تنظیم یازاری در اســتان اظهار کرد: از ابتدای طرح تاکنون 
210 تن پرتقال تامســون و 11۳ تن سیب درختی در غرفه های 

موجود در شهرستان ها فروخته شده است.
وی افزود: بیشــترین فــروش میوه در شهرســتان های اهواز، 

شوشتر، دزفول و آبادان بوده است.
زرگانی با اشاره به اینکه بیش از ۶0 تن میوه نوروزی شامل ۳1 
و یک دهم تن پرتقال و ۳0 تن سیب درختی در سردخانه ها باقی 
مانده اســت، بیان کرد: طرح توزیع میوه تا 8 فروردین سال جاری 

تمدید می شود.

یادداشت

از  بازدید  گفت:  خوزستان  در  فقیه  ولی  نماینده 
روستاهای خوزستان و ایجاد ارتباط با مردم این مناطق و 
جمع آوری مطالبات آن ها از جمله برنامه های مهم سال 

جاری دفتر امام جمعه اهواز است.
المسلمین سید محمد نبی موسوی  حجت الاسلام و 
مشکلات  بررسی  موضوع  خصوص  در  شنبه  سه  فرد 
ایرنا  خبرنگار  با  گو  و  گفت  در  خوزستان  روستاهای 
بیان کرد: بنای ما این است که امسال تمامی روستاهای 
استان را بازدید کنیم و از نزدیک با مردم ملاقات داشته 
باشیم که مطالبات آنها را پیگیری کنیم؛ امروز نخستین 
سفر به روستاهای استان را از شهرستان باوی شروع کردیم 
که از نزدیک با مردم روستاهای این شهرستان نیز دیدار و 

گفت و گو داشتیم.
وی گفت: برخی روستاهای این شهرستان نیازمند آب 
را می  آشامیدنی  مردم آب  از  برخی  بودند،  پایدار  شرب 
خریدند و از یکسری مشکلات دیگر نیز مطلع شدیم که 
این موارد جمع آوری شده تا به مسئولان مربوطه اطلاع 

رسانی شود.
امام جمعه اهواز یکی از توصیه های مقام معظم رهبری 
توجه به مناطق محروم به ویژه روستاها عنوان کرد و افزود: 
تاکنون به شهرستان های مختلف استان سرکشی انجام 
گرفته اما بازدید از روستاها زیاد نبوده و با توجه به جمعیت 
قابل توجه روستاها، رسیدگی به مشکلات اهالی در اولویت 

است.حجت الاسلام موسوی فرد با بیان اینکه نظام اسلامی 
سال  برای  اظهارکرد:  دارد  روستاها  مردم  به  ویژه  توجه 
روستاهای  از  آمایش سرزمینی  که  داریم  نظر  در  جاری 
استان تهیه کنیم و دیدارهای مردمی بیشتری در روستاها 

صورت گیرد.
نماینده ولی فقیه در خوزستان بیان کرد: ائمه جمعه 
جایگاه اجرایی ندارند اما طبق دستور مقام معظم رهبری 
باید ارتباط تنگاتنگی با مردم داشته باشیم و مطالبات و 
مشکلات مردم را بشنویم و به مدیران استانی و ملی ابلاغ 

کنیم.
امام جمعه اهواز افزود: در دیدارهایی که با مردم داریم 
قول نمی دهیم اما تمامی موارد و مطالبات را جمع آوری 
می کنیم و در خصوص مواردی که امکان انجام اقدامات 
تحقق  برای  را  تلاشمان  تمام  باشد،  داشته  وجود  لازم 

خواسته مردم بکار خواهیم گرفت.
وی گفت: برخی روستاها پنج خانوار بیشتر نیستند و 
برای خدمات رسانی بهتر به مردم این روستاها نیاز است 

که به روستاهای بزرگتر ملحق شوند.

امام جمعه اهواز: 

مشکلات روستاهای خوزستان را به صورت میدانی بررسی خواهیم کرد

 معــاون پژوهش، برنامه ریزی و توســعه منابع 
اداره کل آموزش و پرورش خوزستان گفت: طرح 
معلمان نمونه امســال برای نخستین بار در چهار 
بخش مدرسه ای، منطقه ای، استانی و کشوری در 

حال برگزاری است.
عزیزالله آروین دوشنبه در گفت و گو با خبرنگار 
ایرنا با اشــاره به شــیوه متفاوت برگزاری مراسم 
بزرگداشت مقام معلم در ســال جاری بیان کرد: 
امسال برای بزرگداشــت مقام معلم طرحی به نام  

معلمان نمونه راه اندازی شده است.
وی گفت: آغــاز این طرح از نیمه اســفند ماه 
پارســال بوده که در مرحله مدرســه ای ۶ هزار و 

441 معلم شرکت کردند.
آرویــن افــزود: در مرحله مدرســه ای از نظر 
سنجی دانش آموزان و اولیای آنها و عملکرد معلم 
در طول ســال تحصیلی برای ارزیابی استفاده می 

شــود.معاون پژوهش، برنامه ریزی و توسعه منابع 
اداره کل آموزش و پرورش خوزســتان ادامه داد: 
چهار هــزار و 40۶ معلم بعــد از این مرحله وارد 
بخش منطقه ای شــده اند که تعدادی دیگری از 
این معلم ها بعد از ارزیابی وارد مرحله اســتان و 
کشــوری می شــوند، هنوز اطلاعــات ارزیابی 2 
مرحله پایانی تعیین نشــده است. وی با اشاره به 
هدف از اجرای این طرح اظهار داشت: این طرح با 
هدف شناسایی و معرفی و تجلیل از معلمان نمونه 

برگزار شده است.
آرویــن افــزود: یک هــزار و 480 ارزیابی کار 
ارزیابی معلم های شــرکت کننده در این طرح را 
برعهــده دارند. معــاون پژوهــش، برنامه ریزی و 
توسعه منابع اداره کل آموزش و پرورش خوزستان 
بیــان کــرد: از دیگر اهــداف این طــرح تقویت 
خودباوری، ایجاد انگیزه در معلمان، شناســایی و 

معرفــی معلم نمونه به عنوان الگوی تقویت جایگاه 
اجتماعی آنان است.

وی با اشــاره به هدف از اجرای این طرح اظهار 
داشــت: این طرح با هدف شناســایی و معرفی و 

تجلیل از معلمان نمونه برگزار شده است.
معــاون پژوهش، برنامه ریزی و توســعه منابع 
اداره کل آموزش و پرورش خوزستان بیان کرد: از 
دیگــر اهداف این طرح تقویــت خودباوری، ایجاد 
انگیزه در معلمان، شناســایی و معرفی معلم نمونه 
به عنوان الگــوی تقویت جایــگاه اجتماعی آنان 
اســت.وی گفت: تجلیل از معلمــان نمونه معرفی 
شــده در ایــن طرح در بــازه زمانــی 12 تا 18 

اردیبهشت ماه امسال برگزار می شود.
12 اردیبهشــت ماه روز بزرگداشت مقام معلم 
فرهنگی   اســت.جمعیت جامعه  نامگذاری شــده 

خوزستان ۷0 هزار نفر است.

 مدیــرکل غله و خدمــات بازرگانی خوزســتان از 
آماده ســازی 10۶مرکز خرید گندم تضمینی در استان 

خبر داد.
امید جهان نژادیان در گفت وگو با ایرنا افزود: این مراکز 
وابســته به غله و خدمات بازرگانی و تعاون روســتایی 
خوزســتان )به عنوان مباشر( از 20 فروردین ماه امسال 

آماده تحویل گندم از کشاورزان هستند.
ظرفیت ذخیره ســازی گندم در خوزستان به بیش از 

1.5میلیون تنُ رسید
مدیــرکل غله و خدمات بازرگانی خوزســتان گفت: 
مجموع ذخیره سازی گندم در خوزستان به یک میلیون 

و 52۹هزار تنُ رسیده است.
جهان نژادیان افزود: هشت سیلوی دولتی )ملکی( به 
ظرفیــت 410هزار تـُـن، 15کارخانــه آرد به ظرفیت 
۳8۳هزار تنُ و 22 ســیلو بخــش خصوصی به ظرفیت 
۷۳۶هزار تنُ در ســطح استان خوزستان وجود دارد که 

کفاف کل خرید تضمینی گندم را دارند.

به گفته وی مصرف سالانه گندم در خوزستان حدود 
۷00هزار تنُ اســت که مازاد آن به استان های نیازمند 

ارسال می شود.
1۳0هزار ریال مبلغ هرکیلوگرم گندم به نرخ تضمینی
مدیــرکل غله و خدمــات بازرگانی خوزســتان نرخ 
تضمینی هرکیلوگرم گندم معمولی در سال زراعی جاری 

را 1۳0هزار ریال عنوان کرد.
جهان نژادیان افزود: عاملیت پرداخت وجه گندمکاران 
خوزســتان برعهده بانک کشاورزی استان گذاشته شده 

است.
به گزارش ایرنا در سال زراعی جاری 421هزار هکتار 
گنــدم آبی و 1۷2هزار هکتار گندم دیم در خوزســتان 
زیرکشت قرار گرفت که با توجه به بارش های مناسب و 
بهبود دیمزارها پیش بینی می شود امسال یک میلیون و 
4۹۶ هزار تنُ گندم در خوزستان به صورت تضمینی از 

کشاورزان خوزستانی خریداری شود.
سال زراعی گذشته حدود یک میلیون و ۳۶0هزار تنُ 

گندم در خوزستان به صورت تضمینی خریداری شد که 
از این حیث در جایگاه نخست کشوری قرار گرفت.

برداشت گندم در خوزستان از 20فروردین ماه شروع 
و در یک دوره فشرده 40روزه به پایان می رسد.برداشت 
گندم ابتدا در مناطق جنوبی اســتان شروع و سپس به 
تدریج به مناطق مرکزی و غربی خوزســتان کشــیده 

خواهد شد.
استان خوزستان در سه سال متوالی در زمینه خرید 
تضمینی گندم مقام نخست کشوری را کسب کرده است 

و پیش بینی شده امسال نیز این جایگاه را حفظ کند.
خوزستان با تولید سالانه 1۷.5میلیون تنُ محصولات 
کشــاورزی ، باغی ، دامی ، شــیلات و عسل در جایگاه 

نخست کشوری قرار دارد.
استان خوزستان یک میلیون و250هزار هکتار اراضی 
زیرکشت دارد که در صورت ساخت شبکه های آبیاری و 
زهکشی و تامین پایدار آب ،امکان توسعه اراضی زیرکشت 

تا 2.2 میلیون هکتار وجود دارد.

اجرای طرح معلمان نمونه در خوزستان

آماده سازی 1۰۶ مرکز خرید گندم تضمینی در خوزستان
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قانون اساسی؛ بزرگترین ثمره 
جمهوری اسلامی

دکتر سید محمدهادی راجی
در کنار اهتمامی که حضرت امام به اصل وجود قانون اساســی و 
سرعت در تدوین قانون اساسی داشت، یک اهتمام دیگری هم داشتند 
که »اســلامی« بودن قانون اساسی است؛ چرا که ما صرفاً نیاز نداریم 
فقط قانون اساسی داشته باشــیم بلکه قرار است قانون اساسی برای 

جمهوری اسلامی داشته باشیم.
حضرت امام خمینی)ره( به عنوان کســی کــه بنیانگذار انقلاب 
اســلامی بود، اهتمام ویژه ای به قانون اساسی داشت. در این حد که 
پیش از پیروزی انقلاب  اسلامی ایشان به مرحوم دکتر حبیبی که بعداً 
معاون اول رئیس جمهور شــد، دستور داد گروهی را تشکیل دهند و 
پیش نویس قانون اساسی را تهیه کنند. در خاطرات بزرگانی از جمله 
خود ایشان و مرحوم دکتر کاتوزیان و... هست که پیش از انقلاب و در 
همان بحبوحه جریانات انقلاب جلسات مفصلی تشکیل می دادند و 
پیش نویس قانون اساسی را تهیه می کردند که اینها به رؤیت حضرت 
امــام)ره( هم می رســید ولی آن پیش نویــس در نهایت با تغییرات 
متعددی مواجه شــد و قانون  اساســی فعلی ما بــا آن پیش نویس 
تفاوت هایــی دارد ولی اصل قضیه این بــود که حضرت امام)ره( این 
اهتمام را داشــت که ما اولاً نیاز به قانون اساسی داریم و این نیاز هم 

نیازی است که سریع باید تأمین شود.
در کنار این اهتمامی که حضرت امام به اصل وجود قانون اساسی و 
سرعت در تدوین قانون  اساسی داشت، یک اهتمام دیگری هم داشتند 
که »اســلامی« بودن قانون اساسی است؛ چرا که ما صرفاً نیاز نداریم 
فقط قانون اساسی داشته باشــیم بلکه قرار است قانون  اساسی برای 

جمهوری  اسلامی داشته باشیم.
یکی از جاهایی که حضرت امام)ره( بر این موضوع تأکید گذاشتند، 
آن پیامی اســت که ایشان به مجلس بررســی نهایی قانون  اساسی 
فرستادند که در جلد نهم صحیفه حضرت امام)ره( هم درج شده است. 
در آنجا نکات مختلفی را به مجلس بررسی نهایی تأکید می کنند که 
محور عمده این نکات بر این اســاس است که این قانون  اساسی باید 
»اسلامی« باشد. مثلاً می گویند مردم مسلمان به شما نمایندگان رأی 
دادند، مردم انقلاب  اسلامی کردند و گفتند اسلام را باید احیاء کنید؛ 
پس شما باید به سراغ اســلام بروید. بحث های اسلامی را فقها باید 
اعلام نظر کنند. اگر کسی تمایلات شرقی یا غربی دارد، این شرقی و 

غربی در مقابل اسلام است؛ اینها را دخالت ندهید و...
حضرت امام)ره( در تدوین قانون  اساسی اصرار بر این داشتند که از 
دیکتاتورمآبــی جلوگیری شــود و با توجه بــه دغدغه های مکتبی 
آینده نگری شــود. همچنین از همه قشــرها حمایت شود و انقلاب 
اسلامی تنها محدود به ایران نشود و برای سایر نهضت های  اسلامی هم 

الهام بخش باشد.
در کنار این پیامی که حضرت امام)ره( به مجلس بررســی نهایی 
قانون  اساسی دادند، در خاطرات هست که در خود تشکیل این مجلس 
هم ایشان، از علمای مختلف بلاد دعوت کردند که در انتخابات شرکت 
کنید و در نتیجه همین دعوت بود که بسیاری از علما که عمدتاً در 
انقلاب هم شرکت داشتند، در انتخابات بررسی نهایی مجلس شرکت 
کرده و نتیجه این شــد که اکثر اعضای مجلس بررسی نهایی قانون  
اساسی علمای مجتهد بودند و همین قضیه باعث شد قانون  اساسی  که 
الان در دســت داریم، قانون اساسی ای باشد که رنگ و بوی اسلامی 

دارد.
حضرت امام)ره( در صحیفــه جلد 11 صفحه 1۳۷ می  فرماید، 
قانون اساسی یکی از ثمرات عظیم بلکه بزرگ ترین ثمره جمهوری 
اسلامی است. حال چرا ایشان چنین جایگاهی برای قانون  اساسی 
ما قائل شدند و آن را ثمره انقلاب دانستند باید گفت به این دلیل 
است که حرف هایی که ما در بحث های اسلامی داریم قانون اساسی 
ما ســعی کــرده برای این حرف هــا زمینه اجرایــی فراهم کند و 
نظام سازی و الگوســازی برای این حرف ها انجام دهد و ما در این 
نظــام و الگو اســلام را پیــاده می  کنیم و از این جهت اســت که 
قانون اساســی برای ما ارزشــمند اســت. در مقدمه قانون  اساسی 
جمهوری  اسلامی ایران هم به این نکته اشاره شده که قانون اساسی 
ما مبین نهادهای فرهنگی، اجتماعی، سیاســی و اقتصادی جامعه 
ایران و بر اســاس اصول و ضوابط اسلامی است که انعکاس خاص 

قلبی امت اسلامی می  باشد.
ما مسلمانان امت اسلامی ایران انقلاب کردیم یعنی یک خواست 
قلبی داشتیم که قانون  اساسی آمده، این خواست قلبی را در نهادهای 
فرهنگی، اجتماعی، سیاسی و اقتصادی و...به اجرا درآورده است. اصل 
بحث در قانون  اساسی، جایگاه »مردم« در تشکیل حکومت  اسلامی 
است. خود خداوند متعال که حاکمیت مطلق بر جهان و انسان دارد، 
انسان را حاکم بر شرایط اجتماعی خویش قرار داده و بر همین اساس، 
ملت ما از این حق تعیین سرنوشت خدادادی استفاده کردند و ابتدا 
انقلاب را رقم زدند و در انتخابات شرکت کردند، سپس اصل این نظام 
را به عنوان جمهوری  اســلامی مورد پذیرش قــرار دادند و در ادامه، 
نمایندگانش را مشخص کرده و آن نمایندگان مردم، قانون  اساسی را 

نوشتند.
شاید در بحث های ساختاری بتوانیم نقدهایی بر قانون  اساسی 
وارد کنیم و بگوییم که ممکن است ساختار بهتری را بتوان برای 
آن تدوین کرد؛ همان اتفاقی که در بازنگری قانون  اساسی افتاد و 
ســاختارها کمی تغییر پیدا کرد و به ســمتی رفت که کارآمدتر 
باشــد، اما هدف این بوده که ما موازین  اسلامی را داشته باشیم و 
به ســمت اجرایی شدن این موازین پیش برویم که قانون اساسی 
ما به بهترین نحو از پس این امر مهم برآمده اســت. البته در اجرا 
ممکن است اشــکالاتی داشته باشــد یعنی بتوانیم ساختارهای 
بهتــری را هم طراحی کنیم ولی تلاش ایــن بوده که این قانون  
اساســی مبتنی بر موازین اسلامی باشــد و این، کار ارزشمندی 
است که ما باید قدر آن را بدانیم و تلاش مان این باشد که بتوانیم 
اولاً به درســتی آن را به اجرا درآوریــم و اگر هم می  خواهیم در 
جهت اصلاح اش پیشــنهاداتی بدهیم تا با توجه به همین مبانی  

بتوانیم از ثمرات آن و انقلاب اسلامی بهره مند شویم.
حضرت امام)ره( در صحیفه جلد 11 صفحه 1۳۷ می  فرماید قانون  
اساسی یکی از ثمرات عظیم بلکه بزرگ ترین ثمره جمهوری اسلامی 
است. حال چرا ایشــان چنین جایگاهی برای قانون  اساسی ما قائل 
شــدند و آن را ثمره انقلاب دانستند باید گفت به این دلیل است که 
حرف هایی که ما در بحث های اسلامی داریم، قانون اساسی ما سعی 
کرده برای ایــن حرف ها زمینه اجرایی فراهم کند و نظام ســازی و 
الگوسازی برای این حرف ها انجام دهد و ما در این نظام و الگو، اسلام 
را پیــاده می  کنیم و از این جهت اســت که قانون  اساســی برای ما 

ارزشمند است.

خبر

استاندار خوزستان تاکید کرد:
ایجاد خوشه های صنعتی از طریق 
آموزش، بازاریابی، مشارکت بانک ها

 و بخش خصوصی
استاندار خوزستان بر ایجاد خوشه های صنعتی از طریق آموزش، 
بازاریابی محصولات، ساماندهی فارغ التحصیلان و مشارکت بانک ها و 

بخش خصوصی تاکید کرد.
علی اکبر حسینی محراب در نشست ساماندهی خوشه های صنعتی 
اظهار کرد: موضوع اول در زمینه خوشــه های صنعتی شروع آموزش 
است که متولی آن مشخص شود تا در صدا و سیما و رسانه ها اطلاع 
رسانی لازم در خصوص خوشه های صنعتی صورت گیرد. نخبه های 
دانشــگاهی و آموزشی با هماهنگی شرکت شهرک های صنعتی می 

توانند در این زمینه کمک کنند.
به گزارش ایسنا به نقل از پایگاه اطلاع رسانی استانداری خوزستان، 
وی افزود: موضوع دوم بازاریابی برای محصول مربوطه در هر خوشــه 

صنعتی است.
استاندار خوزســتان ادامه داد: محور سوم برقراری ارتباط منسجم 

مدیران با کارگاه های صنعتی است.
حسینی محراب تصریح کرد: موضوع دیگر برپایی نمایشگاه برای 

محصولات تولیدی خوشه های صنعتی است.
وی عنوان کرد: ساماندهی فارغ التحصیلان در صنایع مختلف نیز 

باید جزو اولویت های ما باشد.
حســینی محراب اظهار کرد: بازدید از مناطق موفق خوشــه های 
صنعتی در سطح کشور یا دنیا برای انتقال تجارب به استان نیز می تواند 
راهگشا باشد.استاندار خوزستان بیان کرد: همچنین باید تلاش کنیم 
بانک ها و بخش خصوصی جهت سرمایه گذاری در خوشه های صنعتی 

مشارکت کنند.

مدیرکل آموزش و پرورش استان خبر داد:
پذیرش ۸۵ هزار مهمان نوروزی 
در مراکز اسکان آموزش و پرورش 

خوزستان
مدیرکل آموزش و پرورش خوزســتان از پذیرش و اسکان 85 
هزار و ۶۷2 نفر در مراکز اسکان نوروزی آموزش و پرورش تا پایان 

هشتمین روز اسکان خبر داد.
مسعود حمیدی نژاد با بیان اینکه تاکنون 1۹ هزار و 8۹2 خانوار 
در مراکز اســکان نوروزی استان خوزستان پذیرش شده اند، اظهار 
کــرد: از این تعداد تاکنون بالغ بر 1۷ هزار و ۷۳۶ خانوار در مراکز 
اســکان نوروزی آموزش و پرورش اســتان خوزســتان پذیرش و 

اسکان داده شده اند.
به گزارش ایســنا، وی در ادامه با برشــمردن تعــداد نفر روز 
پذیرش شــده در مراکز اسکان آموزش و پرورش خاطرنشان کرد: 
تاکنون و در پایان هشــتمین روز اسکان بالغ بر 121 هزار و 441 

نفر روز در مراکز اسکان مهمانان نوروزی پذیرش شده اند.
بنا بر اعلام آموزش و پرورش خوزستان، حمیدی نژاد گفت: ۹۹ 
کلاس ویژه، 2 هــزار و 110 کلاس درجه کیفی الف، یک هزار و 
۶۶۹ کلاس ب و یــک هــزار و 1۶8 کلاس درجه کیفی ج آماده 
پذیرش اســکان مهمانــان نوروزی هســتند. 18 مرکز رفاهی در 
مناطــق و نواحی اســتان خوزســتان نیز به صورت ویــژه آماده 

خدمت رسانی به فرهنگیان در ایام نوروز هستند.

سرپرست معاونت خدمات شهری شهرداری اهواز خبر داد
اسکان روزانه ۵۰۰ خانوار در 
کمپ های نوروزی شهر اهواز

سرپرســت معاونت خدمات شهری شــهرداری اهواز از اسکان 
روزانه 500 خانوار در کمپ های نوروزی این شهر خبر داد.

علی شمســی در گفت وگو با ایســنا، با اشــاره بــه تمهیدات 
شهرداری برای اســکان مهمانان نوروزی اظهار کرد: ستاد اسکان 
شهرداری اهواز 2۹ اسفندماه آغاز به کار کرد و امکانات مورد نیاز 
برای اسکان مهمانان نوروزی در پارک لاله و نمایشگاه بین المللی 

اهواز تامین شد.
وی افزود: از زمان آغاز سفرهای نوروزی تاکنون، روزانه حداقل 
500 خانوار در این مکان ها اسکان یافته اند و هر خانوار 24 تا 48 

ساعت در این محل ها مستقر بوده اند. 
سرپرست معاونت خدمات شهری شهرداری اهواز گفت: با توجه 
به مســاعد بودن شرایط آب و هوایی خوزستان مسافران زیادی به 
این اســتان آمده اند به گونه ای که بیشــتر مکان های اسکان اداره 

آموزش و پرورش نیز پر شده اند.
شمســی بیان کرد: به منظور ایجاد شور و نشاط بین مسافران، 
برگزاری جشنواره های فرهنگی در محل کمپ های نوروزی نیز در 

حال انجام است.
وی با اشاره به تامین امکانات مورد نیاز در محل اسکان مهمانان 
نوروزی، افزود: ســرویس بهداشتی، حمام، پارکینگ و دیگر موارد 
مورد نیاز از جمله استقرار نیروهای اورژانس، هلال احمر و نیروی 
انتظامی در این مکان ها پیش بینی شده و امنیت خوبی تامین شده 
اســت. کمپ قایقرانی ســازمان آتش نشــانی و خدمــات ایمنی 
شهرداری اهواز نیز در پارک لاله مستقر شده تا ایمنی تفریح های 

آبی در رودخانه کارون را کنترل و تامین کند.

توزیع ۳۲۳ تن میوه شب عید 
در خوزستان

مدیر تعاون روســتایی خوزســتان گفت: توزیع میوه نوروزی با 
قیمت تنظیم بازاری در استان تمدید شد.

جمیل زرگانــی با توجه به اتمام طرح توزیــع میوه نوروزی با 
قیمت تنظیم یازاری در اســتان اظهار کرد: از ابتدای طرح تاکنون 
210 تن پرتقال تامســون و 11۳ تن سیب درختی در غرفه های 

موجود در شهرستان ها فروخته شده است.
وی افزود: بیشــترین فــروش میوه در شهرســتان های اهواز، 

شوشتر، دزفول و آبادان بوده است.
زرگانی با اشاره به اینکه بیش از ۶0 تن میوه نوروزی شامل ۳1 
و یک دهم تن پرتقال و ۳0 تن سیب درختی در سردخانه ها باقی 
مانده اســت، بیان کرد: طرح توزیع میوه تا 8 فروردین سال جاری 

تمدید می شود.

یادداشت

از  بازدید  گفت:  خوزستان  در  فقیه  ولی  نماینده 
روستاهای خوزستان و ایجاد ارتباط با مردم این مناطق و 
جمع آوری مطالبات آن ها از جمله برنامه های مهم سال 

جاری دفتر امام جمعه اهواز است.
المسلمین سید محمد نبی موسوی  حجت الاسلام و 
مشکلات  بررسی  موضوع  خصوص  در  شنبه  سه  فرد 
ایرنا  خبرنگار  با  گو  و  گفت  در  خوزستان  روستاهای 
بیان کرد: بنای ما این است که امسال تمامی روستاهای 
استان را بازدید کنیم و از نزدیک با مردم ملاقات داشته 
باشیم که مطالبات آنها را پیگیری کنیم؛ امروز نخستین 
سفر به روستاهای استان را از شهرستان باوی شروع کردیم 
که از نزدیک با مردم روستاهای این شهرستان نیز دیدار و 

گفت و گو داشتیم.
وی گفت: برخی روستاهای این شهرستان نیازمند آب 
را می  آشامیدنی  مردم آب  از  برخی  بودند،  پایدار  شرب 
خریدند و از یکسری مشکلات دیگر نیز مطلع شدیم که 
این موارد جمع آوری شده تا به مسئولان مربوطه اطلاع 

رسانی شود.
امام جمعه اهواز یکی از توصیه های مقام معظم رهبری 
توجه به مناطق محروم به ویژه روستاها عنوان کرد و افزود: 
تاکنون به شهرستان های مختلف استان سرکشی انجام 
گرفته اما بازدید از روستاها زیاد نبوده و با توجه به جمعیت 
قابل توجه روستاها، رسیدگی به مشکلات اهالی در اولویت 

است.حجت الاسلام موسوی فرد با بیان اینکه نظام اسلامی 
سال  برای  اظهارکرد:  دارد  روستاها  مردم  به  ویژه  توجه 
روستاهای  از  آمایش سرزمینی  که  داریم  نظر  در  جاری 
استان تهیه کنیم و دیدارهای مردمی بیشتری در روستاها 

صورت گیرد.
نماینده ولی فقیه در خوزستان بیان کرد: ائمه جمعه 
جایگاه اجرایی ندارند اما طبق دستور مقام معظم رهبری 
باید ارتباط تنگاتنگی با مردم داشته باشیم و مطالبات و 
مشکلات مردم را بشنویم و به مدیران استانی و ملی ابلاغ 

کنیم.
امام جمعه اهواز افزود: در دیدارهایی که با مردم داریم 
قول نمی دهیم اما تمامی موارد و مطالبات را جمع آوری 
می کنیم و در خصوص مواردی که امکان انجام اقدامات 
تحقق  برای  را  تلاشمان  تمام  باشد،  داشته  وجود  لازم 

خواسته مردم بکار خواهیم گرفت.
وی گفت: برخی روستاها پنج خانوار بیشتر نیستند و 
برای خدمات رسانی بهتر به مردم این روستاها نیاز است 

که به روستاهای بزرگتر ملحق شوند.

امام جمعه اهواز: 

مشکلات روستاهای خوزستان را به صورت میدانی بررسی خواهیم کرد

 معــاون پژوهش، برنامه ریزی و توســعه منابع 
اداره کل آموزش و پرورش خوزستان گفت: طرح 
معلمان نمونه امســال برای نخستین بار در چهار 
بخش مدرسه ای، منطقه ای، استانی و کشوری در 

حال برگزاری است.
عزیزالله آروین دوشنبه در گفت و گو با خبرنگار 
ایرنا با اشــاره به شــیوه متفاوت برگزاری مراسم 
بزرگداشت مقام معلم در ســال جاری بیان کرد: 
امسال برای بزرگداشــت مقام معلم طرحی به نام  

معلمان نمونه راه اندازی شده است.
وی گفت: آغــاز این طرح از نیمه اســفند ماه 
پارســال بوده که در مرحله مدرســه ای ۶ هزار و 

441 معلم شرکت کردند.
آرویــن افــزود: در مرحله مدرســه ای از نظر 
سنجی دانش آموزان و اولیای آنها و عملکرد معلم 
در طول ســال تحصیلی برای ارزیابی استفاده می 

شــود.معاون پژوهش، برنامه ریزی و توسعه منابع 
اداره کل آموزش و پرورش خوزســتان ادامه داد: 
چهار هــزار و 40۶ معلم بعــد از این مرحله وارد 
بخش منطقه ای شــده اند که تعدادی دیگری از 
این معلم ها بعد از ارزیابی وارد مرحله اســتان و 
کشــوری می شــوند، هنوز اطلاعــات ارزیابی 2 
مرحله پایانی تعیین نشــده است. وی با اشاره به 
هدف از اجرای این طرح اظهار داشت: این طرح با 
هدف شناسایی و معرفی و تجلیل از معلمان نمونه 

برگزار شده است.
آرویــن افــزود: یک هــزار و 480 ارزیابی کار 
ارزیابی معلم های شــرکت کننده در این طرح را 
برعهــده دارند. معــاون پژوهــش، برنامه ریزی و 
توسعه منابع اداره کل آموزش و پرورش خوزستان 
بیــان کــرد: از دیگر اهــداف این طــرح تقویت 
خودباوری، ایجاد انگیزه در معلمان، شناســایی و 

معرفــی معلم نمونه به عنوان الگوی تقویت جایگاه 
اجتماعی آنان است.

وی با اشــاره به هدف از اجرای این طرح اظهار 
داشــت: این طرح با هدف شناســایی و معرفی و 

تجلیل از معلمان نمونه برگزار شده است.
معــاون پژوهش، برنامه ریزی و توســعه منابع 
اداره کل آموزش و پرورش خوزستان بیان کرد: از 
دیگــر اهداف این طرح تقویــت خودباوری، ایجاد 
انگیزه در معلمان، شناســایی و معرفی معلم نمونه 
به عنوان الگــوی تقویت جایــگاه اجتماعی آنان 
اســت.وی گفت: تجلیل از معلمــان نمونه معرفی 
شــده در ایــن طرح در بــازه زمانــی 12 تا 18 

اردیبهشت ماه امسال برگزار می شود.
12 اردیبهشــت ماه روز بزرگداشت مقام معلم 
فرهنگی   اســت.جمعیت جامعه  نامگذاری شــده 

خوزستان ۷0 هزار نفر است.

 مدیــرکل غله و خدمــات بازرگانی خوزســتان از 
آماده ســازی 10۶مرکز خرید گندم تضمینی در استان 

خبر داد.
امید جهان نژادیان در گفت وگو با ایرنا افزود: این مراکز 
وابســته به غله و خدمات بازرگانی و تعاون روســتایی 
خوزســتان )به عنوان مباشر( از 20 فروردین ماه امسال 

آماده تحویل گندم از کشاورزان هستند.
ظرفیت ذخیره ســازی گندم در خوزستان به بیش از 

1.5میلیون تنُ رسید
مدیــرکل غله و خدمات بازرگانی خوزســتان گفت: 
مجموع ذخیره سازی گندم در خوزستان به یک میلیون 

و 52۹هزار تنُ رسیده است.
جهان نژادیان افزود: هشت سیلوی دولتی )ملکی( به 
ظرفیــت 410هزار تـُـن، 15کارخانــه آرد به ظرفیت 
۳8۳هزار تنُ و 22 ســیلو بخــش خصوصی به ظرفیت 
۷۳۶هزار تنُ در ســطح استان خوزستان وجود دارد که 

کفاف کل خرید تضمینی گندم را دارند.

به گفته وی مصرف سالانه گندم در خوزستان حدود 
۷00هزار تنُ اســت که مازاد آن به استان های نیازمند 

ارسال می شود.
1۳0هزار ریال مبلغ هرکیلوگرم گندم به نرخ تضمینی

مدیــرکل غله و خدمــات بازرگانی خوزســتان نرخ 
تضمینی هرکیلوگرم گندم معمولی در سال زراعی جاری 

را 1۳0هزار ریال عنوان کرد.
جهان نژادیان افزود: عاملیت پرداخت وجه گندمکاران 
خوزســتان برعهده بانک کشاورزی استان گذاشته شده 

است.
به گزارش ایرنا در سال زراعی جاری 421هزار هکتار 
گنــدم آبی و 1۷2هزار هکتار گندم دیم در خوزســتان 
زیرکشت قرار گرفت که با توجه به بارش های مناسب و 
بهبود دیمزارها پیش بینی می شود امسال یک میلیون و 
4۹۶ هزار تنُ گندم در خوزستان به صورت تضمینی از 

کشاورزان خوزستانی خریداری شود.
سال زراعی گذشته حدود یک میلیون و ۳۶0هزار تنُ 

گندم در خوزستان به صورت تضمینی خریداری شد که 
از این حیث در جایگاه نخست کشوری قرار گرفت.

برداشت گندم در خوزستان از 20فروردین ماه شروع 
و در یک دوره فشرده 40روزه به پایان می رسد.برداشت 
گندم ابتدا در مناطق جنوبی اســتان شروع و سپس به 
تدریج به مناطق مرکزی و غربی خوزســتان کشــیده 

خواهد شد.
استان خوزستان در سه سال متوالی در زمینه خرید 
تضمینی گندم مقام نخست کشوری را کسب کرده است 

و پیش بینی شده امسال نیز این جایگاه را حفظ کند.
خوزستان با تولید سالانه 1۷.5میلیون تنُ محصولات 
کشــاورزی ، باغی ، دامی ، شــیلات و عسل در جایگاه 

نخست کشوری قرار دارد.
استان خوزستان یک میلیون و250هزار هکتار اراضی 
زیرکشت دارد که در صورت ساخت شبکه های آبیاری و 
زهکشی و تامین پایدار آب ،امکان توسعه اراضی زیرکشت 

تا 2.2 میلیون هکتار وجود دارد.

اجرای طرح معلمان نمونه در خوزستان

آماده سازی 1۰۶ مرکز خرید گندم تضمینی در خوزستان

برداشت نیشکر در مزارع هفت تپه

غاری که از ۴۱ هزار سال 
قبل توریستی بوده است
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نتایــج یــک تحقیقات 
جدیــد نشــان می دهد 
یکی از غارهای اسپانیا از 
۴۱ هزار سال قبل مقصد 
گردشــگری بوده است. 
نتایج تحقیقات جدیدی 
کــه توســط محققان 
دانشگاه »کوردوبا« انجام 
شده است نشــان می دهد که غارهای »نرِجا« در »مالاگا«،   
شهری واقع در جنوب اسپانیا بیش از هر مکان دیگری در اروپا 
بازدیدکنندۀ ماقبل تاریخ داشته است.غارهای »نرجا« در سال 
۱۹۵۹ میلادی به طور اتفاقی توسط چند کودک کشف شدند. 
این غارها که روی دیوارهایشان هنر »پارینه سنگی« نقش بسته 
است،   مکان محبوبی برای گردشگران و باستان شناسان بوده اند. 
نتایج جدیدترین تحقیقاتی که درباره این غارها انجام شده است، 
نشان می دهد این غارها به طور پیوسته به مدت ۴۱ هزار سال 
بازدیدکننده جذب می کردند و یا بازدید از این مکان ۱۰ هزار سال 
زودتر از آنچه پیش تر تصور می شد، آغاز شده است.با این که هنر 
ماقبل تاریخ این غار تا حد زیادی مورد توجه قرار گرفته است، اما 
تحقیقات اخیر فقط بر تاریخ گذاری فعالیت بشر در این مکان 
تمرکز داشته است. بازدیدکنندگان ماقبل تاریخ برای روشن کردن 
فضای غارها از مشعل استفاده می کردند و محققان با استفاده از 
دوده ای که روی دیوارها و زغال چوبی که روی زمین به جای 
 مانده اســت،   از روش تاریخ گذاری رادیوکربن استفاده کردند.

رمان موش ها و آدم ها اثر جان اشتاین بک

داســتان این کتاب در مورد جورج و لنی اســت. دو نفری که 
ویژگی های بســیار متفاوتی با هــم دارند اما هــر دو کارگر 
کوچنده اند. برای پیدا کردن کار، از مزرعه ای به مزرعه دیگر 
می روند و به امید اینکه روزی بتوانند زمین و مزرعه اختصاصی 
خودشان را داشته باشند زندگی می کنند.جورج، فردی باهوش 
و وفادار است که جثه بسیار ریزی دارد و دوستش لنی، فردی 
سبک مغز و مهربان اســت که جثه ای عظیم دارد. قدرت لنی 
همیشه مورد توجه کارفرماها است و این نقطه قوتی برای آنان 
در جهت پیدا کردن کار محسوب می شود. اما مشکل اصلی لنی، 
سبک مغز بودنش نیست، چراکه همیشه جورج را در کنار خود 

معرفی کتاب

بررسی ساماندهی اجاره بهای 
املاک مسکونی در دستور کار 

هفتگی مجلس قرار گرفت
طرح کنترل و ساماندهی اجاره بهای املاک مسکونی، 
لایحه دو فوریتی الحاق مــوادی به صنعت خودرو و 
لایحه تشــکیل وزرات بازرگانی این هفته در صحن 
علنی مجلس شورای اسلامی بررسی می شود. جلسات 
علنی مجلس شورای اسلامی این هفته در روز یکشنبه 
به صورت دو نوبت صبح و عصر و روزهای، دوشنبه و 
سه شنبه نوبت صبح تشکیل می شود و قرار است ادامه 
بررسی گزارش کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها 
درباره طرح اصلاح موادی از قانون انتخابات مجلس 
شورای اسلامی، لایحه شورای حل اختلاف، گزارش 
کمیسیون عمران درباره طرح کنترل و ساماندهی اجاره 
بهای املاک مسکونی، لایحه دو فوریتی الحاق موادی 
به صنعت خودرو و لایحه تشکیل وزرات بازرگانی از 
سوی نمایندگان بررسی شود.ادامه رسیدگی به گزارش 
کمیسیون اقتصادی دربمورد لایحه یک فوریتی الحاق 
پنج تبصره به ماده ۲ قانون پایانه های فروشگاهی و 
سامانه مودیان، طرح اصلاح موادی از قانون تاسیس 
و اداره مدارس و مراکز آموزشی و پرورشی غیر دولتی، 
طرح اصلاح قانون نحوه اجــرای محکومیت های 
مالی و لایحه پیشــگیری از آســیب دیدگی زنان و 
ارتقای امنیت آنان در برابر ســوء رفتار از دیگر برنامه 
 های این هفته صحــن علنی مجلــس خواهد بود.

همچنین نمایندگان در این نشست گزارش کمیسیون 
اقتصادی در خصوص لایحه یــک فوریتی پروتکل 
موافقتنامه موقت تشــکیل منطقه آزاد تجاری بین 
جمهوری اسلامی ایران و اتحادیه اقتصادی اوراسیا 
و دولت های عضو، و گزارش کمیســیون اقتصادی 
درباره لایحه الحاق ۵ تبصره به مــاده ۲ قانون پایانه 
 های فروشگاهی و سامانه مودیان را بررسی می کنند.

همچنین نماینــدگان در هفته جــاری لایحه نحوه 
مدیریت تعــارض منافع در انجام وظایــف قانونی و 
ارائه خدمات عمومی گزارش کمیسیون امور داخلی 
کشور و شــوراها درباره طرح اصلاح موادی از قانون 
تشکیلات وظایف و انتخابات شوراهای اسلامی کشور، 
گزارش کمیسیون آموزش، تحقیقات و فناوری در مورد 
طرح تأمین نیروی انسانی آموزش و پرورش، بررسی 
طرح تشــدید مجازات همکاری کنندگان با اقدامات 
کشورهای متخاصم علیه امنیت و منافع ملی وگزارش 
کمیســیون عمران در مورد طرح اصلاح ماده)۱۰۰( 
قانون شــهرداری ها را بررســی مــی کنند.گزارش 
کمیسیون صنایع و معادن در مورد طرح فهرست قوانین 
و احکام نامعتبر در حوزه صنعت، گزارش کمیســیون 
آموزش، تحقیقات و فناوری در مورد طرح الحاق یک 
تبصره به ماده ۴ قانون ســنجش و پذیرش دانشجو 
در دوره هــای تحصیلات تکمیلی در دانشــگاه ها و 
مراکز آموزش عالی کشور، گزارش کمیسیون امنیت 
ملی و سیاست خارجی در مورد لایحه اصلاح قانون 
نحوه استفاده از خانه های ســازمانی ارتش وگزارش 
کمیســیون امنیت ملی و سیاســت خارجی درمورد 
لایحه موافقتنامه همکاری هــای امنیتی و انتظامی 
بین دولت جمهوری اسلامی ایران و دولت جمهوری 
 قرقیزســتان از دیگر برنامه های مجلس خواهد بود.

رئیس جمهور در اولین جلســه شــورای اقتصاد در سال 
۱۴۰۲ که برای پیگیری برنامه هــای دولت در خصوص 
مهار تورم و رشــد تولید برگزار شــد، به دســتگاه های 
مسئول تا پایان هفته فرصت داد پیشنهادات شان را برای 
 اجرای شعار ســال و رفع موانع پیش روی آن ارائه کنند.
 آیت الله »سید ابراهیم رئیسی« در جلسه شورای اقتصاد که 
با هدف بررسی برنامه های دستگاه های اجرایی در پیگیری 
برنامه دولت برای مهار تورم و رشــد تولید برگزار شد، با 
تأکید بر پیگیری برنامه های ارائه شــده، به دستگاه های 
مسئول تا پایان هفته فرصت داد در جلساتی با مسئولیت 
دبیرخانه شــورا، پیشــنهادات خود را برای هماهنگی در 
 راستای تحقق شــعار ســال و رفع موانع آن ارائه کنند.
رئیس جمهور با تأکید بر اهمیت تهیه پیوســت رسانه ای 
به منظور تحقق برنامــه جامع دولت بــرای مهار تورم و 
رشد تولید و تعیین راهکارهای چگونگی جذب مشارکت 
مردم برای تحقق شعار سال در این برنامه گفت: اطمینان 
دادن به مردم نسبت به تضمین اصل و سود سرمایه های 
آنان و تحقق مشــارکت مؤثر مردمی برای اجرای شعار 
ســال از اهداف این برنامه خواهــد بود.رئیس جمهور در 
بخش دیگری از سخنان خود از رئیس کل بانک مرکزی 
خواست تا هرچه ســریع تر برنامه و دســتورالعمل های 
لازم برای اعمــال مؤثر حکمرانی دولت بــر پول ملی را 
تدوین و با نظارت دقیق به اجرا بگذارد.وی با اشــاره به 
حوزه اختیارات و وظایف و نیز ترکیب شــورای اقتصاد، 
بر ضرورت فعال تر شــدن این شــورا تأکیــد و تصریح 
کرد: دبیرخانه این شورا که با مســئولیت رئیس سازمان 
برنامه و بودجه اســت باید به شــکل مؤثری فعال شده 
 و بر اجــرای مصوبات آن نظارت دقیق داشــته باشــد.
در این جلســه کلیات برنامه مشترک دستگاه های دولتی 

برای مهار تورم و رشــد تولیــد در ۱۰ بنــد تأیید و مقرر 
شــد جزئیات برنامه های هر دســتگاه تا پایان هفته در 
 برنامه ای واحد و جامــع تلفیق و برای اجرا ابلاغ شــود.

برنامه های کاهش کسری بودجه دولت، تسویه بدهی های 
دولت به بخش خصوصی، کاهش ناترازی های شــبکه 
بانکی، کاهش ناترازی هــای ارزی و کنترل نقدینگی و 

انضباط بانکــی ۵ محور بخش مهار تــورم و برنامه های 
هدایت اعتبــارات بانکی بــه بخش تولید، رفــع موانع 
تولید، عرضــه دارایی های مالی، توســعه دیپلماســی 
اقتصــادی و جذب ســرمایه گذاری خارجــی و اصلاح 
ناترازی های انرژی نیــز ۵ محور بخش رشــد تولید در 
 برنامه جامع دولت برای مهار تورم و رشــد تولید هستند.

در اولین جلسه شورای اقتصاد در سال ۱۴۰۲ مطرح شد؛

ضرب الاجل رئیس جمهور به دستگاه ها برای 
ارائه برنامه های مهار تورم و رشد تولید

اسحاقی: تعامل بین قوا نقش موثری در تحقق حقوق مردم دارد
نماینده قائنات در مجلس شورای اسلامی با تاکید بر لزوم فعال تر شدن دستگاه های دولتی و وزارتخانه ها برای انجام وظایف قانونی شان اظهار کرد: تعامل بین مجلس شورای اسلامی و دولت 
می تواند در تحقق حقوق مردم تاثیر بسزایی داشته باشد منتهی باید اراده دو طرفه باشد.سلمان اسحاقی با اشاره به تاکیدات مقام معظم رهبری بر لزوم تعامل بین قوای سه گانه اظهار کرد: تعامل 
بین قوا می تواند در تحقق حقوق مردم تاثیر بسزا و ارزش مندی داشته باشد. در همین راستا تعامل بین مجلس شورای اسلامی و دولت می تواند نقش آفرین باشد البته منوط بر این که دو طرف 
اراده ای برای این کار داشته باشند.وی با اشاره به پیگیری حقوق مردم توسط نمایندگان اظهار کرد: نمایندگان علاوه بر وظیفه قانون گذاری وظیفه  نظارت بر حسن اجرای قانون را برعهده دارند.  سیاستسیاست
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پنجره

عضو کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی 
واردات خودروهای ســواری کارکرده را سبب 
ایجاد تعادل در بازار عرضه و تقاضا عنوان کرد و 
گفت: اثر روانی واردات ۴۰۰ تا ۵۰۰ هزار خودرو 
 در ســال در کاهش قیمت ها اثرگذار اســت.

مجتبــی یوســفی دربــاره لایحــه واردات 
خودروهــای کارکرده با عمر کمتر از ۵ ســال 
که فوریت آن در مجلس به تصویب رســیده است، گفت: در حوزه خودرو دو تجربه 
جهانی وجود دارد که نخســت کمیت اســت تا بین عرضه و تقاضــا فاصله ایجاد 
نشــود چرا که ایجاد فاصله بین این دو گزاره ســبب رخوت در تولید می شود.وی 
خاطر نشــان کرد: نمونه عینی این موضوع را در دولت قبل شاهد بودیم که تولید 
خودرو از ۹۰۰ هزار دستگاه در ســال به ۳۵۰ هزار خودرو کاهش یافت و سبب شد 
سوداگری در بازار خودرو رونق یابد.عضو کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی 
دومین تجربه را در کیفیت مطرح کرد و افــزود: در حوزه کیفیت باید رقابت را برای 
خودروساز بیشتر کرد و اگر تعادل در کمیت و کیفیت برقرار نشود، قیمت ها افزایش 
یافته و کیفیت خودرو کاهش خواهد داشت که مثال آن شرایط فعلی خودروسازی 
کشــور اســت.نماینده مردم اهواز در مجلس تاکید کرد: به رغم مشکلاتی که در 
صنعت خودورسازی کشور وجود دارد، ولی در دولت ســیزدهم انباشت ۱۲۰ هزار 
خودرو در کف کارخانه به صفر رســید و تولید نیز افزایش یافــت تا تولید خودرو از 
 حدود ۴۰۰ هزار در دولت قبل بــه نزدیک ۹۰۰ هزار خودرو در این دولت برســد.

تعادل سبب  کارکرده  خودرو   واردات 
می شود قیمت   کاهش  و  تقاضا  و  عرضه   

عضو کمیسیون عمران مجلس:

استاندار خوزستان گفت: شــبکه بانکی نسبت به 
تحقق تفاهم نامه ها و قراردادهای ســرمایه گذاری 
و تامین مالی که در ســفر اخیر رییــس جمهور به 
استان منعقد شــد؛ تلاش جدی داشته باشد.علی 
اکبر حسینی محراب در نشست شورای هماهنگی 
مدیریت بانک های استان در سالن  جلسات استانداری 
خوزستان بیان کرد: مدیران بانکی دقت داشته باشند و 

اجازه فعالیت انسان های ناسالم در سیستم بانکی را ندهند و از شکل گیری بستر و زمینه رشد این 
افراد جلوگیری کنند.وی بر حمایت شبکه بانکی از صنایع تبدیلی کشاورزی در استان تاکیدکرد 
و افزود: بانک ها در این بخش نهایت همکاری را با فعالان این حوزه داشته باشند و در پیدا کردن 
بازارهای هدف، ایجاد ثروت و تولید اشتغال در این عرصه تلاش کنند.حسینی محراب ادامه داد: 
روند پرداخت تسهیلات برای ایجاد اشتغال بین اقشار مختلف به ویژه در روستاها باید در بهترین 
شرایط ممکن انجام شود، چراکه این کار موجب هرچه بهتر شدن شرایط اقتصادی و اشتغال 
استان می شود. حسینی محراب بیان کرد: در توزیع اعتبارات و تسهیلات باید جلوی ایجاد تبعیض 
و رانت و شکل گیری روابط گرفته شود.استاندار خوزستان با یادآوری دستورات رییس جمهور و 
سیاست های دولت در اولویت قرار دادن ۲ موضوع مسکن و اشتغال اظهارکرد: بانک ها باید ارتباط 
۲ سویه بین صنعت و مسکن برقرار کنند و برای پرداخت تسهیلات در این حوزه ها برنامه ریزی 
لازم صورت گیرد.بودجه  تعیین شده دولت در سفر اخیر رییس جمهور به خوزستان ۱۸۰ هزار 
میلیارد ریال است که با درنظر گرفتن میزان سرمایه و اعتبار اختصاصی شرکت های سرمایه گذاری 
 و بانک ها در این ســفر برای اســتان، این رقم به ۴۰۰ هزارمیلیارد ریال افزایش یافته است.

شبکه بانکی در تحقق قراردادهای سرمایه گذاری 
سفر رییس جمهور به خوزستان مشارکت کند

استاندار خوزستان بیان کرد:

 اطلاعیه 
جذب نماینده فعال

 روزنامه همصدا 
در شهرستان های  اندیمشک - امیدیه - بهبهان 
شادگان- شوش- شوشتر- راهمرمز - رامشیر  

باوی و گتوند نماینده فعال می پذیرد 
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